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S 1AS, HO OBJECTION AU v
IR o EASStF‘bATiON AND/OR, -
N ﬁ* RELEASE OF-CIA

:au
t.;i: u‘\VEJTir-JAWHf BQG fi_,: -&#A
: INTHS emB8fig o

ECRET‘-ecFErcnsr"rn rl l‘/’.j/??

:r\c o ?mA MA;,iulso Knowr. a CSJ
’ Urbanl?uflon Valencia,

s advised of the identity of t}*m ( D
iil“_fj '\*f,_“"s, and he furnlshcd the fo¢1ow:mg informa-

. :
T . N
P ion e : . . , o
) . . : ; . ;
. C'-\ ki 01 S ) :
wad B2l X o

ar of lprfao ng

IHL,""UL{)L;

! ! ised that he was a mem:
j HErcin 105* .8 currently a member of Circulo ubanagf
- g large Cuba Lal group in(Puerto Rico,Tand heveond
' this belon;: e po]itical Oor social.group in T‘ue ‘Lo

il o Rice, WHe ctated that he is not a member ofFrente L_‘.,eru:‘_Lc“C.SJ i

0= Nacicnal de .Cuba {Cuban Natienal Liberation I Front) or the !
£ Ceordination of United Revolutionary Organizations (CORUB He
stated <that on Apriil 2, 167 7, he attended a meeting w’ait_.
T

I
concernad its2lf with human ngﬁt and was presided ave

§ one FRANKLIN DELAND LOPRZ who wae interested in 5==-r,d:1.n ;?iv‘e ,
- gjh;w Cuban exile ;dewiduals o Washirgton, D. C., and "»xese“, a )
= N E: EhCcase to the United States Department of State to tell Presicen
is%@ﬁ'g CARTER how to dezl with ihe Cubans.” e stated that their *.zm :
' concern here was the political prizeoners and the system of ’
i Communism under C‘ASTR(’—J. @XB LA stated thitlhe participated w;C.SJ
- no other similar activietéa, He stated z:h:h he dowms have a

i
& 2 relationshin oa very political ndl‘ndual ERNRINUE -5_J
f L NUNEZ, who ig the sditor of Replica Magazinelin San Juan,

f Kn ;

\ 'S Puarts [igsm. (sz S (A0 Nue vo VEdado fulf. 39 (

f i g iy @rlv#?wﬁ e v bﬁ?
’ ANCE:LIFJ r

TADALS Jadvised that hl"-‘ Slbte]",

: ik : ‘ann nig mother,, Al e Al came to Puert £ ?{} m 1
from upa onf Decanbhar 232, - for a vecation in Puerio 3:"0 CSj
Gm,a“Ds at*er_ t“at fiis mothexJhas a six month visa which g !
explries i Jane, 1977 . and +ha Che is currently E{tt€~zl t}xw 53 :
to stay three me m:i $ longer in Puerfo Rico and is awaiti z; 4
word from Cuban azuthorities tnrouah@er daughteﬂwho has sinced 9 J
/ retursed to Cuba o seocure a Cuban goevernment OK to remsin in
Tuerita *{i:‘“om Upos receipt of that 0K from the Cuban govarnment,
ject's mothier Wwill then apply to the United Sua‘teg'CSD
‘atinn and «LLi-.;J.-i.a?:.ho*‘x Service (USINS) for a three l
axtention of 3erjvzxm 0o 'ws:u: Puerto Rico. [ZABRLA's (ij !
5 s . BMALIA, fwas in Puerts Rico trom{December 23, 197 :J i
!:;f::;iiéam:aary L7, l”iD at which tl“‘l&‘c;_ efreturned to LJMCS) :
?Lf o _ Glacsitioar O R e e s
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~fFELIX ZABRALY stated thaté_:»ﬁALIA is married to M[ 3
- bﬁ i w WNo 1s a medI€al doctor who has a very good : .
W Sracticefin Calixto Garcia Hospital in Havana, Cuba.l [958
ZABALAVsTatel that@m\lﬁiﬁ’s hasban_ajis not a. political—typec SJ
person and hg is nct consideraed to be a Communist. He '
stated that/JULIO CTSAR MLS MAP-.TI@is nappy living u.nderCSJ.
the Cuban system of government because he is a doctor anéi )
therefore lives extrzmelNyal ZABAL@stated that the s3
latter's brother/ 7 s—currently livingd obd A
CSB outside Havapa(asgignac gricultural proj’ect; a
stated thaty LUIT MAS MADRD who 1s approximately
e

50 vear® olg.
currently having = savere drinking problem. [/ZARALE believequ

\ that he is werking with thefagriculture prod"ect in“the (S

; vicinity offM¥Matanzas, Cuba. ~ 2ARPALA Wermed( LU MARTIN Ja 53
- Communist af? an anti-Batistite. (%ABALAYadded that his(
sister's recent_trip to Puerto Rico was her first o

to thic coungry. ) He stated that he last
Cuba. ((ZapaLalrszorted that he went to/Jam
Ciister and 15 mother on December 21, 1

5
50

(s

76\ and assisted inC$))

neir travel to Puerts Rico by helping them to a hotel in .

! C%ingston,’ Jamaic‘g and then to the United Statee Embassy “here CSJ j
O Secure a visa to visit Puerto Ricg. ., He stated +hat since

12€2 he had ciuly talked tolhis siste%ﬁgn tihe televhone

approximately ﬂ.S six months, @Q .

8. Approyld ' . : :
TZAEL stated that he rarely writgs to any frignds
; n Cuba. He stated that(is brcthezr}(sﬁ
lso krown ag/Nino,\is cur _ent.‘r.yCa_n athletic CSj
; works in a group own aslthe Institutol Sj j
Nacional Deppries Revolucignario Jin Cuba. (ZABALA stated tha KSD‘A
bis father ,/J05i1 L. ZABALA, )Ai&q oné&;vember 23, T9s4 ) in £8) 7 '
Cuba and that(his two zisfers, AMALIA and "_‘-LENE‘::—\cur.,ent].y =7 i A
live in Cuba. _He stated that(his brother, J0SE Lurs\Vian E@{_'S P
| also known az("PUPE," DOMINGO,| and himsel f &g Var i DAY 1008 C.Sj:
| BTTEITE o Cuban jails. He SFTated thatC‘PEPsr}erved four vezrs CSA |
and nipe mcnth@which began infMay of 1961. DO _NG?wha C.S ,
SEBALA Jtermad A& non~-Communist, was in jail foré’&- moriths) frofl §
September, 1961, tc 1963, _ZABRALA Jstated that Pe himselT was 3
in jail only f.or@_even dayawhicn pegan in&iay, 1961. ZABRALE
added that the reason that the above individuals received
, terms had to do with their affiliation with a group wiich was , :
. goling o plant,bcambsén or near the Watervworks in Eia‘xfani,] Cu.ba.,éﬁj (

it nb—

Ly ]
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QFELIX ZABALA ‘_:J stated that he doesn t know aﬂy<:$:) , %
individugls who are in FINC or CORU. He stated thatcg LINCL l
CBODRIGUQ%}ZS a ¢ood friend of his and thev have been .- j
assoclated SJﬁCﬂ ZABALA's Jaffiliation mlthdélnha 64 He ‘CT
.stated that he ¢id not tHink Lhaq:ﬁFIWOL RODRIGUEZ Ms still 9,
a member of +he latter urqan:za_"on, He stated that he has
only belonged tc_one npolitical group in Cuba and that_he was
a member of fhe<§§V1mlant0 Revelutionario Pueblo (MRP) anaCl%]
that that group aced over 100 bombs in and around Havana,
Cuba, protesiing the . CASTRO Epifrnment
: %
E/h" %—(au@ﬂ%lcm})out his relationshio with C
! LR, and he stated that YECIANA is 13 k@ Pﬂﬁ
own brotaer, added that VPLTPWA.ixcgls son's Godfa
and is currently a resident of Miami, Flerida. ZABAL’fk%
reported that VE IA?ACépd himself werelin Alpha 66 andi at
nne time attempied(to form an ‘Airha & grouo in San Juan,
uerto Ricec,) Tw> other individuaals, ac ording to ZAnﬁ-ﬂ.

were in ‘on this ﬁnfcrnrﬂ.e: TEEY CUEET (who is possibl Yy llx¢ncC I
now in Miami, #iorida)., [/ ZABRLE Yons 1dﬁ“ed VEC: Pﬁl to not onvv
be his friend, zgl: LUSLnQSF partner Jand added that VEC nhu(f5

resides at “umgn‘ 81l Northwest 3G Ct.° Miami, Florids, 33125, !
CgABJ\I% Statdd EAGL)VECIANA loft Alpha of in 1900 and bt sz $0)
is definitely anTi-Castro and would oersonallv like to kil

CASTRO. He 4id not know VECIANA .to be affiliated ith any !

political groups at this time. /ZAR ALU stated that [four or 5;] f

five vears ago that VECIANA, TNEICOT UNEZ, and MANOLD RAY |
“ went to Costa Rica and formed a revo ¢ut¢ nary narty {““‘1—

CASTRO) , which had the same idesals of Alpha 66. He added +hat

this groun whiih was koown ag Parti e Rayolutionario Del Fueblo,
lasted perhaps eight znunbw'k@ @ K.

‘ C:“IEX HABALA ng)r%'eﬁleﬁ that on[actober 28, L9? [;QJ
he left Szn Juan, Puerio Ricor(épd traveled 1o Rlnq5con,

Juwdﬁc fer the purpose of geelny fan entertainmant prow@teg

FELIX bd TH. aQO'b mvt“ing on thefChinese Circus Rovlcw from &
Taiwa:r ;) He added that he met no one other than/TELIX SN V’4ﬂ$3
during his stav in Jam41Cf:) He insisted that he had met 0 cv:(&%l '

~ !
- T

! vy Ry g, - S L LA R At Sa T b, T Bt kv g e o pe e
ORI W T R T h o pagag e 23,0y g LR RV T G F ¢
R A a - <
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who could he a re pre.scntat:.ve oF any forplgn gover nmnnf '
articularly from Cuba. /FELIX ZARALA I@A{Ereportec that oanD
November 2, 1976 Jhe traVéled to Miami and then on to (.57J '
“Ringston, Jawaica,) Haz stated that he went there to see thecgj
promoter, FELIX SMITH, Jand discuss problems on how ©o aetC‘;j

money cut of [Jamaica If ZABALR\were to bring{(the’hinese C}j

Circus Review from TaiwanijtofJémaica. ZARALAJadded that ‘
this was app;ox:.-..1a_L,elj cT“T— ftionth prior to the popular -
elections and thareg is always a problem bringing .-monev out )

of @amaica 22’-’5&1,3\ again_statad that he had contacted no CS.J

one other than/Fuilx U‘L'I.%

seci.jtha_t e traveled toCamaicanain 653

"Asr.--ﬁ adyl P
and returned to Puertc Rico via Miam .

Eovembe* 30, 1995

; on [Becember 2, 19?6. He stated Fha*- at that time he agal-“ /

1 v1slteaé¥“L7X A1TH. ZAERL ?a d that he traveled alone 5 !
i Montego Bayv daad another Town,( Ocho rxou, in Jamalc and '
1 \!ib_-tﬁ’.d theatars whers he could f*f‘f'sibl' rasant_ the CLEL:IESC..C i
’f CircusT Yy He added that he staved in the(sT eraton Hotel when €5 :

: he was in(Kingston jorn this occasion. He stated That he had( S l
1 seen no family members Cr anyone who could be pessibly {
p considered a vepresentative of a foreign goyernment, He . \
3 added that while 1n@am ...1c@nc: traveled by é;bllc automobiles 65—3 ;
i

which are used asz Sta:{is or buses. QX)

ZABALA MAZ ladvised that he had rented the (" appycsj !
Center BaY¥"\which i¥ locatad infHato Rey, Puerto Rico,) for €35 !
the pericd bhetweoen December, 1974, and July, 1976. He stated ;

F
he gavesup this .'Line of musiness in tnat he was not makina it
o 5. -

; financially. He addsd that at the moment he is not in !
: financial gfraic.r.,zt.: and that bhe has been receiving current : J !
s income from hig{preoemoticn of the Taiwan ({ircus Gx,a\.m and two 55 [
professional prize fichters (both Dominicans) . HECTOR JULIO

i MEDINA and ADRIANO MARRERO, also knewn ay Nan He: ate.. CS_j

: that the ’atter zwo lpdividuals are der his x.onfro g

s theiréianager and{recelves approuximately 33 perce a*‘ of any 45

purse for sebtting up their fights. S)

~ C’I\BAL@S““* ad that he would like to go back ta Cubs (5J
it CASTROand the Communist syatem of government was out of

L Cuba. He added that he personally belisves in a sydtem of

oo Socialism and Democracy. C,_.HFI\L.?& eported that his *"—"’u}y 55'_}

" , here ﬁa&m ot J_i‘hc tie tow"n* 3T form of government and th

Lo .‘:- his ther, B9 ' ' t like the current {nuu: CSJ

. Ceeb: Bystem, C‘Z?‘LM sister, AUA.L]L likes \,L&(j) 4;
. {

DocId: 32177781 Page 6
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ASTRO or_Communist system. He added thaté%héjtold a friend,CE:)
CgUGO PIREZ,) a Cuban exile who is about 50 years old andlfSé}
resides ifi{Fleral Park, Puerto RiqiD that if [shelcould ge 533
‘out of Cuba with{her four children; shé]would 1&ave. (She 3
-reporgedly told[?ﬁkﬁé)that(ﬁer husband, JULIO CESAR MAS(C
MARTIN)likes the good stvle of living that he currently :
enjoys in Havena, Cuba, z2s a ranking medical doctor. ZABALé:kf5:]
:thatiipGO PEREZ )sent aldt of clothing bagk to Cuba
is sister, AMALIA, for HUGO PEREZ' father 5%) _

Ry
i
}_-\

CﬁABALé:E@ViseG that as far as his future travell 5
plans are concerned, he intends to go to(ﬁps Angeles,C:5~]
:alifornia\ abous the 15th of April and there, prevare .
theatrical Arrangemants He stated that this would tai-:.é‘ig‘:3 ‘
approximately twe or three days. He added that he has to
go to(Santo Domingo Bt some future date for the(ﬁheatricalc:ij
presentation of thé Chinese Circus Review from Taiwan.) He o
stated {hat this would probably be in Ma ; 1977. He Added
at this point that VECIANA, supra,/ and hé}set U all the(fi}j

{ Chinese Circus Roview from Taiwan's engagementgzj He added 5_J
hat he might possibly be in Chicago and New York Citv, .
New Yerk, after MNay, 1977.(;50

The interviewing Agents reminded(ﬁABALéEthat lie ath!j
cne time in 1366 was interviewed and polvgraphed by a Unites
States Government official. ZABALR) who stated that he didffgi]
not know the results of that interview or +he pelygraph,
stated that he rgmembered taking the test and being interviewed
at a hetel room{in the Miramar Botel, Miramar, Puerto Ricd:)CS
but that. he did ro% know who or what organization was behind
it. He'stated that an Agent of the Federal Bureau of Investi-
gation (FBI) at that time had set up the interview and the '
examination. He stated that at that time he was asked about
going to Cuba and working for the United States Govarniment
for intelligence reacons.  He could not furnish any details
about any of the individuals, approximately three or four,
who were in the room at that time.cgg

+3
b
Jt
o

tarvisewing Agenis guestioned ABALﬂ:kboutéfs- o
.o(éanama_rhich was made enfJanuary 10, l977l;£r5:]

with information that revealed that he had 7]
American Airlines, flight SSS,Lto Panam ;
erl 22 .Sj

gL Y
Ve Ra BN SAFER

ama |
17, United States Passport numbe 49454La

"ﬁC-E;i’fr "‘1; rangT SEC R EL -
- I bt iaday h B B "”i;: R - s

g
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tourist card numberé?45643,§anﬁ that he returneu to the(fS:)
United States.cuéia 5]

Lirli
Panama

s flight, number 586, ZABKLA\stated- tRat he was in -
for cne rnight and thereafter traveled to Miami, 4f$

in Puerto Rico

ary 11, 197;;30n another(Pan AmerlcanC:']

Flori®a, and Wegt Palm Beach, where he spent one nlght in - ']
the comvany of%%p%ﬂ PRADOS HIRRERD iSwho currently resides £S5

he went to(PanamaYon this occasion for box1ng bu51neégjaﬁd<65
that he saw(LUISTESPADA, a boxing promoter,)and Qr. RODIGOLS
SANCHEZ, of the World Boxing Association.] He stated that he
only contacted these o parsens and of
while he was in(%anhma on this cccagion. He added that one
of(his fighters, HEOTOR JUL %:ﬁzDTNA, was suppoc@d to (ight C

ROBERTO DURAN Jand that/ZABALA kazlle froTip (a resigent ££5
Santo Domingo) Jfrom Panrma afd the fighte adv1b ZABALA ! $

that he was{out of sShapeland erefora conlu ﬂoL fight DUFAL
ZABALA pdded thai _he has éﬁhlu51v0 permission to 51gn)a s

telephone’ number 782-4357) 3 He stated thnatll 5;}

=tadio commentator,C: :
s

J
cs)y

contraat reCﬁEDLWA ) He stated that he uwshusbmd[lhp 00qszh1c3¥513

(}ight } th the aroremnntlonec radio commaentator. (Si)

”hL interviewing Agents again reguested tha*(;jBAuu 65:)

be perfectly honsst with thmm about anv possible contacd
foreign agen*s or other government represantatives while on

“the above trips outside Puerto Rico. He strongly advised that

thj~- 7
the interviewing Agents had his werd that he never contacted
anyoneg from ¢ foreign government, embassv official, consular

official, foreign attache, or lntelllq :nce oFLLcer.C;&)

C;ﬁBAda qtated thd‘ on the above mentioned datb
Jaﬂuazv 17, Janfary 11, 1977,\he was supposed to go Lo

and(San Antonio, me&a%l)apﬁ Other placeg in the United

to arrange for afpreséhtation of the Chinese Circiéz) He
stated, Lnougn,1uk n arrival at Miami, there was z Tonve
‘of(managers Jof (2uditoriums) from throughout the United &ts
(thésg are indi¥iduals whd couldfpresent the Chinese Circ
ZABA?E)qtated for this reason he did not have to go *o(@-
as tje(;andcer{) :at he wished to see were there in Miami
particiularlv at Ege Ramada Inn Hotel ahodnd<€?nuqrv 11, 1977

In light of the subiject' current nrob@t1o§]vequ?--
tions w1+hCﬁplteu' Stotes l-qlatsoq ffice, HE was guaiti

as to whether he had gotien the permission of h:r O”Oh‘t'unL_ﬁ
) officer Jto travel to ﬁanam%i}

v T that he had this permissioy

IFLNI( anuaxry of 1T977.\ He stated

DocId: 32177781 Page B
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‘QZABALA))&[S asked if he had ever been requested to _ N
bring anyfhing bick to Puerto Rico from any of his above :
. menticned travels and he stated that he never brought back ;
.any money oither than business money. He stated that in : ]
Q\ugu'—“,t, 197€) he brought back to Puerto Rico from .JaI’U_Oé(S D !
Domingo \approximately $800.,00 as this was the result of a |
Cm'ize ightJ)there. He added that he recentlvy brought backC S
to Puerto Rico some checks which were FromC;he Chinese Cl?cus 53
presentations, He stated -that he had $300.00 in addlulon
these checks which represented({box office recelipts. de
‘placed these checks in an accodnt a..@anco Obrero, Hato Re‘g ﬁj
‘Puerto Rico, in the account oféromoter Antillana,)which is? $
a trade name. He ztated that fhis acr'oun is administere 3
by himself and @"czmb He added that 1 t ember of 19711)55’

he brought back to Puerto Rico frono Jama ca bprox1na;el CS:)
Fro:n

$400.00 when he was acc¢ompanied bv/his motlier and sister
Cuba eon their journey to Puerto Rico. ‘)

.t e it s i

' The interviewing Agents questioned é‘ijI}C BALA s,

MAS Jabout hiz relationship with one (CAL ' UEROA Jand a Cs
poSsible ‘flf),OOO@dvertisina problém he has'With this FL. s
individual. éﬂ\}%ﬁLA}tated bl “tG‘IGUERGA is the cwnerm [j
Anladuertiagd ST firm, Communications Arts,\and was res pornsible 5

) advertising the Chinese Circus in L48S Angeles, San Diegago,

Tl . Santa %enica, Pasadena, Santa Barba 5, and San Bernardino:_,j C.S

[ne]

—

California, whilz the C?‘:Lmﬂ-e Circus das recently there. THe 53'
stated that{FIGUFRROA,{who is a resident of Miami , Floxr ﬂhda,CS,
sent the(adste waricus fnewspapers )in California from Miamid S 3
and that{ZABALA warotested the advErtising in that the print £ 5
was too small in the advertisement for pegple to ead,) He
added_ that he anr”@r,%}(‘ Js’\?@comnla'me"‘ to{¥IGUEROR Jand had < -J
paid FIGURROA $3,400.,00 for the advertising. -I(“[;F‘ROJDt 1d453 {)
the latter individuals that they owe him ,_Jpro:xlmately@.:,)Ou,uﬂ\j[ |
forC’E e adverti sm@ @ABALA stated that on@ebruarv 19, 197 J{_g')
he sen*‘ﬁ'J.GUF‘RO{ADa checl fo al’ﬁ,DQu,?VJa a deliverv agency Cs:)
Espasas Advertising, I[ncorporated, 596 De YHostos Avenuc WA -
Urbanization Baldirich, Hato Rev ) Puerts Rice 0091._361..59ma5= 553 :
reportedly made the deliverv fof FIGUBROA Jand thHen imMfaciatelv }3 '
advised{ZABALA Yo send a cashiers chack™From his Bank in r7 )
Puerto Rico to[[FIGUEROA \inasmuch as the first check would npot <S5

be clearad hy a Miami, “Florida, bank for a'tm):c}"imatc.i LwWo :
weeks, @ABAL{\}s‘;ated that onfMarch 2, 1977 ) he sent L?m(é) f

i

DocId: 32177781 Page 9



T T PR TR 7 ey |

| -89 CR 514'}(5) thL' § .

LR

*’\ -
\r T

N

.

\

|

l

PRPPR IS o

cashiers check via(g§nasas Advert151ng Incorpora;ed}]tc (32

CfTPUuRO§jand that the first check, which should not have been

deposited in light of the secsnd check, was placed in an
g

" unknown bank and when it finally reaﬁned Puerts Rieco there

were insufficient funds to cover it. (ZABALA ktated that both<f5‘]
checks were mades out to(@pmmunlcat!ons Arts. CS

| é“LIX zABAL_,?admsea that (his brother, pEPE (Josz £5J
LUILS ZEBALA), his sisTer LLJ]R%Z)and he, pa*d an orqanlzatlon
which handles th2 paperwork fof Cubans who wisph to vi :
outside Cuba, macen Espanol pproxinately £1,200.00 hac;5:)
-Secure the firanzial aspect off{his mother and sister'
“leaving Cuba. Ha stated that (his b?other, PFPﬁ:)rllud theé;
ecessary applications regarding(his mother and 515*“§]+0 A
(?}macen Bspandiﬁ*n Miami. He stated that approxlanately hai1C:$:]
Of the monev want into an account in Kingston, Tamazc%Z)
render secure thatfhis sister and mﬁfbef)w uld not bea
financial burden +3 tDQ(EadeCdn Government yJand that thﬂy iﬁ%ﬁ]

would have money to lzavd that country. He added k,“mt PEPE
ELVIRAt or himself had othkng to do withfhis mother's andl 5 )
siste¥ s)leaving Cuba pther than sending The necessarv i
aDDllcatlon rapars tof Almacen FCDﬁnéz)*1 Miami, Flgrida. H:C:SLD
added that he went to JuﬂﬂuCi}Or December 21, 1976,) to help( B
his sister and his mof heE:hﬂ“ that aftex J-’ney landed from¢ §
Cuba he took them to(the Sheraton Hotel %and later on to the D
United States Embassy Lo secure the necessary visas.(:

The 1nterv1ew1ng Agents quebtlonedC%AIALéjabout his £S5 )
recent ource of income and he staled that he earndd apuroxi-

‘natelv ’J OO from E"l(B]‘iZC fight )which WaAE @&’Ci)ll" @yamon, (5.3
Puer Rleo, ueotemoar 10, 197¢6,) between{TSTERAN DE JESU?}CLS‘
and (HECT :uLIO V”DIWéZ] He added that _he e:rned avproximatelyd §

"8),200. OO from h*s pres atlon £ th(;hzncqe LLrbu%;ﬁn MiamiZl S
each, Florida, UﬂtUEPHCi&'Ou9r 5 and lq:11976. He stated ¢8))

that he got appraox timately N0C. OO o“ or about (December 1%, Crij

1976, as a re<i t of his 5ﬂlllnq his frights and PonvracEBLo the{fsj

@J.qhter, HECTOR JULIO MEDINA. ZABALRTstated, however, that ne §7)

had to pay this money back to ﬁrmmo_ez CON KLNéjand Cantalone
Santiago asg his_fighter }harked out of the deal g it £l
through, (EABALA advis®d that between(February 5 aﬂd Ta%cn
1977, he earned approximately(?},SOO.G -

DocId: 32177781 Page 10
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FELIX ZABALA %A%D vho had been  furnished bj the
Jn+erV1e”1no Agents a Epanfish covny of the Advice of Righis
- form which he said he understood and angned was presented
a reading of the statutes having to do with foreign govern-
ment agents and the Foreign Rgents Registrafion Act of 1938.
The Advice of Rights form was furnished to(FELIX ZABALA hAS 4323
prior to the aforementioned discussion of his travel outside
of Puerto Rico in the last six months. C?ABALF RAS sternlydrsg
advised that he had been asked to tell the truth in all +he
above matters and that any Qlaﬂ?epanﬂy in his account co 2
possibly be a vialation of _his cur en;(@gmeLal Drobatloﬁﬂ 5:)

which extends tu(§aﬂuary 29, 1978 fi)

)@: this ptnnt,f"LLX ZABALA P»mjauv_wed the inter- CSD

Viewing Egents ti:at he had nc idea. how. the FBI had gotiten

all the facts about him and that the FBI seems to know
evervihiing about him. He statad that ha is net a Communist

and that anvthing political that he would do would be againsi
PIDEL CASTRO. A this point,/Z2ATALL Hfé) tatad. uﬁut he haaCiBj
waited for a IOPq t*mL for this noment and that he Ju nowW

willing tp tel)] +he inte erviaewing Agents CVCLthlnq. /ﬁBA A }:)
MAS stated that)the following accounts are 1v known %v

himself and his frl&ndd}.vTOVIO VECIANA. Iz stated that 55
VECIANA recently had some problems with a Tnited States A
Government assassination committee which was lecoking into
the assassination of JOHN TITZGRERALD KENNEDY. He stated +hat
VECIZNA had to appear on approxlmatGWy three occasions in
Wwashington, D, C. » the last of which was around December 10,
1976, CzéfﬂLh R ut ed that approxinatelv one month before\ﬁa
JOHN P, RENNADY _was shor in Dallas, Texas, VECTANA and an
individual x}m>é§fﬂlﬂgfel; was EnuﬂClath with Unitecd S*Wteigég
Central Intelligance™lgency (CIA) ilSHQ]'ﬂ-ﬁﬂﬁ*¢T#H“ .
HARY in NDallas, Texas. ztated that|fZ
.knew VEZIANA since 1461, Eii added thatfwIsHs
had nandled an assasgination attempi_againss YIDEL CF“TUV
while CASTRO was in Chile in 1971, C_\b@ tated that) ug {
went to Bolivia Lo work for the United States Gﬁ"ﬂrnmenrl.%h Ny
1867, Cﬁe stated théE:}fﬂCI’Wﬂiégﬁ ﬁ;]wcnt to Chile in ~

_)&-IJ )

-

- 5
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\Lf”’ the United States Rubassv in Bolivia.

¢ . - : . 4
Qél/’ﬁ’thereaftex TOOK over that room and enrolled in an approximately

QE’,/’six month o

fi,f’ for two or, three davs. EéﬁmﬁL%%@tatéd that YJUA®

. ‘ o . :

to set up an operation to kill CASTRO. éﬁgistated thdi)to‘is:)
expedite this, false Venezuelan vassports were made, the
necessary guns were brought in in the diplomatic pouches,
hand grenades were picked up in Belivia, and a United States

- diplomatic car_ carried that paraphenalia from Bolivia to
Chiie. ZABAL&?stated thaé)the plen was prepared in Miami(éQ
Florida, and 3t that time VECIANAf%as still working for

VEUTANA rented the rocm in Santiago’, CHI

and MA SDRICUEZ (Cuban exiles not further iozn

ified) -

urse in photograph end television in Santiago.
The purpose of the endeavor was to. place a gun inside one of
the cameras which would he used by DOMINGUEZ or RODRIGUEZ and
when FIDEL CASTRO made his appearance before members of the

press, he_would be shot by one of these individuals. [zZABALA 55).

addagd +ti a2 high official in the Chilean governmnent securea
the necessary press permits for-these individuals to come in.
the proximity of CASTRC when he arrived in Chile in 1971.

[He stated thag]t!e operztion was not successful as DOMING E%SSQ

and RODRIGUEZ railed, by soma means, to shoot CASTRO on the
first day that h2 was presented before the members of the

press and that on the second day one of those individuals
stated that he mast go to the hospital asz his appendix was
pothering him. The other individual stated that someocne in
CRETRC’s vicinity identified him and thereafter, that potentia:
assagsin left Chile and was later seen in Bolivia.

.. {22uaATa reported thaf] ANTONIG VECIANA prepared a (9
letter for the benefit of FIDEL CASTRO in Cuba in which ha'
sionad the nickna

He added tha e and]%é%fé

tayved theres—=i—
OMINGUENSN Ar [

- -
of his (VECIANA"s) secretarv, MARGARI?RQ&Z%?C7

(MARGARITA is H
San®Juan; ruer Rico
Government in Hato Re
-searetary whi’r he was’in Cuba and while he was in Puerto Ric
from 1961 to 1367, and associated with Alpha 66). That leibte
contained information concerning ANTCONIO VECIANA'S connection
with the United States Central Intelligence Agency and his
rttempt to kill CASTRO in Chile in 1971. [Zasani¥stated thﬁflég

10, whe ls currently a resident of ﬁ}{
;"an emplovee of the Urdited States

O

=

the information in the letter was known t¢ no ofher indivigTall

. wm SECRET -

I T N TR

; Puerto Rico. She was VECIANA's eubA

|

N
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call from(_his sizter, AMALIR, Cuba, and tated that
Cfsh franted to sea him _HQC. alcayon (Octebher 28,) 1976 g
adfded that he responded tofhis Sister érequesr; ang was in

@1nast0n, Jamdlca;Sa on Rig first night there he 'nct a pMex) s
Cuban by the name Cﬁem;. He added that EARLOS, ZABALATS Z:S
. Sister,)and he, went“to a large hotel (one or two level y

0

| \
|

and VECIANA had é;auested&}BAL}g to transmit that letter to |
his sistey, AMALTA, 1r_1_']x,u for personal dellvery t0o FIDEL
ASTRO. |ZABALAY'stated fha;\,he letter inferred that <)

' VECIANA's secréfary was dissatisfied with VECTANA an that

-VECIANA wanted a 1~=rgm amount: of publicity due to his

appearance hefera a United States Government group which {
I
|
|
|
|
1
!
|

~ dealt with thc, assassination of JOHN F. KENNEDY. This letter

was submitted to lhb&&la ZABALA's sister, fon or about@
CSEPtember 1i) 1976, E”AQALA stated that hé é §sreceiv CSD
i i i he

Jamaica on Octobur 28,) 19787 and was méet there by hls 51 g_er.,
He stated that he was s*cayl.m at@ne Sheraton Hoie amwwﬁ

cabanarstyle) D ‘ssn.hly cutside Klng'ston, Jamaic DCEABAL

descrihedl CART.OS & whits o =, fi Ve ,
\ue;,gblng_ oﬂmpam._gm.: fmrer weloht) ,

hair,

St el i8S i8S i
a" bElIH‘j anpro*‘:lmafely 40 vear& eld and -that he wore
no glaqseu or had no other destinguishine physical f‘hE‘TPC‘T'F“"]'a 103,
(,APLO__jdeﬁcrlbed nimself toéABZ\LA s a person who was high S

up in the Cuaan c¢overnment intelligence. CARLOSD:arl:Led withd 5_-5

him at all +fimes businessman's attac case which contained
a pistol. ZABALijid -not see¢ the @_151:01, at any time L‘S)

In addition to mee._lnq@d.R”OS supra, @ABALAjmet C S-J
the driver of the gutomobile whidh took GABALA,, ZABALA ng
sister ) angd CARLO.jto the hotel. This individual was ‘-hc. £S5
vice-consul of the Cuban Embasgsy in Kingston, Jamalca, JUaN £ 53\
CARBONELL. ZABAL@&;%hribca @A‘ELONBLde being a white male ésj
weighing 170 pounds, five feet eleven inches tall, having
black hair, dark ey’—\s, and wearing glasses with Jdr}\ plastic
frames. No other distinguishing characteristics were noted

by[ ZMBALA, S TAn.

Upon arriving at the hotel, ZI!BAL@waL‘ questioned Cf:)

vaAPLO and JUBANAGARBONELL[in the présence of@_ls msteﬂ.
’”ﬂLIADwU tha¥== CO _KNnow cuvrrent 1nformat: on r"onC“r“.'.“iq )

.. SECRET
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ORLANDO BOSCH,

VECIANA,

b LU r\ b

CORU, REINOL RODWIGUEz
and other members

. felt that VECIANA's gecretary dis
requested tha
broadcast the Informaticn presented in "her" letter ve
Radio Havana_.in about a week's time. {ZABALA stated

was responsible for forwarding)the sapuoseddzjl)

from VECIANA's secretary, the Cubans Believed th

reatly disliked VECIANA also. C;ABALA stated th
such broadcast was ever madse aecording to ANTONIO VFCIAhf:j;z

Lette
ZABALA

sister,

inasmuch as [he

ZADBALA Yell the se

cretaly that they Wlll

éfﬁABAIﬁfkeDOlt d théE)in the course of the abo
© ‘mention=dT cont
stated that thev would get in con

AMALTIA.

act with{CARLOS and

They asked ZABAL

he replied negatively.

(znBa

around @ovembc—;

During

stood by
and was again taken by

is {ir

hotel where he v met the
stated that)the ride from thel She
Jamaica,)£o th

ntering this

minutes by car and t j = hoi;i is

(nt cone time ouanq the lnbmrv1cw with C?Pa Gehe

latter

al*o carried a businessman's httnche case wblc LABAT

LA MAS reported tha
r 8,)1%76, and stay

CAPBONELL,) the latter
tact with him through
éilL he needed any mon

gjhe returned +o Jamal
ed at & Sheraton Hot

FRANK CASTRC, ANTONIC
cf anti- CAS“QO groups. In r
to VECIANA's letter to FIDEL CASTRCO/ CARLOS and ARBomﬁggscjjj)-

1iX3d VECIANA and they

esponse

cs)
s

r

é;)nC)C;S:)
ol

(his Zs2

ey and 653

S‘i‘%c’gj

st evening there, a strange voice telephoned
his rcom and advised him to ‘go outsida. He went down a

CARLOS and

the hotsal SWl?finu pool

pravious
e 2ather hotel takes

notel, ABALA as i

was referred to as fJORGE.

suspected could carrv(a gun. LA stated thaf during Th
of this cont3ct the entlre conversation fwas taped Cf
in the room. CjAuAhA GSCELhLdCEh_ 'Genera ‘

'cnul 560
a -_auc,

as a white nr

plaver

le, five feet seven

pounds,
T Cuba.
builct,

approx
ZABALA
firm mi

imately 36 vears of

and then saw CARLO{D:s
SUAN CARBONELL} to the

nd
epra (3D
73

se individuals. (ZABALA.C: j?

raton Hotel{in(Eingsto
approximately thirty

located near the sea.

ntroduced -to /“

ZABALA Jtatcd that e

fiches tall, »ighing 16
age, _and frorréJ en Fueqos, CS_.)
stated Jthat ("The Generalzzjlooked like a well %5]
lizar¥ tvpe. {(He stated thaE)this individupal

Jenerdl_

n, .
M exico
Uson Ui sz

-ﬁﬁﬂftqzi

...'1u S

had ‘dark _hair with slight traces of grey on the side, The (7

"Cenera ]E)hda dark eyes and no othc“ dlSLJngulSH¢P” phys Jve

chara terlatJC¢n(S?Q

DocId: 32177781 Page 14
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(?ABALA stated thaéjin the course of this cdntact the three ng;)
Cuban individuals wanted to know about the bomb on a Cuban
plane which had recently destroyed the plane and sent it
plunging intc the sea. They wanted him to invite REINOL
RODRIGUEZ, FRANK CASTRO, and “BERO" (Last nawme possibly

FRANCO, and the owner of g sporting goods steore which is

located at FPlagler and 18th Avenuve, Miami, Florida) to
Jamaicijﬁor reasons of placing bombs against pro»Cubandﬁ‘jj_
schools”in/Jamairal) The Cuban individuals could then £ 5 s
arrange for the{iamaican anthorities to arrest RODRIGUEZ,
CASTRO, and "BEBD" and later these could be given over to

the Cubans. In addition to ihe above, the Cubans wanted an
"up date” on pictures of about thirty individuals, Thes=
individuals were all current suspected anti~CASTRQ type

persons and ipcluded ENRIQUE NUNEZ. .On liovember 5; 1976115-)
according toCﬁABﬁLKZ}they gave him $500.00 for planhe tickets[f5;)
and ewpenses, They wanted-hiﬁ”to go-to Venezuela Lo find N
out about the above mentioned Cuban vlane bombing

. ' Cgmmx’ ZRBALA M\;Dadvised that @ovember 28) 1976, LS

he returnd to(&amaica an nis time went to place which 4

is known as the [(Little Pubiﬁ)in the city of(§cho Rioé:)C;S
ZABALA stated that approximately 9:00 p.m. that evening,

hree men came in to the(iiittlé Pub."Y e stated thattthese C;ij
individuals were(tha “General," CARLGS,\&nd a third Cuban Ci):)
whom he had not previously met. He described this individeal
as a white male, six feet three inches tall, weighing 220
pounds, having short, dark hair, approximately 38 vears of
age, and having heavy presgription glasses. This latter CTSi)
individual informed(ﬁ&BALé}that he had been working in the
Cuban Embassy in Chile during .1971« -

SECRET

: ) '}'En:ﬁ g:: F EH"!’
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]
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CEQBALP stated that JVECIANA had, (&Lgn@paratlon sti)'ﬂ
for his November 29 anticipiled meeting 1n Jamaica, given S
him information to furanish to the Cubans. ZABALS said thaD
VECIANA furnished/him with Jinformation concerning theC:S:J
bombing oi the Air Cubana Airliner stating that the infor-
mation would app=sar to be good a'd was true, however, it
was well known within the anti-Castro Cuban Commun:ty and
‘ he did not helieve it _would harm anfbody C?AB&LA said £ fﬁ)
; ZQJTH‘Q‘W“IALMQO]Q him that ORLANDOARGS s Who was an |/ € A/ .
' employee of The Jovesmnent c . and former CIA‘Tj*—“ f?ep'
T Tenployee, had gone TO Santo Domingo in 1976 and met with —
ORLANDOD BOSCH and TRANX CASTRO. VECIANA further adv1q0d
that there was a‘so present at the meeting a representaiive
from Brigade 2505, name unknown. VECIANA said that at this
f time, BOSCH, CASTRO, GARCIA and the representative from '
Brigade 250¢C pnlansned a bombing of a Cubana airliner. At
some time following this BOSCH went tc Vénezuela to take
ccommand of the operation. Upon arrival in Venezuela BOSCH
"was net by 'MONUT%LORAAAQ a Cuban exile living in Venezuels,
VECIANA said that MCRALES was the individual who had Cﬂ’b4
testified in a Federal trial against BOSCH a few yearsL/eﬁJ
prior to this time. MORALES is supposed to have told -
BOSCH that he wished for all vast diffesrences to be forgotten
and Tor them to unite in this act, as all good Cubans should
try to get rid of CASTRC. At this tire MORALES gave BOSCH
a machine gun and offered a car and driver as well as the
use of an apartmsznt that he (MORALES) stated that he had
arranged for BOSCH, VECIANA said that BOSCH =+4i11 did neot
trust MORALES and instead went to the apartment of ALFREDD
AGUIAR, enother Cuban exile in Caracas. BOSCH supposedly
[q stayved at that ajsartment and during‘tkis time, was
; LLE;” in contact with an o0ld Cuban revoluts y nam CPEDL /e
' as well as a former CIA operative named 1CO " o was .
described as being a Cuban exile also. RiCO Dupposedlv ﬁfb#?
gave BGSCH $2,003 during this time in order to support th Ql____
intended operatisn against the Cubana Airlines. BOSCH
was also in contact with a Cuban exile attorney while in
Venezuela, name unknown, however, it was stated that BOSCH
‘was arrested in Caracas at the home of this attorney
following the bombing. VECIANA further(iold ZABAL thatC:f;j
when the bomb went off, it was such a tragedy that the
CORU group was afraid to claim credit for it. VECIANA.CE%j
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~ the plan had been for the bomb to go off while the

~3*/“ o
“further advisad thst the Government of Venezuela ha di""'i(f}
» previously hnad. ﬂnowledge of the plans for this bdmbing, gﬁr‘
however, they als 2came verV'uezﬁoub whein the bomb went

off-with the nlane in the air. VECIANA(iold ZABAutgthatC3£)(: )

lane :13

was on the runway in Barbadcs, avoiding serious loss of.

_ lives, however, the plane departed early and thus the bomb . ji %
‘went off while thg rlane was in the air. ?9 ﬁﬂm%

(éABALA reiterated_that VECTIANA had given him this 619:3
information to furnish as he (VECIANA) stated that most of

" this information had been Rinted at in the newspapers and C:5~3

that he felt that ZABALA pould impress the Cubans with this
information as well as ilizing this information to cover

for the fact fhatczABALA ad actually JOtE%Q,e to Venezuela CLSD
as previously requested by the Cuban intelTligence Agents

(zsBaLe saia that he furnished this informatiop
tg]the Cubzn Intelligence Agents during the(ﬁovember 29, 1970 Cf;]

mééting and they appeared yerv pleased with the informafion.

ZABALA said tb gj)he also, (as previously directed by VECIANA éﬁﬁ
told the Cuban Zgents that VECIANA had been involved in com \
sert of tesiimonyv regarding the XENNEDY assassination. ”7QJAMA?kf

said that he did not furnishtem with any details other ihan
telling him that VECIANA had tvaveled to Washington wusing
travel wvoucher issued under the name of Senator SCHWIEKER.
ZABALA said that Yne did not know why VECIANA wanted this
information giv®€h to the Cubans unless it was{to further C’ij
convince him that he (ZABALLA) was furnishing them with good

information))ir the hopes that thev wonlid utilize the

“previously’ furnished informaticn and give VECTANA the

publicity he desired on radio Havana ,;KJ

¥Following t)@(&gvember 2 1977, meeting whi waq(:é;)
taped by the Cubans,(ZABALA Vsaid that he was instructe (;3
meet(@AHLO@Jin(@anama on {(January 10,31977, being 1nstracted ;}
to go to thef Panama Hilton Hotei) he s*aﬂdlng in thu<:$
parking jot &t & p.m. le was t%ld that gomebody would pick
him up. (ZABALA Jadded that he was givené'ro@at the %

"conciusion ¢l this meeting by the Cubans, which was to

provide expsg nsas for the trip he was szupposed to have taken.
to (Venezu well as the trip for the (ﬁovemb&r i} ,,CT‘ZD
meatlting. ZjABALA *ald at the conclusion of the meeting he(fS
ackeéd the Cubang tp help in getting(uis mother and sister)d$
out of Cuka for a(ﬁ?r1~tmqs vacation|in Puerto Rico and(&i}

R ggQRET
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. ithey told him that they would help him, @EALA’ at thisCSj-
- time sstated that Jhe -.also. recalled that during this meeting -
.+ they requested™That e, get any informatio}n ossible in
; refervence to COEU an

: Condor, " whicl/ ZABALA Hescribed a.sCSJ
i\/oy"a COVEr_ name fMGRU. e'sStated that Jthey were also ing §0)
 need of information. as Y6 who had placed a recent bomb
in the Cubana Airline Gffice in Madrid. They told him
that they had scme information which led them to believe
that (a black male, who was from Puerto icr\');]had placed £ S} :
the bohb._ They further said that this black male resembledCSJ
an Indi’agjin appearance. ( ZABALA azdded thaaat this meetingCSJ
‘he had also given them nine papers which he had written _ -
out, concerning old bombings in Puerto Rico. éABALA sair'i;) (5_3 _
that jthese papers were false and had to do with bombings
Tour and five years 'old which the Cubans helieved were
conducted bfjanti—{jastro groups. (ZABALA gaid that he now

L.

recalls that |during that meeuving They also gave nim the
Embassy phome number@_n Jamaic? with instructions to call CS_j
if he needed ic contact them/amns ask, "If the visa is readyCSJ
i for Jimjes Q. " }ZABALA $®id Jhe was told that if he
ynee;ea Lo contact them to folloW the procedure and then
automatically go (the following night at 9 o'clock to the [:3
Little Pub Night Club in Ocho Rios, Jamaic&ﬂ where he. would
be met. (ZABALA s3aid tha@he never, did have occasion to
use this draocedurve : "

CZ_ABALA said thagthe next contact he had with C’-fj
any of the Cuban Intelligéhce Officers was an accidental
contact on@e"eem';:xer 21,)1976, when bhe was @1 Jamaica)to Cf)
gieet the Cybana Airliné plane Witné sister and motherh:Z‘_(
ZABALA said Jthat he sawECARLOSDget ng off of the same s
flight and™nodded to him, @.BALA said thzatythat evening 4
ne, his sigter azd his motier were staying at the Sheratonc S
lotel in Jamaica lwhen he was contacted by@ARLOS. ZARALA g
gaid that CARLOS Jcontacted him very briefly -at his rcoom
and told@ABALa chat he ((CARLOS) )was just vassing through £S5 ~
Eingston, Ja.ma,lc:a,) enroute to participating in fhe openingds
of a new Embassy in Mexico Citv.\ At this time(CARLON gaveld S
ZABALA $3500 Jwhich represented t(he porticn of ithe monéy tha‘rs SJ
ZABALA himBelf\ huc placed with éLI\GACEN ESPANOLVin Mismi L5 '
in order to help ét his sister ard mother ou¥T of CLIEEZSJ .

~4
P

@

ti

M ot

o

SECRET

DocId: 32177781 Page 18



H

B T Y e}

T iE oA SEELT e

b

o .S:rEa--'sié-]'-' Ll
Coar e .5)_-C

i_ _ 1877 Anama.
éQCPat‘nm uring

' At 8:15 p.m,

1ot at 9 p.m

whao.

rot by CAALO .}
a walk. Cz_ L4 adld they walked two or three blocks andC.
walkin® a

as they were
directed him
see the face
only a short distane
“.this time they left
apartment
ZABALA saidJihat whe
"The General'jwas al
recorder set up. CjA
them(telephone bhocks
books from_the Cuban
requested(these tele
not have any othsr
‘again requested that

to get
cf the

BALh oald thai)t he ne&t contact was on(:gnua
ZABALA Said that)l

IThe day o1c January 10

ZABALA szi

©,  [Panama Hilton)and checked

l_nB"u_A Said

uilding whexse

information to

e

. ." f.\
. '\_d

@?U
e flew from Miami to

1977, arrjvwnc in Panama
he immediately p”oc ezded to tb@is_)
in, and then went tofthe parklnmf{J

ha he was met {at the parking? ~)

aliked up and then said, 'Let's go for
‘t'\‘r‘f
u
éABAL.H said)he did no

car. Thﬂ driver drove

7ABALA dl@that aré53

and the driver and entered an

they procegded to an apartment ;}
and CQRLOS:kntered the apartmenffﬁs

car pulled
into the car.
diriver of the
e and stopped.
the car

alongside andC@ARLOb

n

ready in the apartuent with his tape(ﬁSi} -
BALA said that_at this time he gave
from SafJuzn Jas well as filiami telephoneéfﬁiB
section of Miamilas th had previously
phone books. ZABALA ssid)ihat he did € S0

give them and they
he obtain general information concerning

the actigities of anti-Castro groups in Puerto Rico and

Miami . (ZABRLLA said that Jduring this meeiing they gave fg

hin (3800 )for expenses. [ ZABALA said Lh1£:&He3 arranged §
enother contact infMexico City,Ywith the rcontact scheduled
roxr{iarch 8j)1977. ZADALA saldjat this time he was given ¢ S;j

Cé_leather type kay ﬂu:daij;ulvn had a2 slip of paper ]nSJdv(jS
wihlich was to be a contact telephone number for him to call
in{Mexico City. \ This teleﬁnnno number weas furnished in 57
caseCZABALA neecad tonake contact wita the Cubpan Int 011“"e“ﬂm65;3
fiicers. (| ZABALA said Ythat he was *Lrnlcbed the(nev _JQeCLSt)
word Wihich was {'Is thé visa of LGADG regdy . ZABALAcfS:)

C gjsai that Yhe was also told that if h,e called &he Imbasgy 2’]/@ é,,o e,

in

MexictT CityHh2 wa

up and then vfaoec=ed

S simply tu ask this qguestion and hang

the next night to/a gtore called Gigante, CS;)

which was near( the Embassy in Iexuro é;%;;} He was to stand é;)

in front of(the Gigante at 6 p.m.{ and would be met . He(:S;j

was furnished with afcode phras® \Wwhich would serve tocfgj

identify the Cuban Agent, ThefShrase \was, (Do vou see nrnys;)

taxis sround hers,"Vand{ ZABALA Jwds 1574 to answer , "L gaw

one but it is brokeiz} which would identify one to the crﬁer(jﬁj
SECRET
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C@arch 22,

-approximate age

Y

ZAB%LF saj 1hu:3f01]ow1ng thlq meetlnc he berameCfS j
- very involved with {the promotion. of the Taiwan Circus aﬂﬁC:

was doing extensive Traveling. é%ABALA aid fhat d ¢
not make the éarch @ 1277, meeting in[Mexico (,1 as he SJ-
was in Californiﬁ with(the Taiwan Circusland due to

business reasons was not able to go to{Mexjco City. AIA615:3

said tbié)uurTFQ this period of time thathe and VELIAN;:)

needed mod rather desperately. (ZABALA said that VECIANA
was able to obtain(a $45,000 loanJto help ccnilnueC%h61f

tour of the Taiwan Cﬂrcus and that he (ZABALA) was able

to borrow $20,000 from his cousin in Puerto Rlco, wno had

a short time sefor won the Puerto Rican lottery in the

amount of 2400,000. ZABALA said that ldue tofpromotio aleSJ

difficulties 4hc£jcuﬂt1nued to have mecrey probiems and 1hatC:S:)
.at this time
.the Cubsaus in Mexico City ard sse if they would give him

VECIANS suggested that ZABALA try to cocntact C:SE)

money. ZAEALA said that cn March 18, 1877} ke called

Mexico Citijhrom Los Angeles ut11123ng thé phone numbper

he had been giveafon January 15:)1071, and used the codtlcji:)'
bhraese, "Is the viT¥a of Dr. SALGAD ready," when the

Embassy answered. ZARALA saild that las prGV1ﬁus*y 1qst?ucted

he then pung up and on the morning -of {March 19 5]0 , 5
flew to(llexico City LABALA said thatlhe wenf to tne[fS

appointed place(at b 0.4, 3 however, nGbody showed up 42;3

Clgb&Lﬂ said that fthis wa§ never explavred (ﬁ5J

_ (zapara said)erom Glexic , cu;@'ne returned to éSJ
San dJduan_onMarcih 207 1977, vialMexicrha A?flingE:) On :)
1977,(7ABALA said thatlhe again called the(,SJ
Mexiel Cityland gave The (Cods word, ZABALA (£S])
said that'he nen flew to Miami on March 2277977, and /£ ¢€
proceade Mexico Citﬁjfrom.Miaml ZABALA 5ai® that /.5
on{ March 22, 1977 he went to(ihe p. rking lot \in neéféi)

number 1in

A

Gigante store sroaland a man came dp and gave the pvoperCfS )

code word. ZABALA Kescribed this man as a Cuban male <

GG, 5'B'_tall, heavy byuild, veighing /
appreximately 170 pnund?l}long straight black hair and :
as having a very round face. CEABALA said th#ﬁ)the maangi)
teld him he was Trom the Embas sy and that they walked

a very short way down the street into a r55L1u¢1nt Cjﬁubq_l(ZQZJ

vaf)unable to recall the name of the restaurznt., ZAB %)Cgi)

s SECRET
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C ZABALA during HMay |
11977, (GABALA saidhe was instructed to go to(ihe Xola S

ZABALA said thatjhe decided to go to

Tt W e i am b K iy e T
. ca .

- L. e

T
Id
.

R S L ENER
. ;. '_._ _ : ) na . ' . -fvr- ',‘_",:“_. .' T-j “ .- ) Lo
SN T L e Ll ; ‘

sa{éjat this tinme he gave this man a sealed package cdntaining(:‘SJ
"Replica"' newspupers from San Juan ard jiamijand told the man(iij

at_inasmuch a< he had been . away from(%perto Rico with a tourZ $
grodﬁjhe did not have much new informafTon. /ZABALA said that)C s )
the man appeared to be content with tiis and told ZABALA .
that he would deliver the package to(CARLOS. ZABALA said}($D
that unbeknownst to this man, he had FEiso enclosed a R

(sealed letter acdressed to CARLOS in which he asked( $ ) . |
‘CARLOS for $20,000)in_order to help Lim (ZABALA)) with histS%% g

financigl probvlens. ¢(ZABALA said that he explained in the
letter/to CARLOS that scme of the problems had been as al £}
result of his traveling to meet the Cubang,but ended the } ,
letter by stating that(ig the gvent that CARLOS could notC’§;j
get him the money that (ZABALA) Ywould continue to work .
with him. { ZABALA said th@i)tne mgn {rom the Embassy then é;f;)
said that (""The Geleralﬁjand{@ARLOg:hanted t0 meet with S D
_:jand they agreed upon the date of (May 19?)(?5:}

Station of the Mexico City Metro System Jand stand under(j;

the sign for the subway to Tacuba. ZABALA said that) he p

was to meet at/f® p.m. on May 19:]1977, under thééﬁacubaCzs_J
sign. ZABALA Said thaf:bll of thege arrangements were - .
macde without the man knowing that{he had a letter requestingélg}
$20,000, addressed to CARLOS. ZABALA said thatyhe has not

heard from zay of the Cubans since that time.and assumes

that he would be expected to make the(May 1991977, meet,é? )

C%ABALA said that during the past week ne had C S
been in MIAmi and at this time VECTANA Wwanted (him Jto golS <
to the CIA and tell .them what had happened and offer to | _
work with the CIA. CZABALA saiﬁ)he was most hesitant tdl :3
do so(é@d had told VECIANA tha he did not wieh te do soV <)

' B C&t this time ZABALA stated thatdhe also recalled(ﬁgi)_
another b

lef contact with Cuban Intelligence Aments which 3
occurred(on January 17,) 18%7, when ne Tlew fArom San Juan todﬁs '
Jamaica with nhigs sistér when she was cturning to Cuba.

K

ingston, JamaicaijCﬂ%%
. Cfs

with her at th& last minute (as she had a loarge number of

1uggag§3&nd was unable to handle(ﬁ}l of' the Iugsage hersclf ﬁ;)

o

;fﬁf:{ .i ',-- | ﬂl%;i(:;g:tE§?1-

L .
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[?ABAiA r*"J_d he aiSLAbl heéd’ to go to extend the Vlolt -with

“.with the CIA and with hﬂ he medy assassination, EQAE

his sister. ZABALA s2id that he went to Kingston, Jamaica,
and was cnly there for a. few ﬁcurs, houﬂver he was con- ‘
tacted the airport Qy}JU CARBONELL. Le (ZABALA)Y- gave}ﬁg‘
CARBONELL}a copy of iﬁh"APK ANDEREON nea_paper column
which had to do with the KENNEDY ass assination. E?ABALA
said that he had carried the news spaper article with him

case he was contacted wiile in Kingston. ZABALA 91@](?8

K;)Ljh%gj*hh article had to with the KENNEDY assassination and

a mvsterious Cuban namﬁd "X" who had had some invol»omnﬂt
said that helbelieved this "% to be VECIANA but did not S)
know how this in; urmatlcn ad gotten to JACK ANTDERSON

[zﬂBdLa said that 1t apocave& that his meeting with CARBOWELHCfs,j

was accidental h;é)ne believed that the Cubans were adept
in pianning mestTcs ] assumed that inasmuch as(&is

sister had left the airpo: to go to the Cuban Embassy,
that she had told CARBOM that he (ZABALA) would be in
the 9;30011 area waitipg to return to San Juan ‘)

hristmes vigitffrom Cuba about inte elligence matte rs,gf
during The(ignuar\ 10,) 1977, megting in Panamd he (fS

toia Lg uhe General Jt& instrucifhis sister Jin fan Ju-n Cﬂ

ZABATA said e wgis not told why

contact{RBAY , Ybut gave(his sister th*s Cs)

eturned to San Juan. (ZABALA sailJhe wasdl§ )

o At this time (ZABALA sa%é]that he also recalled S :3
*hd1g Ithough his sister Mid not Talk to him at all durin cfshj
X 5

message waoen he

'

1€
;]lgﬁ/ﬁorried about (his sister Joeing involved in this matter ¢S i

50 he waited uutil{the diy before she was to depart San S

Juan for Cubdlto give(ber the pegsage. At this time Ghe 3 ST
asked(him (ZABALA)Y| to contact RAijwnd arrange & me=zting

which{ ZABALA Jstated he had done. (ZABALA said_that qnéjk:f

met withf BAY |the day before(;ho left for Cuba Jbut hg SJ

no idea whatT they talked about. (ZABALA described RAV C:S

as weing a former Minister of PuBlic Works in Cuba prior

to the_ Castro takeover.]and said he was currently emp¢oye3

as anychetictural Ergincer Wwith his oftice La1HWLir a new CTS;}

' “.11} Ctll’l"' ongtructed o Ponce, de 5.;L—.Ou Av nue \din San Juail
3 2] S
LuI

near the rtin Peno Canal. ZABALA said thiT)he did not knowdiﬁi]
sY ywell and was not familiar with hig pollLng or 1eanings,(f$)
although he had supposed him to be an anti- Castro Cuban.k>€)
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. [?ABALA was guestioned concerniiégthe reason why
VECIANA hdd wanted(him Yo send the lette 0 Cuban Premier
CASTRO detailing VECIANA's activities withithe CIA., {(ZABALA
stated tha@]VECIANA was concerned about his testimony beforQigg
Lthe -cormittee irvestigating the KENNEDY assassination and,
Tor scme unespleined Teason, wanted to establish himself in
the U. 8. Cuban Community as a former CTA operative.)gYECIANA
sald he was certain that CASTRO would broadcast this
information on FRadio Havana as soon as he received it and
as Radio Havana was continually monitored in Miami, these
facts would soon be known among the Cuban community. ZABALACZSL}
sald that he \did wot gquestion VECTANA furthey as VECIATA
ohviously d3id not wigh to 'talk abcut it 1d{ he (ZABALAE}C:S
decided to go along(zgt of his friencdship JIST VECIANA ssc° S
this seemed to be of the utmost importan€e to VECTANA.
o)

T,

ZABALA said thagjwhen no troadecast occurred, VECIANACquuested
12 continue hisTContacts and urge the Cubans at each meeting

to make the broadcast under the guis= that he (ZABALRA)

.wished the broadecast in order to embarrass VECIANA as ke ;
(ZABALA) was supposed to have had-a falling out with VECIANA Ei)

At this time ZABAi%)stated that he was extremely'C'Si)
giad to have been able To gel this off of conseience and

stated that he was rhysically and emctionaily exhausted,

LABALSA expressed great confidence in fhe FBI and stated
that (he wighed to work with the ¥BI in any way possible
inciuding [further contacts wiih the Cuban Intelligence
Agentsior(in any other capacity in which he could serve., E:)
ZABATA)stated thait he was a loyal American and Firmly
against the Communist system and had only become involved

in contacts with the Cubans i der tolgarry ouvt the
wishes of his good friend VECIANA fg)

¢s)
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The fo’loW1ng dascrlﬂt:on of(EfLIY ZABALA MAa
obtained through interview and observation:

Namea
Also Enown As
Residence

Social Security
Aecount MNumber

Date o Birth

Place Bix tn

Sex

Race

Height

Waight

Haixr

af

L_vr:u:-
Qcals/’ 2irks
Phygical Characteristic

Fuerto Rico
Driver's Licsnse
Father
Mother
o . Sutbiject's ﬁccuuablon
"Wife

Subiect’s Children

Subject’'s Brothers

4
i

TUTEED

ﬁ 7-  o 59

was

@ELIX ZABALA Mas (LS )
UTO; PFELIX SABALA MAS ‘
350 Lerida : !
Urbanizaticn Valencia
Rio Piedras,\Puertc Rico - |

(s81-90-5117 £ $)
October 18, 1937 ' |
Pinar Del RiéESCuba . 7
Male
White 1
& feet : }

Cg].‘a poundQCSJ \
Black
Brown
Nene
Raght eve does not fCCJu

on what the laft eve

observing. or M

. _—"__ﬂﬂ.
349670 .
JOSE L. ZABALA !
I\?\!GMLI‘\T’EAkﬁs r\o‘mf ,qj;ﬁiﬁ
Entertainment promoter :
CARMEN REGO (Date of birth
FPebruary 17, 1938, at Havana,’
Cuba)
BETTY ZABALA REGO, born
November 4, 1%60, at
Havana, Cubs: .
SUSANA ZASALA RESO, born [ _5

)

Juane 9, 19¢3,
-Puertop Rico:
PELIX ZABATA REGO,

March 12, 1963, at San Juan,
Puerto Ricm- -7
JOSE LUTS
as "PEpET
1931 (rasident =
Atlantic \J.‘en,,
i)

at San Juan,

born

105

[
i gt
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‘Subject's Sisters

/\Lj___~
N

DOMINGO ZABALA, also known
J?/as=WN1NO " age 39 (currently
'*reﬁldent of Sdnt1ago de

. Cuba: ;

ARMANDO ZABALA, also knowr
as "ARMANDITO," age 25
(student, Chicago, Illinois}
AMALIA ZABALA, age 50,

resident of gé)
7 age 43%19}.)/:)6

i lPrUr

ELVIRA ZABALA RUBAYO

6 AppRIY. f?_Z

age 46,

resident of

Carollra,

Pugrtc Rico;

ELENAXZABALMIMARTIN o
age 42, resident of Cuba. o q_

o F. ﬁ/ﬂpﬂ,a X /955

S {
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FE— o T

DocId: 32177781

Page 25



T ESTOIREV. LAY
Cw .

SECREL. v

?-,CEQLIX ZRDBALA W%gjwas

My QDLc1a; Agents (28%) PAUL M. RUSH and HARTY B BRANDON ;
in San.Juan, Puerto Rico. In the cno oursa of the lnuerVLtwﬁﬁggf

C?ABAngkurnished :be folliowing information: e

1"ni"ervj.-sa‘

S:)On April li:}l

!
B

[éﬁBALA advised that during his recent contacts x’th(jﬁ
Cuban Government ntﬂ?llo nee sources, they.requested he gather
any informatica whatsoover concerning Cuba that would appear in
Puesrto Rican or United Stutes newsp and magazines., Theay
requested that he parc L:ipa e in th anti-~CASTRO movement in
Puerto Rico £0 thet he uld later advise the Cuban Intelligence
Service (CUIS) of the dCﬁlV}f&ES 0f the Coordinacion de Organi-
zacliones Rcvo1uczapa"1a” Unidasg _ (Coordination of United Revolu-
tionary Organizztions) CORIY L[ FPRANK CASTRO, RRINOL RODRIGUEZ C: ;]
GUSTAVO CASTILLG, nN?ldin NUNEZ IANOL and
ANTONIO VECIANA. 2% this oo:“utdv »,L,@a IS—,CSJ
CORM is the same az Accion Cubsna
Nacional bDe (jba

Frente De Liboragiom
Front) {(FLNCY . E.BBLE‘X tah‘“‘that the CUIS
in informationfhe conl d obt concerning the
'.un”“eSSlO“al K“”h“ﬁf a""‘wat1ou co:nLLtee‘ as zhe
; € VEFA, They mentioned CTS:)

i \JL :'x-u_h.f

i aanfCORD did &Way wiih VENA cue
(ol Lngexvﬂl a:*41“7 i¥ors: a3 tao uADﬁLﬁ the Cbta showed an/Z. $ )
interest(in eréja" they sfateu Lh&Ey k: ne was n muienos Aires,C:S:]
Argentina, when a Cuban Embassy worke was shot. ZABALR stated
that Jon the date of his latest conta ci with the CUIS he advised
theamn that he has not been able +o “;hnrfanv percinent informa-
tion cnncarnlng tha ﬁjcv9~m“ﬁ+1nnnd

individuals inasmuch as he
as beenfiotally ououpied with his promcotion work The CUIS CTSLJ
reguested(_that ZaBilildetarmire ariy
regarding tha

information v asabic
- the CUIS

2RBALA stated that)CS)
had

abhout Ppnerto RICO other than
their interes+ above-mentioned individuasl

apers

Z
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REASON: 1.
“4DECLASSIFY ON:

locazicén of(JASPAR ¥, JIMENEZ.
ngver asked anvthing
the
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Intarviewed on 4/11/7” Puertﬂ

a

f .
FUEIUES, H

e

"

FUB NG A T et ek bR 1 A T L AT s o

et ATy g e

Nyt

SAs PAUL M., RUSH and ;

* 4 HARRY B. BRANDON. ITT/PHii/lmf C == 4/iz _’;7_ e
v : “ A :
,.A._H ns !ocunenl containg ngilthar Pe\,ra'nmemjcrn N ROT .Casdiusiang b th"T—"J s 'hob ju ol e F8! tna: "f’ ta ‘v' f—“?sf-;'l"‘ﬁi;-: ) ' =
S and i, dontentspare no Guaney. / / f:?? p o 15
EMCLOS0i /0 B :

o W 4 ..;5ﬂ.ﬁ: i) -
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CE:‘ ZABALA advised that Jthe Cuban CGovernment isC:Sij
aware of whg was responsible for the killing of several _
menbers of (the "Fra jnatlvtag:)in Miami, Florida. The CUIL C:E;;}
tola,hlu the names and a+t this moment ééABAL%jbannot rpumlleS:l
who they were. _Fe stated that the CUIF idenfified them as 7

£ the("Eragmatistas.”  ZABALA added thaf)the cots
ed. or inferred that LhLy had any intelli lgence
i .

n Flﬁrida(;fz)

In reviewirg his activities LE)“hile in 197'*5'/5'--—3
ZABRLA stated that he was recruited forfthe P]uﬁn@d Vl¢1‘ﬁ 55
O CASTRC by VECIANA in Miami, in 1971. At this time VE
was a United 3States Epbassy employee in Bolivia. LAEALA }
stated thatfafter they)planned the attack, which was based '(;ga
informatiof "VECIANA said that he had received from a Chilean.
+nat CASTRO was coming to Chiij in October of 1971, thatfhe

J"I

ok
[
has never st
agents workl

i
ot 3
19

ZABALA) flew to Venezuela and [VECIANA went to Bol]v:;.
shabgl tha €] T DOMTRENAS and yARCO RODRIGUEZ, two ant
Cuban exiled frcm Miami, also wen ﬂ-e7nﬁla[§;th himftel(g
ey L Lrainlpg in photvography and television camera tecihiques
as the plot involved their vosing as cameramen. [ZABALA said
that ohbrtl' after he arrived in Venezuela}rﬁgjwent to Ch 11@(%5
in Februarg)aﬁg rented_an apartment for the use of DOMINGUREZ
and RODRIGOEZ
was unable o recall the location of that apartment ZABALA
added that:%norblv after this, VECIANA and a Cuban PViiP namad
NAPOLI, drove %o (hile from ZBolivia with the quns and grenade

0151 used in the attempt. The arms were hidden under the bacn
seat of & Unitaod Stdgab Embassy car VECIANA used to transport
the arms. The arms were later hidden in a closet of the
apartment and NAPOLI and VECIANA returned to Bolivia. The two
cameramen went tc Chile in July to await CASTRO's arrival.

They had i;.their nos%esqien forged Venezuelan and Dominica {:
. S

passports|whlch ZABALA had prepared. ZARALA got the passnor

rom indid®ht Venszuelan and Dominican nativnals in Venezuela
by telliing them tnaﬂije couldjhely them enter the United States
They gave[him jthelr passport® as/Me sdid he Ywould need hen ?3
ZABALA stated that'hé}steamed the pictures off the passports (S
and replaced them witfh photographs of RODRIGUEZ and DOMINGUEZ.

had ma?s

[He tn&iggwamped them with boius Governﬂfﬁt stamps which VECIANA 39

e previousiy. |ZABALA stated that)the Federal Bursan of :i)

Loy

He was{in Chile for two or three dave, [;“PKL“ CTSJ

R

—
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Inve atigatLon (Lm*} had. taken thmse stamps from VECIANA's

nome in Miami in a subsequent search. ZABALA stated that 5
when the plot failed,fas prev;nualj expPlained, ZABALA statéd u)

(59 tha DOMINGUEZ, who €3id he had been recognized by a cousin

AT ST A AL AR | L K 1 | s S £ Y e et 3 e

H
SRS I P . ;
PRI - AP,

‘in CAC“HO'“ party, fled to Bolivia and RODRIGUEZ, who had
had an appendicitis attack went. to Venezuela. RODRIGUEZ,
who was-a Federal fugitive at.the time, later returned to

Miami where he was arrested on Federal charges. [ ZABALA

added that the “Gencral;]coutxrmedthat one of CASTRO's ( s
former bodygquards was nfmed DOMINGUEZ and had been in ChYl
with Premier CASTRO in 1971. [ZABALA.added tha?]one of the :?)
persons he knew to be involveY in the plot with VECIANA was

a Chilean senatq; named  REN BRES, and had a slip of

Babper win his 1971 Santiago telephone number as

62111 (offw:a}, and 259598 (homa) . Chile

oA huggétafpé)tha? VECIANA later ltold hlm txaL hl%;%ﬁ

Central Intelliddnce Agency (CIA} contact in this Tatter wa
cecda name ”B~SHCP " although[;iﬁALA said he [never actually(?
met this man. VECIANA said. TTcent ¥ that This wag the same
h%&;é%ggz wno was with him when they talked to,LEE HARVEY. OSWALD

n Dallas hefore President XENNEDY's death. ;

tha#]VFCIANA was the only source of this information concernﬂ.q(}@
LEE HARVEY OSWALD contact in Dallas one menth before that
assassination. [(He stated that VECIA%A had put this information
in the suppoged™~3tter from VECTIANAS secretary to FIDEL CASTR
VECIANA had/ioldYZABALA fthat VECIANA, "BISHOP," and OSWALD me
in a downtown Dallias qfTice approximately one month before the
actual KERNEDY death. '

3

(z2pALA statex that h})cllﬂved that] VECIANA wanted (s)
the letter mentioned akove routed to FIDEL TASTRD s0 ag to :
cause strife in relations which were inproving between the

United States and the Cuban Government. Cﬁ@ stated LhdglvfﬁzA“AC;sa
prohably felt that a disclosure sueh as tnis concerning CIA
activities and the Chilean plot against CASTRO would caugse ths
Coban Government tc break off relaticnz and cause adverssa

publicity against the United States. VECIANA originally wantezd

to route that _etter to FIDEL CASTRO via the Czechoslovakian
rmbassy in Washington, D. C. CZ;BAQA stated that he higself
suggested that he handile it through his si stpr in Lu.jz) ”Watgf)

~

T T RPN S T TG S S T L T

DocId: 32177781 Page 28



) T e -
; _ AR .
! - \ \J ~ - S ' ‘ ' !
! ‘- o ) . . o . .. ? N ~
Eral . TOPESECRmT - - T e
.- s o . P 3

P

L ppege o OEUREL

/jZ}etter was subsecuently sentééy ZABALA to. his sister forC:j-)

. routin%jto_FIDET CASTRO and for this reasconf22ARALA's sister | (:5:)
contacted ZABAngénd requested, that he comef to Jamaica .l S
VECIANA was in favor of ZABALA)making such ETrips and
-contacting the CUYS, and (VECIENA paid 7ABALA forlthe C5D o
expenses involved (in his first trip. 2At this point, ZARALA Ckij.' T
stated that hé)has aavisad VECIANA of all of ipe results of '
his recent trips and contacts with the CUIS. BALA staz:f*)

=

that]VECIANA had placed in the apcve-mentioned letter th
nam&s of Mr. BISHOPNBLATR, arddBAIL, who VECIAMA had repdrae
were members of the 'CIA and whdé were working in the United
States Embassy in Cuba prior to,FIDEL CASTRO's takeover.

ZABALA stated that heYhas never been able o detarmine ifC:

VECIANA is himself a CIA Agent{l%{l‘_.

C}ABALéjwas questioned as to the political sympath <f3:j
of a current regident of Puerto Rico,, MANOLO RAY. CZABALA Si)
stated that)he worked for the CASTRO éd%é%nmen%“as minister

v s.A

T uba

i
! of public works after CASTRO zame tc power in Cuba and by
i the time of the Bay of Pigs invasion, he was against FIDEL
P " CASTRO., In 1963 and 1964, MANQLO RAY formed an crganization
| known as JURE in Puerto Rico. éﬁBALA advised thaﬁRAY has Cs_’]
1 lived in Puerte Rico all the time that 2 hag beén out of
| Cuba, and that around 1974 RAY had a constructicn busineszs B
: ‘possibly dealing with architecture" in Jamaica. Cﬁe stata{jcs:j
i that RAY had the business for a two or three vear pericd and
! had to leave Jamaica due to visa reasons. BRAY bglieved that -
o the Cuban Governmznt wanted him out of Jamaica.(:ZABALA 415;)
l‘ considered RAY to be a social Democrat, volitically speaking.
: He added that RAY still has his Cuban ¢rtizenship and is ,
| urrently_in bad financial straights. CEABALA statgé]that the(fﬁi)
1 "General," Yon (Januaxry 1é2]1977, in Panama, wanted to nave (9%
ABALA have his sister |¢Gntact MANOLO RAY while(%ﬁe was
visiting in Puerto Ricoland advised him that the Cuban Covern-
ment wanted to help him get his bysiness visa again in Jamaica.
They wanted, also, to meet him. (ZABALA reported that he toldCTZQJ
his sister, and she|saw MANGLO RAY on January 15,) 1877, LanS:)
[ San Juan, Puerto Rico, for a period of three +o Tour hours. _
; ZABALA'S sister told ZABALA that) RAY had to think about the(lS)
: uban Government's cffer. (ZABALA's sister {AMALIA) gave sy -
MANOLO RAY her address, number 1140 Nuevo Vedado, Calle 395, °

i Havana, Cuba. Z2A3BALA added that]for a five minute period . .
- - prior to departure{of his sistér,| MANOLO RAY discussed somatning/ gj
‘., 1 briefly with(his sister ji) ]

B

|
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ZABALA was questioned about the current status of C-Sil '

/ NI '“wnnd(EABALA stated 4that]the information which(ffi)
reviously furnished on(@pril é:} 977 by(himselfjc,ncerningéisg
(MARTIN Jwas the truth. (ZABALA stated thab according toé.is £ sT |
sister, MAS MARTIN has a serious drinkind problemyand is no

longer a high Qfficial in the Cuban Goverrment. ABALA stated Ciij
that[@AS MARTIN }Jis currently working with aiﬁgtziﬁ proiect £ S

' ~ around Matansas, Cuba. He stated that MAS MARTIN Jwas with
CASTRO in the mountains prior to his takeover of the Government
in Cuba and that later,{ MAS MARTIEiwasC@AUL CASTRO's secretary,. 5;]
ZABALéjédded that[@As MARTIﬁjwas at on=2 time the(éirector of C$§
Radio Havana. 5) . .

(22BALA stated thatlin October, 1966, VECIANA and £S5
another individual, a resident of Miami, Florida, and the editcr
of Replicg Magazine.there, MAX LESNIX, advised(ZABALA)that (§.)

/1;. ALDREGIITA Gereportedly got $20,000.00 from ths Cuban
TGovernment during 1376, for some unknown reason. ABALA+¥C
stated thaﬁ]GALLEGO nad been working in Miami at a finance
company and that now he is the owner qf a_pet store. ZABALAC:S:)‘
stated that hé)had told(ihe "General™" onéﬁﬁvember 29, 19?6,(21]
this information concerning GALLEGO, and there was no reaction
whatscever, '

| : C}ABALA ztated thag)in his recent contacts with theCfS:j

| CUIS, he had givea very little information concerning VECTAN

i REIWNOL RODRIGUEZ,. GUSTAVO CASTILLO, and FRANK CASTRO. | el S

P stated that on tha times that he was contacted by thg CUIS they

j showed him picturas and asked him about various people. At the
same time they taped all of the conversaticon and offered him -

; alcoholic bevevages. They had advised/ZARALA khat they wouLﬂCTSL}

; very much appreciate if he could get VETIANA outside the o

| , United States. ﬁ%ABALA halieved thag}should this occur, the C?f:l

E Cubans would attempt to seize him by some manner. )

t

t

CEABALA stated that the Cuban Vice-Consul__in Mexico S
City, on Marc'»kBlle??, told him th-tC@ARLOS and{the "General"” ij]
> wanted to see him in@ﬁﬁdﬂo Ciiggoi May 19, I977. ZABAEACT;D . :
: . stated thatlhe advises the Cubawt tRat he™is on his way to .
make a mee byﬂégllinq the Cuban Empassy in Mexico City ang -7
agking if the visa for R9) o MIRANDA‘BRADQ is readl.fé) '

. Xl . .
, co 5 : : :
v ! RECRE" [ ST
: - . Coe % ) 2
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'@%BALA stated that he currently has two pcst office CSJ
boxes. He has an old box which iss located in 01d san Juan, .
General Post Office Box 4073. He stated that he acquired a’
new Post Office box at the Manillas Station, Santurce,

Puerto Rico__ {zip code 009C4), and this is Poat CEfice Box

" Numkber 4028? Both boxes are under his_full neme. He stated )
that the Cubanrs know of his postal  box(i Santurce, Puerto RicoDCSJ'
The CUIS at one time wanted to know how they cculd contact '

CZABAL{&}nd he sugjested a Post Qffice box., Cg)

CZABALA advised that at this timg__]h_e is on very ood(SJ
relations Wwith his Cuban contacts. He stated thatC(;AR 0S5 Jand C.Lj
the “General”)had mentioned on several occasicns that khev € 87}
ould like him o go to Cuba for a vacation with therﬂSJ

* .

' EABALA was questicnad about his invelvement in an C f?
embezzlement mattoer in the eaxrly 1970's, which involved his
indictment and later imorisonment and probatiopn, Z2BALD ctaied
that his group,\which included VECTIANA ,f himself ) and four other 45-3

- Cukan exiles{Wro were residents of VeneZuela: "SECUNDINQ ALVAREZ
ANTONIO AROCHN, AGUSTIN BARES, and Ernginser Lucino PENAJwanter{@
to raisg money foir the Chilean operatics which is mentioned
above NeHe stated that the latter four individuals are probab
still/Am Venezuelﬂas he last saw them in 1971 or 1972 there j _

gihBALA advised that if Jthe CUTS would want to contact CSJ

him for sdme reason they could Tossibly use Cr’lis zister o S

corntact him telephonically. He statsd that they could also .

possibly confact him through his new Szniurce,; Puerio Ricc@CSD
postal bhox. &AFALA stated gt this point that he did not +I :Lnk(S_)
that they would use it. ’

C’ZABALA ztated haacver the pericd of the last severalfsj'
months he had received a tofal of approximately $1,900.00 from
the CUIS for his expences. CZABALA Stated thaf‘;jhis only source 5.3
of income at this time is revanue received from his handling

of -the(’ghinese Circ:us' Grc_\‘ufj(g‘) -

@ELIX ZEBALA advised th@possibl > on T.ﬂ?ednesday,csj. : -

Cf‘:p:r:il 13,1977, he would have to £Favel to fes Angeles, Cali.ﬁ?ﬂ)rniaggj
to handle some. arrangements for the above—~m‘entioriedﬁ;‘hin@sec5_3
Circus Group,) He stated he would return to Puerto Rico, probably

- on Saturday,|April _19 1977 @) , -
; ) ';,’ fialmike = ’Ff:‘i :
e e i ol L g N
I SECKE.
' ks ) ): : : . v
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5 ?;ABAI?-A was {guestioned 3s to his method of traveling & 3
_to@’anama arly infJanuary, 19773/ ZABALA stated,tl}aghe Cs ) .
traveled on Mcnday morning, (Jandary 10, 1977, with Fastern J
‘Airiines flight numberéSB o0 Miami, and immediately wen!:_oncS '
k.to@anama? He stated that he spent one nigh% in Panama_}r_nd &)
immediately returned to Puerto Rico via Miami., )
_-. The interviewing Agents questionedCZABALAjés to CSJ
-polygraph examination as to the truth of all of the facts
mentioned in ihis interview and thosg accoynts mentioned ld‘
the latter hal® of his interview of April 8,>1%77, and he <3
responded positivelv without hesitatfion. b : :
ot
b I
Y : i
¥
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On(%prll 8 1977 ,( PELIX LABAUA ;)also EnGwn asCﬁfﬁ]
@p\-;>d.r8ﬂxdent at(330 Lerida, Urbanl?atvon InlenC4dt:Si3
Rio Fizdras, \Puerto 1co, was advised of ithe identitv of the
interviewil§ Agent 3, and he furnished the fo;low;ng 1vforma—-
tion: ) ‘
TELIX dﬁiﬁLélaqv1 sed that he was a member of,a+9hﬂuu (35:]
from 1926} to 19635. HE isg currentTy membrer of {Circulo Cubkana, CS:)
A larqe Cuban exile social groun Jin(Puerto Rico,yand bevend
v #Ethis be iongs to uo other polltlcal or social grour in Puerto
" Rico. e stated that he is noct a memier of ente Liberacion C:S;)

Nacional de Cuba (Cuban Haticnal Liberation Front)

Coordinatisn of
stated that on

one, FRANKLIN

CARTER how +o
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as the poli
er CRETRE, C:AdALP stated LhnEjHL patflulD&LOd inC8)

aetivities. He stated L3+ he does have a

relationship with a very political img 1v1dual (T'R IOUE é:sf)
who is the editor &F .

xepllca Magazime fin San Juan,

sister, AMALIA ANGELINA Cffil

A MAS,\came to Puerto Rico

for a vacation in Pucrito Rino. CTS:J
as a six month visa which ijfj

c3) |
s

mno ANGELIR

1978

other,

ths longer in Puefto Rico and is awvalting

:3 returned o Cubka Lo secure a Cuban government OK to remain in

a: Puerto Rico. Upos nec eipt of that OX from the Cuban govsrnment,
z"cug the_@;mjgct's mother Yill than apply to the United bLatcs'CS__’)
c):S Limnigration and Hagnralization Service {(USEIHS) for three i
?O month extention @er visa to visit Puerto Rico. ZABAL- 's_(i_j
Wil sister %ﬂAIIRi}WN”'lH Puertc Rico from December 23, 197
T until(éfnuar) 17, 1977} at which time{&hedreturned to Cu a(fS)

Sy
u :‘m._,_(_.k'l
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CEELIX ZABALA Jstated that AMALIA;is mafried to JULIO CESAR CTS:)
-practjce(in Calixto.Garcia Hospita%}in Havana, Cuba(fiij

. ZABALA Jstated that(AMALIA's husband )is not a political- type(ZSi]
person and hao is not considerad t bg a Communist., ie- :

tated that LUIS MAS MART who 1is approximagely S50 vears old
5 Y

(¥Xirngston, Jama1c§Z)and then to the United States Embassy *heTeC3i)

live in Cuba. _He stated thatf(his brother, JOSFELUIS zmam’)[sj
-also known as{"PBiIPE," DOMINGO,)and himself sne various periods
- of time in Cubap jails. He stated that ("PEPE"_

% ZAE ALéjteerd a non- COTﬂanSt w;j in jail forC}B nonthg)frOﬂCTS:)
4

"‘-. . ) L. .. T N .. : . 'V" s U . '. " ‘. F ’ Lo N .A"‘ ,-.‘ N REREE . -' - ’ -‘—.:-..Js' " .
L e ™ . .. - L » N L "lP L E— - e
R oo L AN . el T .o Y T e s e s e, T .
PO e e s - .
'

.‘Llug—&HﬁHH—ﬁﬂﬁinuu ~ _ S -

. ._..'"r

MAS MARTIN, \who is a medical doctor who has a very good

stated that(JULID CESAR MAS MARTIN Jjis happy living under(féij
the Cuban syster of government beg auoe he is a doctor an
therefore lives e cmely well, BALA lstated that the S J
latter's brother,inIS MAS MARTIN is currently livingC S0
outside Havana(§551gned Lo an agrlcultural proiect. ZABPL&]

currently having a severe drlnbﬂnc problem. ZABBLélbeTievec 5:3
that he is working with tho(gérlcu ure DijEuE}ln the

viecinity of (Hlatanzas, Cuba. ZABALA ltermed/LUIS MARTIN Ja C'S]
Communist and an anti-Batistite. ((ZABAL :)ndde that hisd $D
sister's recent trip to.Puerto Ricec was her first trip ever £ 3.)
to this‘countr{zs He stated that he last saw(her in 19865 lanS:}
Cuba. CEABAL%:}EJorted that he went to[ﬁa waicajand met hlsC:S:]
sister and his mather on December 21, 1976:)qnd assisted in

their travel +to Puerto Rico by helolng them to a hotel in

to secure a visa to visit Puperto Rico, He stated that since
1965 hz had oaly talked tocg-s SLStQE}on the telephone C$)
approximately evary six months. ;&)

CZAPALéjs-atei that he rarely writes to any Frlends(fgj
or family memher: in Cuba. He stated thayhis brgther,
DOMINGO ZBEALEZ)Also known as Ninél)ls currently Gn athleticCSD
promoterfand Ae works in a group Xhown as e Ingstituto ij
Macional Depprte:s Revolucignario Jin Cuba. CgABAL%]st ed bhatCiQJ
his father,(JOSE L. ZABALde—*d onéovember 2 195% nls.)
Cuba and that[ila two sisters, AMALIA and ELEdn, currently

Serv four vears
and nine mcntihs Which began in{iay of 19%961L. DQIINGQ,)who

September, 1961, to 1963. _ZABALA |stated that he himself was/” &

in jail only forCEgven days which began 1n(§§y, 1961. 2ADBALA 415;3
added that the reason that the above individuals received jall
terms had to do with their affiliation with a group which way
going to plaﬂt bowbs(i& Or near thq waterworks in davan“,}FuHa(Eé)-
in 1941.
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~associat®d since (ZABALA's)affiliation hlth[élbha 6G6,) He 4:5;)'

~own brother. } He added that VECIAKRA is(his son's Godr ther Cs:)

VLR o
.

oy

CELIX ZABALA MAS Jstated that he doesn't knoy any C 5 !
1nd1v1dudls who are in FINC or CORU. He stated that(%EIhOLfo:3'<_
RODRIPUEE]lS a cond ;rle 4. of his and they have been

stated that he ¢1@ rot fRink that(REINOL RODRIGUETJis still & 5.
a member of the latter organization. He stated that he has
only belonged tc one political group in Cuba and that he was

a member of thefMMovimiento Revolut ionario Pueblo (Nhﬁi)ano(CS_)
that that group placed over 100 bombs .in and around Havana,
Cuba, protesLlng the CASTRO government ) LT

CEABAL was quesuloned about his relatlonshlo 1th‘f5:)
one ANTONIOC VECTANA and he stated that VECIANA is like fhis CZS:S

and is cur ntly a resident of Miami, FIorida. AL\ E: %3
reported that VE IAWn(épd himself werelin Alpha 66 and at
one time attemptzd (to Fform an Alpha 6 ~group in San Juay

i
|
Puerto Rico. ] Tw> other indivi duals,{according to ZABALA, Lﬁs

.were in on “Fhis 2nterprise: {TONY CEPST£3(wno is oo**“lv llenPCSﬂ’

@ABALﬂconSTdcred VECTANA.

. now in Miami, FlO“l la) . to not cnly
C?o his friend,\but/his business Dartnﬁfjand added that VECIANA CT$:)

esides at NUmbe:- 1 Northwest 30 Ct.; Hiami, Florida, 33125.

(EABALA stated thatf VECIANA left Alpha 66 in 1966 and that h :9 “:

is definitely an?i- Castro and would personally like to kill

CASTRO. He did not know VECIANA to be. aff iliated with anv i
political groups at this time. ng?ALA stated thaf}four 01625:3 :
five vears ago that VECIANA, ENRIOUE NUNEZ, and MANOLO RAV :
went to Costa Rica and formed a revo‘utlonarv varty (anti- '
CASTRO), which had the same ideals of Alpha 66. He added that

. this groun which was known as Partido Revolutionario Del Pueblo,

lasted perhaps elght nonths(ﬁ)

, |

: CiFLIX HABALA MALjrevealeﬁ that on(:otober 28, 1976 ZTSL} |
he left s Juan, Puerto Rico,/and traveled to Klngston,C:S '
Jamaica?jfor the purpose of se&Tngfan entertainment promo*er,icrij l
FELIX SIITH, about putting on the{Chinese Circus Review from /A

Taiwan.) H& addec that he met no one other than @sz smTHCg

during his stay in Jamaica.) He insisted that he ‘had met no one
IUI IULUh.';l :

SECRET
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-Circus PReview from Taiwan to Jamaicza., ZARALA [added that

‘professional prize fighters (both Dominicans), HECTOR JULIO
 that the latter +wo iﬁdividuals aref(under his contro;%as heCiS:)

"purse for se*"t:mq up their fights s)

Socialism and Denocracy. C}n“n1n

L]
A [

-

who could be a rﬁpreseutatlve of any forelgn government, C’L] -

articularly from Cuba. CEELIX ZABALA MAé]reoo*tea that_o 5 .
November &, 1976,] he traveled to Miami ard then on to Z$. ‘
Kingston, Jamaica. He stated that he went there to see the £$ 2
promoter, FELIX SMIT:jand discuss problens on how to get [S-)
money cut of @}maica 1f ZABALijere'to,bring the Chineseéfs

this was approxiuatelj one month prior to the popular

elections and th=a is always a problem bringing monev out _.3
of(@?maica. ZnBKQSZEqaln stated that he had contacted no 32
one other (than FILIX SMITHYS ).

CE?BALA adv1seé)thau he traveled to(ﬁamulcTBagaln 63:37
on:November 30, 197 and returned to Puerto Rico via Miami (g

on{December 2, 1376, He st&ted that at -that time he agaln(:s:J C
vigited (FELIX _SMITH.- ZABALA Ystated that he traveled alone615:3 - 1
to(Montego Bqﬁ]aad another _own, Ocho Riog, in uaﬂa1ca, and <§

visited (theaters)where he could ptesibly(present the Chinese s
CircugszH add@l,.that he stayed in the{Sheraton)Hotel when .S :
he was in hinqsf:é%on this occasion. He stated that. he had«CS S

~seen no fanily msfibers or anyvone who could be possibly : }

considered a representative of a foreign goyernment. He
added that while 1n(§ama1c§)ne travgled byC@ubllc automobiles <5:J
which are used as kax1° or buses.

Center B which is located in(Hato Rev, Puerto Rlco,_for<f3

the peri etwean December, 197 , and July, 1976. 2 stated

he gavewup this line of busihess in that he was not making it
financially. He: added "that at the-meoment he is not in

financial straights and that he has been receiving current

income from hlqlﬁxomotlon of the Taiwan Circus CGroup and two 5;3

EZABALA dﬁé}adv1sed that he hdd rented the ("Happy éféj
ar

MEDINA and ADRIANO MARRERO, also knowyn as ‘Nane,\ He stated

is theer@anuge:)and eceives approximately 33 perce of anjC:Sj

CEABA %jstated that he would like to go back to Cubaéfﬁij

if CASTRO and tHe Communist system of government was cut of

Cuba. He added that he personally believes in a system of
;ﬁrqportcﬂ that his ‘ﬂmv]}'éfﬁ‘j

here does not-lilbe the Communist for" of government and thﬂrc:j{)

(his rrothar, DONINHGO {ﬁiﬁﬁ)} aocn onot llihke the current. Ou

. Al
Sysbem., (?AEMASqus noT o sure ii(h;s sister AiAulu,silhc bxth;J
o : .
Mo . - . EE k
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. - ,LCASTRO or_Communist system., He added that(éhgjtold a friend,é’ij_
S HUGO PEREZ /) a Cuban exile who is about 50 vears old and(sD)
R ~resides ir|Floral Park, Puerto Ricq,)that if [sh&]could getl S
~out of Cuba with(her four children, shE}Would leave./ she
1 reportedly told(PEREZ Ythat(her husband, JULIO CESAR MAS £S
; E MARTIﬁfﬁikes the good stvle of living that he currently
‘enjoy in Havana, Cuba, as a ranking medical doctor. ZABAﬁX]ﬁ;)
added ;hat(EUGO'PEREE}sentvalot of clothing back to Cuba
with(his sister, AMALIA, for HUGO PEREZ' father. <)

T

R

CﬁABALé}advised that as far as his future travel & S

Plans are concerned, he interds to go to(@ps Angeles,éfft)
Californié}}abou: the 15th of April and tRere, prevare s :j
theatrical arrangemente.) He stated that this would take
approximately two or three days. He added that e has to . — R
go to(Banto Domiugézat some future date for the GtheatricallJS ) B

. Presentation of &HE Chinese Circus Review from Taiwan. He o
stated that this would probably be in Ma 1977. He added

|
]
i
i
1

k! ‘ t this point that VECIANA, supra,@nd heJdset up all +he CJJ
: ' Chinese Circus Review from Taiwan's engagements.) He added( sJ

that he might possibly be in Chicago. and New Yo¥k City,
New Yorkx, after May, 1977.'5)

bt - The interviewing Agents neminded(%ABAL%gthat he at<55;j
oo one time in 1966 was interviewed and polvagraphed "By a United
States Government official. ZABAL%Z}who stated that he did £ $J
not know the results of that interview or the polygraph,

stated that he rgmembered taking the test. and being interviewed
at a hotel room{in the Miramar Hotel, Miramar; Puerto RicoZ}(fQJ
but that. he did To& know who or what organization was behind

it. He stated that an Agent of the- Federal Bureau of Investi-
gation (FBI) at that time had set up the interview and the
examination. He stated that at that. time he.was asked about
going to Cuba and working for the United States Governinent

for intellicence reasons.  He could not furnish any details
about any of the individuals,.approximately three or four,

who were in the rocom at that time ¢~g

The interviewing Agents ‘Guestioned ZABALgJabout:(f5;j :
r a possible trip to Panaméiwhich was made on [Januar® 10, l975?3f§]"
I He was confronted with information that revealed that he had )

¢ traveled with(Pan American Airlires, flicht SBED tofPanama 4

; on (January 10, 1972:)United States Passport numher

7249454L,YS
‘l
u

Rt e LU e AR DO

W
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"Florida, and Wegt Palm Beach, where he spent one nigh:t in

fight Wwith the aforementioned radio. commenzator. )

“foreign agents or other government representatives while on

C?anﬁary:lo, Jamiary 11, l97i:)he was supposed to go to[ﬁoustoé?(éj'

‘stated, th?ﬁqh' Jdpon.arriyal at Miami, there was. a convention

tourist card nunber f4564§:)and that he return to the CNS:D L
United States onfJanuary 11, 1977, on another (Pan American<:5:) S

anamayfor cne right and thereafter traveled to Miami,l S

~Cfirlines flight, "number 586.--ZABA;§DStated that he was in C $3 - °
b .

the commany of (JOSE PRADOS HERRERQI)who currently resides ¢f3t)
in Puerto RicofTtelephone number 783—43671) He stated thatfﬁf;)‘
he went to(Pand&™ Yon this occasion for(boxing businessjand CS5)
that he saw[LUIS DSPADA, a hoxing promoter, and[ér. RCDIGOL S )
SANCHEZ, of The World Boxing Association™ le stated that he
only contacted these two versons and oné radio .commentator, '
while he was in(éanama on this occasion. He added that on C;ij
of(hir fighters, HECTOR JULIQ_MEDINA Jwas supposed to é;. £
ROBERTO -DURAN Jand that ZABALE\%(called MEDINA (a resident of C52
Santo Domin o).fromCEanamé:hnd(ihe fightgﬁ)advis§%"ABAL%ZMCS

£

that was{Gut of Shapeldnd therefore could not(Zight DIEAY)C LY -
ZABALA \added - that’ he hes(exclusive vermission to signjpda £J50 -

ontfact re[&ﬁDIH@] He stated that he discussed |the possib&é?

i et b ekt i e d B e e e i =

, , ' o

_ ‘The interviewing Rgents again reguested that(éABALiZ}&S;)f

be perfectly honast with them about anv vossible contact of ‘
P p VI

the above trips outside Puerto Rico. He strongly advised that
the interviewing Agents had his word that he never contacted
anyone from s foreign government, embassy official, consular
official, foreiga attache, or intelligence cfficer,

CﬁAEApé]stated that _on the above mentioned cf{a-.‘:es,‘f-‘..3

and(ﬁgn Antonio, Texas,}and other places in the United Stategd £ . |
.to arrange for a(presentation of the Chinese Circud,) He CS -

‘of (managers of(giditoriumgjfrom throughout the United'Statesij:j‘_
(these are individuals who could(present the Chinese CircusI:]Cjil_
ZABALA!stated for this reason he did not have to. go to Texag C
as thelmanagers Yhat he wished to see were there in Miami, S -
particularlv at(the Ramada Inn Hotel’around January 1Y, 1977. -

. In light of the subject!s current probatioéjréqula—'éljj

tions with(United States Probation Office, He was cuestioned CJS

as to vhether he had gotten _the nermissien of¢his Drob&tioﬁ)

32
officer o travel to@anamajiurinq @’;:muary of 3,9?D Ile statcc(s

that L2 had this permissiomn.

"

s . P N B T B
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sJ \?5—51 4}3)
7 .
bring anything kack to Puerto Rico from any of his ahove

_mentioned travels and he stated that he never brought back

" presentations. - He stated that he had $300

‘the latter individuals that they owe him approximatelyl $15,000.00
for he(idvertlsLnii

_Espasas Advertising, Incorporated, 596 De Hostos Av
93 (Bspasas

weeks. C?ABALéjs:ated that -on

»._.st—-

.

CéABALi]was asked if he- had ever been reques ted to(fs:)

any money other than business money. He stated that in

August, 1976,) he brought back to Puerto Rico ffom[ﬁanbo 5_)
omingo \approximately $800.00 as this was the result of a

to Puerto Rico qone checks which were from(the Chinase Circus CJJ
0 in addition to

these checks which represented({box office recelptg:) He

Cérize ight Jthere He added that he re;en?ij brought % ack(fs
t_

-placed these checks in an account a;(gfnco Obrero, Hato Rey:jCL£3
Puerto Rico, in the account of(;ronober Antillana,J)which isZ S :

a trade name. He stated that this account is admlnzatere S:)
by himself amiﬁﬁ”TAﬁAj} He added that in{December of 1976

he brought back to Puerto Rico from(Jamaicda approximatel
"rom C ;}

$400.00 when he was accompanied bv/his mother and 51Stm
Cuba on their journey to Puerto Rico. (ﬁ%;

MAS Jabout his relationship with.one GASRIEL FIGUEROA lnd ac” S
ible $10,000 adverthlng problem he has. with this £573
individual. C}APD tated t atC?I GUEROA Yis the owner ofC SO
an(advertising rLrﬂ, Communications Arts, \and was respons:Lble(:‘5:s
for(advertising the Chinese Circus in Los nngele . San biego, 13

Santa Monica, Pasadena, Santa Barbara, and San Bernardino,
California, whilz the(Chinese Clrcﬁéjwas recently there., He Cﬁij
stated that FIGU‘“OA:)who is a resident of Miami, Florida,Z3%7
sent the(ads rarloquEéwsoanergjln California from WlamléfS
and that \BALA srotested the advertising in that the Drlnt 8
was too small in the adverxtisement for pepple to read He .
added_that he aanMEﬂCTPWE)comolalnad to IGUEROA nd had(fcgj
pald(EIGUEROA $3:,400.00 for ther advertising: FI;UFROA o1a L)

Qa " The interviewing }\qents qés*'lcned FELIX ZABALAC53

C}ABALﬁ%Etated that oanebruary 19, 1977,
EIGUEROAYa check for

e sent 10,000.00)via a delivery agengy

Urbanization Balilirich, Hato Revy,) Puerto Rice Cb09l

reportedly made the delivery tofFIGULROA And then immediatelv.

advise Zanuang send .a cashiers chack Trom his bank in £5%"

Puerto Rico to{FIGUEROA Jinasmuch as the first check would notC:

be cleared by a Miami, Florida, bank for approximately tyo
Cﬂrch 2 lQ?Z) he sent tthM g)

‘S&ECRET
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cashiers check via @pasas Advertising, Incorporf*‘"ﬂ-:hjto CS)
(;IGULRoijand that the first check, which should not HRave been(fiD
epositéa in llqh oF the second check, was placed in an

1 3 . - Py - T . P PR b [ S
u.u\.Ll-_a T D4 1 REEW FriErll - 3_ [ LS L “' e ‘Ci‘:.‘l“_“_l Fues to Wi SO Therea

were 1nsuff1c1eﬂ 'fu“ds to cover 1t UABA Astated that uOth<153
checks were made out tofCommunications Arts )

gELIX ZABAL;gadvised that@s brother, PEPE (Jose £SO
LUIS ZABALA), his sist&r ELVIRA, \and he, paid.-an organization
which handles the paperwork for Cubans who wish *o viesit
outside Cuba,{&lnacen Espanol, approximately(gi,200.0§éfo C:St)
secure the flnan* al aspect of/nis mother and sister's C:Sg
- leaving Cuba. _Hz stated that/his brother, PEPE,)ilegd LHeCfSJ)
ecessary aovplications regardifigfhis mother and 1ste§)+o C:STJ
(E%maceﬁ Hsnanozl-n Miami. He sta¥ed that approximatelv half<fi3
the money went inte an account ijxé: ston, Jahaic%l)to S
render secure thau(%}s sister and motnézi"ould net be a
-financial burden “o the [Jamaican uovernuent and that tne" 5-)
. would have money to leaveé that country. e ‘added tHatCiBPE ZTSJ
ELVIRA,\or himseif had ncthing to do w1th his mother's ath:ij
istef's |leaving Cuba pther than sending the necessarv
applicas#fon pape:s to(Almacen Es ndi)lﬁ Miami, Flgrida., He CB:)
added that he went to Jamalcéloncgecembpr 21, 1976,) to helpcfﬁj
his sister and his mo hézjadd that afte they landed from S
uba he took then to(the Sheraton Ho;eijand later on to the <57
United States Embassy to secure the necessary visas.

The intervie”ing Agents gquestioned ZARALéJabou* hlaC:Sj)
recent source of income and he stated that hd earndd avproxi-
6

Puerto Ricc) on(Leptember 10, 197 bpetween/{ ESTEBAN DE JESUS
and (HECTOR JULIO KEDINA,) He added that _he earned app ,clmately Ky
$1,200.0§) rom hi s(éresentdtloé)o‘ the{Chinese Clruuijln Miami¢® ¢
Beach, Florida, between(October.5 and 10/ 1976. He stated £
that he got approximately $2,000, Oﬁjon or about(§euembc lg,

matelv(ég 000.00 )from a(énge fight Which. wéiéhe1€)ln(:§/amon (ﬁij

33

' CiQ7o. as a re-:.t of his ;elllnq his (rights and contract\itd"the ij
[ £

ighter, HECTOR JULIO MEDINA, 2ABALA Jstated, howeve that hed $)

ERERREN frc i

s AN

R Y VY

ad to pay this roney back to promoter DO VIM:Dand *nba10ug%¢ﬁ5:]

Santiago as his ilﬁntquba ked out of the deal and it fell

through, (thALijau\lSEG that between{February BZ)andC§arch;§ij}j
S

1977, he earned ruproxllately(ES 800 00 Jfrom “hecggrform nces

| SECRET
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é . 'of the @11 nese blrcujln (_an Juan,. Maydgueu, and PonceD(_S_J

Puerto Rico

1nLerv’n”1“o qe

ABALA MAE;)WHQ had been furnished ov the (25-3
5 a Spanish cony of the Advice of lehus

- form which he said he understood and signed, was nresonted

' a reading of ithe statultes having to do with foreign'govern—

] ment agents and the Foreign Agents Registration Act of 19138,

) - The Advice of Rijhts form was furnished toCéLLIX ZABALA MAQZ)CEJ
i prior to the afocementioned discussion of his_travel outsida

: ‘ of Puerto Rico ia the last six months. ((ZABALA Yras :tcrnly(:S;)
i advised that he ad bLen asked to tell the truth in all the
: above matters ant th any alscrepancy .n his account could

possibly be a VlJlatlon of his current P deral probatlcwf) CfS,)
“.whlch extends macignuary 29 1918(§53

e gAt this point, C:_LLX ZABALA H%éjadv1ced the 1nuer—<5:3
: _ - viewing Agents thiat he had no idea how.fhe ¥BI had gotten - ~
- all the facts about him and that the FBI seens to know
everything about him. He stated that he is not a Communist
and-that anvthing political that he would do would be against
FIDEL CASTRC. Ax this point, (iTBALh N{L}statﬁﬁ that he hadCfS_)
waited for a lon; time for this nmoment and that he is now '
willing to tell <=he interviewing Agentis everything. ClgxauA Cf;:)
. MA5 statea thatl)the following accounts are {onlv known by
hiiself and his iriend,)ANTONIO VECIANA. il stated tha )
VECIANA recently had some problems with a United States
Government assassination committee which was looki ng into
the assassination of JOHN FITZIGERALD KIDNNEDY. He stated that .
i VECIANA had to appear on aponroximatelv three bccasions in
_E Washington, D, C the last of which was around December 10,
1 1576, - ABPL#jstated that approximately one month before(s
, JOHN F. KENNEDY was shot in Dallas, Texas, VECIANA and an
individual who[zﬁﬁhyélfelt was. associated with United States(;)
Central Intelligence” Agency (CIA) MMy . BISHOP," met wi
LEE HARVEY OSWALD in Dallas, Texas. [ZABALARStated thx .) .
ISHCP Qj
GTRO

"Mr, BISHOP" knew VEZJIANA since 1961, (He7added tha

‘had handled an assassination attempt _against FIDEL >

"while CASTRO wao in Chile in 1971. ZABALAXYstated that ‘WUSIﬂ“A(éy
went to Bollv1a o work for the Unit&d States Governmnor: ::ounu,(
1967, (ﬁ? sthad tnﬁi)'VRCIAWA Egd ﬁ;]went to Chile in 1)71(€é)

PPN SAR PP
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- hand grenades were nicked ur in Belivia, and a United States

: thereafter took over that reom and enrolled in an aporoximatel

, added that)a high cfficial in the Chilean government Secure
“the nece$Sary press permits for these individuals to come in

[He stated that]the operation was not successful as DOMINGUEZ{ S
- and RODRIGUEZ failed, by some means, to shoot CLSTRO on the

. Secretary whi'r he was in Cuba and while he was in Pucrto Rieo

-

.

dfigﬂﬁ;‘)éﬁ{t; i y; 

[ SN,

to set up an operation to kill CASTRO..Cge!stated-that to‘(:S;)
expedite this, false Venezuelan passports were made, the -
necessary gune were brought in in the diplomatic pouches,

Bl

divlomatic car carried that paraphenalia from Bolivia to

Chiie. ngBALA stated thqé]the plan was prepared in Miami ;9 ]
Florida, and 4T that time VECIANAlvas still working for _
the United States Embassy in Boliviaéj(ﬁg added that e‘anqjcégga
VECTIANA rented the room in Santiago,” chile, and staved there

for two or three davs. [2ZADALA stated that)JUAN DOMINGUEZ @

and MARCD RODRICUEZ (Cuban exlles not furtiher identified)

six month course in photograph end “television in Santiago.

The purpose of the endeavor was to place a gun inside. one of
the cameras which would be used by DOMINGUEZ or RODRIGUEZ and ‘ J
when FIDEL CASTED made his appearance hefore members of +he |
press, h::Tould pe shot by one of these individuals. ZABALgxﬁé)

the proximity of CASTRO when he arrived in Chile in 1971.

first dav that h=z was presented before the members of the

press and that on the second day one of thgse individuals
stated that he mist go to the hospital as his appendix was
bothering him. The other individual stated thal someone in
.CASTRO's vicinity identified him and thereafter, that potentizl
assassin left Chile and was later seen in Bolivia.

) CEABALA revorted thaé]ANTONIO VECIANA prepared a é;j .
letter for the banefit of FIDEL CASTRO in Cuba in which he o
signed the nickname .of his (VECIANA's) secretary, MARGARITA. :
(MARGARITA is HILDA CAO, who is currently a resident of
San Juan, Puerto Rico, an employee of the United States
Government in Hato Rey, Puerto Rico. ‘She was VECTANA's

from 1961 to 1967, and associated with Almha 66). That letter -
contained informition concerning ANTONIO VECIANA'S connection : »
with the United 3tates Central Intelligence Agency and his
attempt to kill CASTRO in Chile in 1971. EEABAL%pgtated thiﬂiﬁ?
the information in the letter was known +& no otffier individuaiiggi

5ECRET |
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and VECIANA had(ieqﬁesteiﬁ%ﬁBALA to transmit that letter to(2)
is sister, AMALIA, imcC for personal delivery to FIDEY &
CASTRO. [zABALAJstated that)the letter inferred tha(dS)' ‘
' VECIANA's secrédtary was diSsatisfied with VECIANA and that .
- VECIANA wanted a large amouni: of publicity due to his
avpearanse holicor: g United Shaitss Gouernmans Jroun which
dealt with -the assassination of JOHN F. XENNEDY. This letter
ras submittgd to Cuba &ia ZaBALATs sister,lon or about Csj
(ggptember 11,01976. [T2ABALA gtated that h&lthen received aC:S;)
cail(from his sisters AMALIA,J)in Cuba, andlshejlstated that £ 5 _
(she Jvanted to se: him in Jamaic%]on é%tobef;ZB,_l976. He £ 60
dded that he respondald tof his Sister E}request and was in § )
ngmaica on Octobar 2§Z)l97 » and yas mét there by(his sister. <:i3 -
. He stated that he _wasTstaying at (the Sheraton Hotel |in C:5;5 i
Kingston, Jamaicgl]and on his first night there hed met a L5 "
uban by the namd of(@ARLOSE) He added that(CARLOS, ZABALA's Zigj B
,sistef} and he, went-to a large_hotel {one or two level/Zl €S Y -~
cabana style) poisibly outsidé(ﬁ}ngston, Jamaic%é![EABﬁLA cs) R
described(@ARLogjas & white rale, five feet six Yhches tall S )
weighing. 180 poundsz (over weight), having dark eves, dark
hair, with grey streaks in the sides. C@ARLog:ﬁas further & §)
described as being approximately 40 vears old and that he wore :
no glasses or had no other destinquishing physicail characterigtics,
(é%RLO%)described himself toZABALA )as a person who was high £¢ J_ -
up in the Cuban c¢overnment Intelligence. CEARLOS carried with 53 |
him at all times a businessman's attachs case which contained '
a pistol,_@ABALJDdid not see the@istogat any timé (g)

In addition to-meeting(%ARLog} supra,CéABALA et (s

the driver of the automobile which tooF(ZABALA, ZABALATs (4
sisterD and é_ARLOS to the hotel. This individual was the (5:)_

, Cgice—consul of th& Cuban Embassy in Kingston, Jamaicz, JU}’th‘iﬁ‘p«:;-;j

ARBONELL., ZABAILA described(@ﬁRBONBLé}as.being.a white'male,fi;j o

weighing 170 pour®%, five feet eleven inches tall, having ' '
black hair, dark eyes, and wearing glasses with dark plastic.
frames. No other distinguishing characteristics were noted
by( ZABALA.J £\ '

. Upon arriving at the hotel,(ﬁABAﬁ%}was‘questioned1553
by(CARLOS and JUAN CARBONELL)in the presencd of(his sister, (52 -
AMALIA ,Yand they wanted to know current information concernlngé%)

t

e [ v HE [ -
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. felt that VECIANA's sncretarv dlSllLLd VECIANA and they
reauested that{ TADBALA Yall the secoratary thet Lhay wit: C :3

such broadcast was ever magn ‘according tﬂ A“TOWTD VFCTKNAK?K,)

‘mentlonﬂd contact with

around (November 7)1

~and was again taien by {LARLOS and JUAN CARBONELL\tg the ¢ §

suspected could carrvy

‘as a white nf@
‘pounds, - approximately 36 vears of age . and from(élpn Fuegos, fﬁj

ORLANDO ROSCH,. CORU, REINOL RODRIGUEZ, FRANK CASTRO, ANTONIC ;
VECIANA, and otbnr members uf anti- CASTPO groups In respcnse U
to VBCIA A's letter to FIDEL CASTRO, CC:AP ,0S and CARBOJELﬁcgg R

i
broadcast the Informafion presented in "her! letter over §
Radio Havana_in about z week's time. ABALA S_L_cé)tba £ !
inasmuch as(he was responsible for forwa*dln the suprosed. C:S:)
letter from VECIANA's secre+ary, the Cubans believed that i
JARALA Jgreatly dislikea VECIANA also. (zﬂﬁ&bh stateq thég)no C:S:}

CE}BALA reported tha:)ln the course of the anove—fif;) _“

C’&RLOS and CARBONELL ) the latter '
stated that theyv would get in contact with him through fis csD
sister, PWALIA:) They asked ZABALE}lL he needed an} money and(ij:)A
he replied negatively

ZABALA HA%%&epor ed th é;}he returged ro(bamhlc Cj;l S
76, and staved at the {Sheraton Hotel C:%J .

During Nis Tirst evening there, a strange voice telephoned o
his room and advised him to go cutside. He went do:

and
stood by the hotzl swimming pool and then S&W(@nR-O{D supra CB:)

hotel where he previousIy met these individuals. (ZABALA €. 5
stated th;E}the cide from the(Sheraton Hotel 1n(£;nqsuon CS
Jamaicii%to the other hotel takes approximdfely thirty -
minute y car and this hotel is located near. the sea. Up :
entering this hotel, 2ABAL§>was intreduged to ("The General." 65;1
(At one time during the in erview with{"The General" \the e
latter was refer-ed to as (JORGE.) ZABALA stated that he (¢
also carried a businessman's attache. case whlchC?hJALA Cs
Cj?gun ZABALA stated thaf during the .6 )
course of this contact the entire: conversation (was taped on < S$
a tape playﬁ:}ln the room, C:AQALé}descrlbedCi%c "General")<ZS$
e, five feet seven inches tall, weighing 160

Cuba. ZABALA stated \that{"The General,) locked like a: well

built, firm milizar¥ tvpe. tha stated thgggthis individ
had dark hair wi:h slight traces of grev &h the side. C?uc C:ﬁ

"General" Jhad dark eyes and no other distinguishing physica

characterlsticsizﬁi) E o )

. P am em e e e e s n D e meeng ey
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KEABALA stated thai}in the course of this contact the three!f«(-J S
Cuban individuals wanted to know about the bomb on a Cuban
plane which had recently destroyed the plane and sent it

" plunging into the cea, They wanted him to invite REINOL
RODRIGUE?Z, FRANK.CASTRO, and "BEBQO" {(Last name nossihly
FRAICO, and the owrer of a 5207Eing goods store which is
located at Flagler and 18th Avenue, Miami, Florida) to :

amaicalfor.reassng of placing bombs against pro~Cuban CTS-J '
schoolw in(Jamaica) The Cuban individuals could then CSJ
arrange for thet};maica;:huthorities to arrest RODRIGUEZ,CE;J

CASTRO, and "BERD" and later these could be given over to
the Cubans., In 3dditien tc the ahove, the Cubans wanted an
"up date" on pictures of about thirty individuals. Thesa _
individuals were all current Suspected anti-CASTRQ. tvpe .] B
persons and included ENRIQUE NUNEZ. On Hovember 9, 1976,C?;

‘according to ZABAL§Z)they gave him $500.00 for plane tickets '
and expenses, They wanted him to go.-to Venezuela to find
out about the above mentioned Cuban plane bombing.

FRLIX ZABALA MAgjadvised that(ﬁbvember 29 1976,6—;-,-J

he returned to @e'.zaicgand this time went to éplace whichl %
( c

is known as the CLittIe Pub,® in the city of ho Rios?) LS
[ZABALA stated that approximately 9:00. p.m. that evenin ,C:S:j
three men came in_to the("Little Pub." Ylie stated that)these CS.3 !
inddividuals were(gpe '"General," CARLOS, Yand a third ciban -
whom he had not prev usly met. He deScribed this individual
as- a white male, six feet three inches tall, weiching 220

pounds, having shiort, dark hair, approximately 33 veaars of

age, and having heavv pregeription glasses:. This latter '
individual inforne&(ZABALéjthat he had been working. in the €5 )
Cuban Embassy in Chile during I97IQ?ZJ S

SECRET
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that) VECIANA (told ni

‘was arrested in Caracas at the home of this attoxn%j

"when the bomb went off, it was such a tragedy that
" CORU group was afraid to claim credit for it. VECIANA £2g)

LI P - - s AE e

o
i

-

E%iSL%}zy é:sti.;){w‘&‘ ;   E' i  _--ive .

(é}BALA stated that WWECIANA had, @g preparafion C;f:)'

for his NoVember 29 anticipated meeting 1n amaica, given
him information to_furanish to the Cubans., ZABALA said that

"VECIANA fdrnished[ﬁim with Jinformation concerning the (S°

bombing of the Air Cubana Airliner’ stating that the infor-
mation would appz2ar to be good and was true, however, it
was well known within the anti-Castro Cuban Ccnmunlty and
he did not believe if_would harm anybody. (ZABALA saldC:fF)
Eﬂthat ORLANDO GARCIA, who was an € $0)
emplovee of the TJovelfnment of Venszunia, and former
employee had goue to Santo Domingo in 1976 and met “1‘h
CRLANDO BOSCH ani FRANK CASTRO. VECIANA further advise
that there was also present at the meeting a representative
from Brigade 25053, name unknown. VECIANA said that at this
time, BO3C:iH, CASVIHO, GARCIA and the representative from
Brigade 2506 planned a bombing of a Cubana airliner. At
some time following this BOSCH went to Venezuela to take

CIA

~command of the operation. Upcn -arrival in Venezuela BOSCH
‘was met by "MONO".MORALES, a Cuban exile living in Venezuela.

VECIANA said that MORALES was the individual who had -
testified in a Fzxderal trial against BOSCH a few years
prior to this time. MORALES is supposed to have told

* BOSCH that he wished for all past differences to be forgontten

and. for them to unite in this act, as.all .good Cubans should
try to get rid of CASTRO. At this time MORALES gave BOSCH
a machine gun and offered a car and driver as well as the
use of an apartmznt that he (MORXLTS) staLed thrat. he had
arranged for BOSZH. VECIANA said that BOSCH still didé not
trust MORALES and instead went to the apartment of ALFREDO
AGUIAR, another Zuban exile in. Caracas.. BOSCH supposedly
stayed at that ajartment and during this time was

in contact with an old Cuban revolutionary named "PEPE"

as well as a former CIlA operative named "RICO." RICO was
described as beiag a Cuban exile also. RICO supposedly _
gave BOSCH $2,007 during this timer in: order to support the
intended operatizn against the Cubana Airlines. BOSCH

was also in contact with a Cuban exile attorney while in
Venezuela, name unknown, however, it was stated that BOSCH

following the bombing, VECIANA turther (told zaBaLX Jthat {7
he

SECRET
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-:further adVand that the Government of Venezuela had "'{53

.f. previously had knaowledge 'of the plans for this.bombing, .
" .however, they also became very nervous when the bo went f‘)r'
A 5)

‘off with the plane in the air. VECIANAtold ZABALA SthatC
"the plan had been for the bomb to go off while the plane : ?
, ~ was on the runway in Barbadces, avoiding serious loss of <o
" . lives, however, the plane departed early and thus the tomb

I

went off while the plane was in. the air. QEF) o
R CéABALA reiterated that VECTANA had given- hlm thi égj‘
information to furnish as he AVECIANA) stated that most of
" this infermation had bzen hinted at iy the newspaners ond
that he felt that ZABALAJcould impress the Cubans with thi€§7
“Information as well as uytilizing this informaticn to cover
for the fact that(ZABALA)had actually notC%Qne to Venezuel ;7
as previously requested by the Cuban IntelTligence Agentst

ngBALA said that he furnished this information (3)
tg)the Cuban Intelligence Agents during the|lovember 29 1970(59
neeting and they appeared yery pleased with The information.
ABALA said tha%)he also,{gs previously directed by VECIA‘Ai]is
told the Cuban
sort of testimony regarding the KENNEDY assassination. [;A%AMA
said that he did not fu¥rnishitwem with any details cother than
telling him that VECIANA had traveled *o Washington using
a travel voucher issued under the name cf Senator SCHWIEKEH.
(ZABALA said tha—bhe did not know why VECIANA wanted thisZs)
information giv¥h to the Cubans unless it was@p further 2
convince him that he (ZABALA) was furnishing them with good
informatiqﬁ]in the hopes that they would utilize the
previously furnished information and give VECIANA the
publicity he desired on radio Havan

Following the(Wocyember 29,) 1977, meeting which was CﬁSC)
taped by t Cukans,{ ZABALA sald that he was instructed to(fé
meet(@ARLogi Cﬁanama on {Jdruary 10,Y1977, being instructed CS:)
to go to. the Panama iltcH Hotel and-be standing in thel $D
parking lot at & p.m. He was told that somebody would pick
him up. CEABALA added that he was givenC§700 at the £§

~conclusion of this meetimg by the Cubans, which was to
provide expgnses for the trip he was suppoqed tc have taken
‘toC\[enezu S:Sas well as the trip foxr’ thg@ovcmber 29319:7 453
-meeting. ( ZABALA [said at the conclusion of the meeting h s)
- asked the Cubans to help in getting(his mother and sister (:5:)
out of Cuba for a(épristmas vacation|in Puerto Rico and(gi)

SECRET
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‘they told him4thatrxhéj.would help him. {ZABALA at this CTJ:) )
© . time stated thatf{he also recalled that during this meeting

T

. |

they requested that he get any information ngssible in .‘/ﬂk_ -

. reference to COEU and "Condor; " which(ZABALA Mescribed as Cj_\ b 3

./ a cover name for CORU, Cﬁe stated that)they were also in(C3 ot |

...~ need of information as to who had placed a recent bomb . 'jz}.,ﬂ

"in the Cubana Airline Office in Madrid. They told him m _
that they had scme information which led them to believe

that(a black male, who was from Puerto Rico, Yrad placed CS) == a

=

.the bomb._ They further said that'thiSCEIaC' malé)resembled(ij 3
{an Indian 'nAappearance. CEABALA added tha{}at this meetjngC:S;) -

e

1 had aigo given them nine papers wixich he hgd wiitien
out _concerning old bombings in Puerto Rico. CEABALA said(fggk
fhéijthese papers were fulse and had to do with bombings
four and five years old which ‘the Cubans believed were
- conducted by anti-Castro groups. CEABALA said that he noufc:g;)
recalls that)during that meeting they also gave him the
Embassy phone number(in Jamaigca,Ywith instructions io call(fil
B . if he needed to contact thenléznl ask, "If the visa is readnyS:)
| -for JUAN CASTILLD.'" ZABALA saiéjhe was told that if he
; needed to contact them to follow the procedure and then
automaticaliy go(Ehe following night at 9 o'elock to the <f§_3
- Little Pub Night Club in_Qcho Rios, Jamaicé} where he would
be met. (ZABALA said thaﬁﬁhe never did have occasion to . C3J
use this procedure. '

-

@ Pt b, T gt 7 A S e i TN i

e e e o s

: ‘(EABALA said thgﬁjthe next contact he had with £SO
~any of the Cuban Intelligénce Officers was an accidentgl
contact on @ecember 2131976', when he was@n Jamaica to_J CS‘J
meet the Cubana Airline plane with(his sister and mother.<%S )
ZABALA said\that he saw ("CARLOS" |getting off of the samec S
C;}ight and nodded to him, CZABA A said thai]that evening ¢
h

ittt -+ TP )+ SR e

o T P

e, his sister aind his mother were staying_at the SheratonZ$

. otel in Jamaicalwhen he was contacted by(ﬁﬁRLOS. 7ABALA £6

in : said that CARLOS Jcontacted him yerv briefly at his room _

and told ZABALZ Yhat he(iCARLOSi}was just passin throughﬁ:S:}
g

Kingston, Jamaica, lenroute to iarticipating‘in the opening£S3

of a new Embassy In Mexico City.| At this tim ARLOS fave €£9
ZABALA $30§jw,'ch represented ¢ portion of the money that .{J
~ (ZABALA himself \had placed with(@LMACEN ESPANOL_lin MiiiIC;

in order to help get(his sister and mother out of Cuba

T
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- é:JALA said that .the ne t contact was onC?anuar FEJCELJ
- - Q?? anama., ZABALA Said that\he flew from Miami to
' , ) Panam during the day of'fJanuary 0, 1977, arr1v1n~(1n Fanam 533.
t 8: p.m. (ZABALA saidjhe immedfately proceeded to theC:S ]
Panama Hilton Jand checked in, and then went to e parking
Jot at 9 p.:%] ZABALA |said that he was met (at the parh1ng(ﬂ{3
3

IR 1 N RSERT

lot by CARILO who Walked up and then said, "Let's go for 3
a walk." ALA said they walked two or three blocks andcxiyﬁ

\J
as they were walking a car pulled alongside andéﬁARLOb .5)’J _
directed him to get into the car. (EEABAI& Dalfjhﬂ did no Eﬁfﬁ

see the face of the driver. of the car. The driver drove ;a’%;
only a short distance and Stopped CZAB%T% balgjthat atC;SJ
" this time thev laft +he car and the driver and entared an

apartment Dulldlﬁg where they procegded to an apartment.

E%ABALA said fthat uhenfﬁe -and CARLOS entered the apartmentﬂ:SLX
The General’ Jwas already in_the apartment with his tape £ -
recorder set up. (ZABALA said V\that at this t;m he gave £¢J
thom(Zbleohone books from San Luagjaq well as (Uinmi telﬂ“umn~(:€3
books from.the Cuban section of Miami \as the had previously
requested(these telephone books. ZABALA saié}that he did Cnij
not have any other information to give them and. they
‘again requested that he obtain general informatiocn concerning
the activities of anti-Castro groups in Puerto Rico and
Miami. (ZABALA said that)during this meeting they “&VDC:5;]

o him( $80 or expznses, { ZABALA said thﬁi}tuey arranged £ S)
another ccntact in(iexico City,)with the contact scnedulodCﬁS)
JTor(larch 6,31977. ((ZABALA saidlat this time ne was given £4

8 leather type k=y holdeg)which had a slip of paper inside(f5;)
which was to be a contact telephone number for him to call
tjexico géfﬁ:) This telephone number was furnished in €S

Tt b A e e P b

'Cdse ZABALA \need=2d to make contact wita the Cuban Iptelllﬂcﬂu9C33

Offjicers. ABALA Sdlé]that he was furnished the Gew coos:dgﬁj
worg)which was ('Is the visa of Dr. SALGADO ready. ?ABALA%§;;)

T T

) said thgf)hp was also told that if he ca ledCigp Imbassy/
: ' 1n(jex1co Citydr> was simply to ask this question and hang
i up and then prog:ed the next night to(é_s*oro called ngﬂnti;¥5éj
P which was near({tie Embassy in Mexico L]ti:S He was to st
j in front of(the Gigante at 6 p.m.| and would be met. He &5?
' was furnished with atépde phrasejwhich wou%? serve to

:. identify the Cuban_Agent Th Dhrasélwas) ""Do you see wny
" taxis around here,ﬁ}and_ BALA Jwas -told to(answer, "I saw
‘one but it is brokenii}which would identify one to the other(r /)

T et

]
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C?ABALA said thgﬁ] 0110W1ng this meeting he };)eca:ma(:’-‘j‘;j
_very involved w1th[?he promotion of the Taiwan fircugjan s
was doing extensive traveling. CzABALA 2id thatJhe did ‘Sgs
not make thCEarch Q:)1J77 meeting in ééxico Cit?las hel $

was in California w1th(§he Tai

b bﬂ;é

wan Circus Jand due

8] -
buslnesi:ﬁeasonc was not able to go tofllexico City, ZABALA S:)

said tha

during this period of time tqaL(ﬁg and VECLANWA

- were hav*zé]flnan01al ploblers w1t§ the Taiwan Llrcvg)ﬂpd uj

nesded modTy rathor desner 1Ll
was able to obtaln a $45,000 lo
tour of the Taiw pﬂvgu% and

ZADALA said vhar $ECTans VS
an _yo help continue(iﬁelr
that he (ZABALA) was able

to borrow $20, OOO from his cousin in Puerto Rico, who had

a short time before won the Puerto Rican lottery in the

amount of $400,000. ZABALA said that ldue to promotional C:f:)
difficulties ﬁheE)COﬁtJnu@d to have Meaey prdbhlens and § atéﬂSJ

money. ZABALA said that

at this time{VECTANA suggested that ZABALA try to contact ¢ )
the Cubsus in Mexico City .and see. if they,

yould give him

on March 18, 1977.) he called

(Mexico C]Li)_rom Los Angeles utl;123ﬂ9 the phone number C

e had beell given on(ﬁapuary 16:)1071 and used the Code £ S

phrase, "Is the visa of Dr. SALGADO ready.,"” when the
Embassy answered. ZARALA said that \as prev16u5¢y n%tluuued
-he then hung up and on the moerning “off March 19, 19/7 5_3

( ZABALA said that

San Juan on darc“ 20
said that he 1ien flew to
proceede Mexico City
on Ma“ch 23 1977, he wen
code word. ZABAL:
‘approximate age 30, 5'5"

dpproximately 170 pounds
as having a very round fa

va%)unable to recall the

appointd p;acbfji 6 p.m.)

umber 1 Iexloo Cityv |land

filami

flew to{Mexico City. ZABALA said thaTlhe went to theézg

however, nobody showed up.C ¢
this was never explavued (S;

- ‘ C?ABALA Salé?fromCﬁyxlc CLtijne returned to CJ:>
1977, via
March 227) (7ABALA said thatlhe again called the €5

gf?ve the (cods word. zZARALA 53

Mexicana Airlines.y on S

Miami on March 22, 1977 ) and C§

Tom Miumi., ZABALA said Lbaté_s

t Lo(ibe prarking lozjln

.Giginte store areg}and a man came up and gave the propcrfgf
A

described this man' as a Cuban male .l

tall, heavy build, weighing cs)
1on¢ straight blach hair and

_ ce. CZﬁBﬂLA said thal)the man 3.}
told him he was 3irom the Embassy and that they walked

a very short way down the street into a restaurant. Ckﬂjllnt:5:3

name of

the restaurant. (:liB\LA

=)
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(said fat this tine he gave this man a sealed _package containing

EﬁBeplica” newspopers from San Juan and Miamiﬁand'told the man C%QJ
- that_inasmuch as he had been away from{Puertg. Rico with a tourC;ﬂl

groupyhe did not have much new information. ( ZABALA said thii:)CJj'
the man appearec to be content with yhis and told(ZABALA Cs S

that he would deliver the package toéARLOS. ZABALA saidyYC S o

‘ "that unbeknownst to this ma » he hadmlso enclosedy £F

i "sealed letter acd:ﬁrsed ToACARLOS in whign he asked

0

i .CARLOS for 820,000 Yin order to help him (ZABALA) Jwith hiSC:S—)
financial provlems, (2§BALA said that)he explained in thed 52
1etter(39 CARLOS that some of the problemé had been as a 4T5:)

_ result of his traveling_io meet the Cuvans,Ybut ended the

% letter by stating that{in the event that ARLOS could not € 53

P : get him the money that (ZABALA) Wwovld continue to work

; with him. (ZABALA sai thaﬁ] he man from the Embassy then Cs)

‘ aid that{ ™ The Cﬁnera%Z)and CARLOS (wanted to meet with &35

C?éBALA uring #ay Jand They .agreed upon the date ofﬁﬁay 19:)63;3

77, (ZABALA saldJhe was instructed to g0 to(ihe Xola £S5
Station of the Mexico City iMetro System jand stand under(jf_)
the sign for the subway to Tacuba. ZABALA said that{he
was to meet at (€ p.m. on May 19, 1977, under thefiacuba s
sign. ZABALA said thég)all-of ‘hese arrangements were ' .
made without the man kRAOwing that/he had a lei er requesting CS:)
$20,000, addressed to CARLOS. ZABALA said thatMhe has not Cd
heard from say ¢f the Cubans since that time nd assumes
that he would be expected to make the(ﬁgy 19,1977, meet(ffgj

i S <. i el T

Cé@BALA said that during the past week he had & S
been in Miami and at this time VECIANA)wanted(him Yo go £ $.)
to the CIA and tell them what had haprened and offer to
work with the CIA, (ZABALA said he was most hesitant to_
do so é@d had told VECIANA that he did not wish to do s .f;)

; ) C;t this time ZABALA stated thag)he also recalls <:5;j

; - another brief contact xith Cuban Intellifence Agents which -

? occurred(on January 17, ) 1977, when he flewczrom San Juan toCiS:)

i , Jamaica with hig sister' whem she was returning to Cuba. o
i : "ZABALA said théz)he decided. to go to(ﬁ;ngston,.Jamaicé}(fij

: with her at the” last minutefas she had a large number of £,

i luggagglpnd was unable to handle(é}l of the luggage herself Si)

i : . .
! .
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[gABALA sald he alsc wished to go to extend the visit with {Z

- and was only there for a_few hours, howevz?

- with the CIA and with the Kennedy assassination. ABALA
said that he)belizved {his 7% to ha VECIANA i .

- was accidental butlhe believed that the Cubans were_adept

“was told by(the General o instructfhis sister in Sa
MAT

CﬁAY vell and was not familiar with his politics or 1eanings}éﬁ

e .. s - '. ; co W - Lt

his sister. ZABALA said that.he went. to Kingston, Jamaica, i

[

P

, : , he was con- . o _.;
tacted the airport by¥JUAN CARBONELL. e (ZABALA) gav%F§96 J o
CARBONELL)a copy of the JACK ANDERSON newspaper column -

which hall to do with the KENNEDY assassination. [ZABALA Py
said that he had carried the newspaper article with him'”_ F?j|
in case he was contacted while in Kingston. ZABALA said .
that]the article had to with the KENNEDY assassination andf<E

i .

a mysterious Cuban named "X" who had had scme involvement

X B A el and :’1::1(6)
know how this inZormation had gotten to JACK ANDERSO. :
ZABALA said that it appeared that his meeting with CARBONTLL

. N R
ks e i L i ¢ e e e e E S T

in planning meetihgs. and he assumed that inasmuch as (his
sister had left the airport to go to the Cuban Embassy,
that she had told CARBONELL that he (ZABAT.A) would be in
the airport area waiting to return to San-Juan"S

At this time (ZABALA Sai@that he also recalled £S5
that(?}though his sisteT Jdid not Talk to him at all during£$ .}
her Christmas visi{ifrom‘Cuba about intelligence matters,lS

hat during the(ianuary 15:)1977,«me\ting_in(?anamg)he 5
3 an Juan £ 5_)
to contact YOLO RAY, )(ZABALA said JRe-was not told wbyc;}}
his sister wis to conﬁactCBAfD but gavecgls sister Jthis €5
message wien he returned to San Juan. CEABALA said)he was S
worried about{ his sistei}being involved in this matter £€
S0 he waited uantil(the Tay before she was to depart San €
Juan fer Cuba)to give (ber)the message. At this timqﬁéh%}c:ﬁ;J
asked(him (ZABALZ) Yto contact/ RAY {and arrange a-meetin?CfSQY
which (ZABALY) stat®d he had dofe.CZABALA said that she )&JS
met with(RAY Jthe day before(She left for Cuba lput he his Cf
no idea what”they talked abdUtZABALA described nay £ S 3
as being a former Minister of Public Works in Cuba prior '
to the. Castro takeover ) and_said he was currently epployed. . o
as anCArchetictural Eggﬁneqijwith his office being(ip a new'LLS;J 1
building constructed on Ponce de Leon Ayenuctin San Juan o
ne the(Martin Feno Canal. ZABALA said Yythat he did not know< S.J

~although. he had supposed him to be an anti-Castro Cuban(/;;)
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CzABALA"w 5 ijestioned'COncerning the reason why Ci&]

T b LT e

JERNET S5 Yo Bai

A

VECIANA had wanted{ him \{to send the letter to Cuban Pr mier
CASTRO detailing VECIATVA's activities with the CIAa., (ZABALA sti)
stated thatJVECTANA was concerned about his testimony befor :E;
the committee irvestigating the KENNEDY assassination and,
.for some unexplezined reascon, wanted to establish himself in
the U. S. Cuban Community as a former CIA operative ¥¢ VECIANA
said he wos cerialn that CASTREC would Uroadoass thnid
information on Fadio iavana as soon as he received it and .
ds Radio Havana was continually monitored in Miami, these
facts would _soon be known among the Cuban community. C?ABALA Cf?)
said that he }did not question VECIANA further as VECIZNA C S -
Obviously did not wish to talk about it and(he (ZABALAE}CZLJ
decided tec go alongfout of his Triendahip Yor VECIANA asdffix ]
this seemed to ke of the utmost importance to VECIANA. Y
~ZABALA said that Ywhen no broadeast occurred, VECIANA ééquested‘f?:}
Che continue his contacts and urge the Cubans at each meeting .
- to make the broadcast under the guise that he (ZABALA) ‘
wished the broadcast’ in order to embarrass VECTIANA as Le
(ZABALLA) was supposed to have had a falling out with VECIAN.(E%) )

e
Vot L

" At this time(?ABAiK)stated that he was extremelnyg:)
.glad to have beea able To get this off of conscience and
stated that he was physically and emotiocnally exhausted.
CZABAL expressed great confidence in the FBI and stated C;ﬁ)
that(ﬁg wighed to work with the FBI in any way possibld.)} S D
-inclu ingﬁ%ﬁrthef contacts with the Cuban Intelligence w;cfs;)
Agents \or ln any other capacity in which he could'servc.cfs;)
ZABA stated that he was a loval Americsan and firmly
against the Comminist system and had only become involved
in contacts with the Cubans in order to carry out the
 wishes of his good friend VECIAEE(S) :
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SJ EE’ 5147

Name

. o -
SLEQ NS As

Reside:ice

Social Security
Account “unber

Pate o’ Biritn

Place of Birth

Sex

Race -

Height

Weight

Hair

Eves

Scars/tiarks ,

Physical Characteristic

Puerto Rico

Driver's Licenso
Pather
Hother
Subject's Occupation
Wife

Subjgct’s Children

Subject's frothers

T | )
P g Gk Rt R o |
—

- T ——

_..,_QEI e
C-m |

Ec R*E |

The fo’low*ng cﬂ%crlhtjon oq;EFLIY ?ABALA AA%%wab
obtalnej through 1n+er*1ew and obser

Cr218 DOL"]d.SB C QJ

" 1931
mulon

a
SN

' .

on

[Trors znvnnn o C\5i>
TUTO; FPELIX SAEALA MAS

350 lLerida
Urbanization Va]enﬁ‘a
‘Rio Plejras, Puertbiuluo
%81-—90—5117 ’ €)
ctober 12, 1937
Pinar Del Ri?ZlCuba
Male
- White
6 feet

Black

Brown

Hone : :
Right eye does not focus
on what the. left eye is
obse1v1nq

Y
349670_ -\
JOSE L. ZABALA
ANGELINA MAS PEROJO
Entertainment promoter
CARMEN REGO (Date of Lirth
19838,

Februvary 17,
Cuba) _
BETTY ZABALA- REGO, born
November 4, 1960, at
Havana, Cuba-: _ (ig
SUSANA ZADALA REGO, bhorn
June 9, 1963, at qan Juan,
Puerto Rizo:

PELIX ZARQL} REGO, born 7
March 12, 1962, at San Juan,
Puerto Rico. -
JOSE LUIS ZADALA, also known
as "PEPE", born D=cemhnr 4,
(r:sluc“_ dt 10\

'}?"" o
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CgBedy T SEURE.

" Subject's Sisters

'DOMINGO ZABALA, also known
as "NINO," age 39 (currently
a resident of Santiago de

. Cuba; : )
ARMANDO ZABALA, also known

. as "ARMANDITO," age 25

- {student; Chicago, Illinois)
“AMALIA ZABALA, age 50,
resident of Cuba;
HILDA ROSA, ace 43,
resident of Peru;
ELVIRA ZABALA RUBAYO,
age 46, resident of
Carolina, Puerto Rico;
ELENA ZABALA HARTIN,

age 42, resident of Cuba.
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S FIDERAL BUREAD TOF INVESTIGANN  © 07 LTI
1 ‘._'\E_e ) ER ,, .. T ‘,’U.i"':':“.'j H-_-;‘-_,..-," b 5 | w-; . -'
‘-'"_L.:n . O tbi Dglhtﬁaicﬂpﬂon . 4/12/77

| On (Aprit 10)1877,/FELIY 7ABALA MAS Mas interviewes (.S
by Special AgSuts {325) PAULIT. RUSH and HARRY B, BRANDON, TiI,

. in San Juar, Puerto Rico. In the course of the interview,

B ZABAﬁglfurnished zhe following information: §§ :

- [EABALA advised that|durirly his recent contacts with(ffi)
Cuban Government intelligenca sources, they requested he gather
any information whatsoever concerning Cuba. that would appear in
Puerto Rican cor United States newspapers and magazines. They

r2quested that he participate in the anti-CASTRO movement in

Puerto Rico so :that he could later advise the Cuban Intelligence
Service (CUIS) of the activities of the Coordinacion de Organi-
zaciones Revolucicnarias WUnidas {Coordination of United Revelua-
tionary Organizations) (CORU},(EEANK CASTRO, REINDL RODRIGUEZ,C:S;)
GUETAVO CASTILLO, ENRIQUE NUNEZ, MANQLS LEDO r BEBO FRANCO ) and
ANTONIO VECIANA. Ak this point ZABAL?._}dded that to the curs,d S
CORU is the =ame z:z Accion Cubana {Cuban Action) (AC) and che
Frente De Liberagion Nacional De Cuba (Cuban Mational Liberation
Front} (PLNC), (Z2B3ALA stated thqﬁ]ﬁhe U8 was alsc intersasted %9
in informationfhs could obtaig]concerninq the progress cf the s
ongressional XENNEDY assassination committee as well as the
Dersons respovnsihie for (the deonth of ALDC VERA. J They mentionea €S
that they were of the opifiicn that CORU 4id away with VERA Jdue )
to internal avguing. According to_ZABALA,\ the CUIS showed anC$])

interest{in VERA as they staved thev knew he was G Buenos Aires,Cﬁt)

Arggntina, whean .a Cuban Embassy worker was shot. AABALA stated

cjon the date wof his latest contact with the CUIS he advised
theé@d that he has not been able to gathar anv pertinent informa-

tion'conc;rning tha above-mentioned individnals inasmuch as he

[

has beenl{totally oscupied with his promotion work.) The cuis £ s)
requested{that PABALE Ydetermine any infermation possibie C S :
regarding the locatjon of (JASPAR B. JIMENEY. LABALA stated tthhf{J
the CUIS had never/asked anything about Puerto Rico other than

their interest in/:he above-mentioned individuals
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@ELIX ZABALA advised that Jthe Cuban Government is Cs8J
aware of who was responsible_for the Xilling of several
members of {the "“?aqmatlsta% in Miami, Florida. . The CUTC‘C_S
told him tH& names and at this moment,{ZABALA pannot recalllS
who they were. _Fe stated that the CUIS identified them as
members of the("Pragmatistas." ZABALA added thaﬁ:khu CUIq(f5;)
haw naver stated or inferred that they ﬂadrarv intelligence '
gents woxklng in Florida. :

In rev1cw1n" his activities ;iJC:JlC in 1971ﬁ:j2)
ZABALA stated that he was recruited For]the planned killing (S
£ CASTRO by VECIANA in Miami, in 19717 At this time VECIANA
was a United States Embassy employee in Beolivia. CEABmLA
stated thatfafter they)plannad the attack, which was based on (S
*1F0Ynatlon VECIANA =said that he had received from a Chilean.
that CASTRO was coming to Chile in October of 1971, that/he
(ZABALA) flew to Vanezuela and\VECIANA went to Bolivia. JABAIA
stated that:IJUAN DOMINGUEZ an® MARCO RODRIGUEZ, two anti-CAS ’]“'{O
Cuban exiles from Miami, also went to Venezuela[&ith n1m tﬂ
begin training in photography and television zamera tvPﬂnlﬂUCo
as the plot involved their posing as cameramen. [ 2ABALA said .
that shortly atiter he arrived in Venezuela X he lwent to Chile'éé)
in Februaryfand rented an apartment for tH& u of DOMINGUEZ
and RODRIGUEZ. Pe was) in Chile for two nr thres days . [:?DAfBC;fJ
was unable to récall fhe location of that apartment. ZARALA
added that|shortly after this, VECIANA and a Cuban exile named
HAPOLI, drove to Chile from Bolivia with the guns and grenades
to be used in the attempt. The arms were hidden under the bhack
" seat of a United States Embassy car VECIANA used to transport
the arms. Thé arms were later hidden in a closet of the
apartinent and GAPDLI and VECIANA returned tc Bolivia. The two
cameramen went tc Chile in July +o await CASTRGO's arrival. '
They had in their possession foraged Venezuelan and Dominican
pasqborth[ﬁpicﬁ ZABALA had prepared ABAﬁﬁjrot the n::swczt(%é)
from indigent Vbnaz&e‘an and_Pominican nationals in Venezuela
by ‘ﬁJllng t em tnat he coulddhaly them enter the United %ta*&sﬂré:)
Thev gave blm ir passports asfhe said helwould need them.(
ZABALA statec hat hglqteamed the pictures off the passports(s
and replaced them with photographs of RODRIGUEZ and DOMINGURZ: ; ;
[ﬁg *neﬁ]ﬁtamped them WlthlfiiPs Government stamps which JmC¢AHA'S;)

had made previously. [EgBALA stated thdglthe Federal Bureau.@f(g

T;“ e ECRET o
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Investigation (I'EI) had taken these stamps from VECIANA's
- nome in Miami in z subsequent search. [ZABALA stated thatj(%?
.y When the plot failed,[ég previously explained, ZABALA state :Kéa
: ‘(SiféhqﬁlDOMINGUES, who said he had been recognized by a cousin
in CASTRO's party, fled to Bolivia and RODRIGUEZ, who had ‘
- kad an appendicitis attack went to Venezuela. RODRIGUEZ,
who was a Federal fugitive at the time, later returned to
Miamil where he was arrested on Federal charges. [ ZABALA
‘added that the ?Generali]confirmed'that one of'CASTRO's(ép
former bodyguards was named DOMINGUEZ and had been in CRiTe
with Premier CASTRO in 1971. (ZABALA added that]one of the { S)
persons he knew to be involved in the plot with VECIANA was
a Chilean senator named. RENE PARADES, and had a slip of
waper which had his 1971 Santiago telephone. number as
62111 (office), and 259598 (home) é{i _
@ABAI..%tatedjthat VECIANA later (told him/that hiS'C@
Central Intelligence Adency ({(CIA) contact in this matter was
code name "BISHOP," although(@gBALA said hé]never actually é%)
met this man. VECIANA cdid recently' that This was tha same
"BISHOP" who was with him when they talked to_ LEE HARVEY OSWALD ‘
in Dallas before President KENNEDY's death. JZABALA stated ‘
that [VECIANA was the onlv source of this information concerningéé)
LEE HARVEY GSWALD contact in Dallas one month before that '
assassination. (Hz stated that|VECIANA had put this informationcgi)
in the suppgsed gtter from VECIANA's secretary to FIDEL CASTRO
VEZIANA had toldéABALA hat VECIANA, "BISHOP," and OSWALD me+ 8_)
in a downtown Dallas office approximately cne month before the
actual KIENNEDY death.

ZABALA stated that h%Xbélieved thaf) VECIANA wanted Gg)
the letter menticned above. rouTad to FIDEL CASTRO 80 as to

-

cause strife in relations which were improving between the ;3 ‘
United States anéd the Cuban Government. {He stated that VECIANA(ff
probably felt that a disclosure such as is concerning’CIA -

activities and the Chilean plot against CASTRO would cause the

Cuban Government zo break off relations and cause adverse

publicity against the United States. VECIANA originally wanted

to route that _etter to FIDEL CASTRO via the Czechoslovakian

Embassy in Washinagton, D. C. [EQBALA stated that he himself _

suggested that he handle it through his sister in Cuba, The((sa-
. e €

3 " L)
». >
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?%gtter was subsecuently santégg ZABALZ to his sister for ng:)
outing jfto FIDEL_CASTRO and {Br this reason (GABALA's sister |£S))
contacted (ZABALA |and requesated that he come to Jamaica.\¢ S
Cz§CIANA‘was‘in vor of ZABAL@}making_such trips amié%%ij :
Ttontacting the CUIS, and(VECIANA paid ZABALA foﬁjthe sy .
_expenses involved(in his Tirst trip. At this point, ZABALA (:S_}‘ '
stated that he\has advised VECIAN2.of all of 7&: results of X

. 1
his recent trips and contacts with the CUIS. (ZABALA statedCfS;J : ]
that \VECIANA had placed in the above-mentioned retter the !ég)
names of Mr. BISHOP, BLAIR, and KAIL, who VECIANA had repordsd '
were members of the CIA and who were working in the United
States Embascsy in Cuha prior to FIDEL CASTRC's takeover.

CEABALA stated tha hgjhas never been abls to decermine if Cf{_]
ECIANA is himself a CIA.Agant.ggl\ -

‘ C%ABALA was questioned as to the pclitical sympath C:S:)

of a current re¥Fident of Puerto. Rico, MANOLO RAY. CE&BALA S:)
stated that lhe worked for the CASTRC govermment as minister
of vublic Whrks. after CASTRO came to power in Cuba ahd oY
the time of the Bav of Pigs invasion, he wae against FIDEL
CASTRO. In 1963 and 1964, MANCLO RAY formed an organization
known as JURE in Puerto Rico. ((ZABRLA advised thaE)RAY has CfS;]
lived in Puertoc Rico 211 the. time that ne has been cut of
Cuba, and that around 1974 RAY had a construction business _
'‘possibly dealing with architecture® in Jamaica. Cge state@jilﬁj
that RAY had the business for a two or threc year period and
had to leave Jamaica due to visa reasons. XAY believed that
the Cuban Governmant wanted him out of Jamaica. C}ABALE)(:SJ
considered RAY to be a social Democrat, pclitically speaking.
He added that RAY still has his Cuban ~jtizenship and is

urrently in bad financial straights. /ZABALAD s+tated that theCi&J

iy
e

"General, nary 1%2319?7, inlﬁénamgz)wanted-io haveC:S
ZABALA ha his sister \¢Bntact MANOLO RAY while(éhe was L ¢
visiting in Puerto RiTojand advised him; that the Cuban CGovern-—
mant wanted to help him get his bysiness visa again in Jamaica.
‘They wanted, alsc, to meet him. /ZABALA reported that he tobﬁc:fg)
his sister, and sihe}ysaw MANOLO RAY on(éanuary liD 1877, in CTSJJ
San Juan, Puerto Tico, for a period of three to four hours.
ZABALA'S sister told ZABALA that)RAY had to think about the CS°)
Cuban Government's offer. (ZABALA's sister (AMALIA) gave Cfﬁé) T
MANOLO TAY her address, numnber 1140 Nuevo Vedado, Callie 39,
Havana, Cuba. ZABALA added that )for a five minute period ;
prior to departure(§§ his sister,] MANOLO RAY discussad scmethinqC:S;] ;
hriefly with(%is ﬁiStff}dS) '

il T T i e B e B i oy e S
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o o g;ABALA Wi s qLIE¢tlone(3 about the current status ofcsj
LUIS MAS

(REINOL RODRIGUEZ, GUSTAVO CASTILLO, and FRANK CASTRO,) Hs C S

RTIN Jand @ABAL}\ stated u-thajthe informati WthﬂC 3
was previously furnished on(épr*l i) 1977, by(ﬁ}msel%ﬁcon»ernmngtﬁhJ

GXI&RTII\Dwas the fruth. (ZABALA stated tbaDaccordlng toC}:uf-‘ C$D

sister, MAS-MARTIN kas a serious. drinking problen/ and is no

longer a high official in the Cuban Government. | ZARALA stated C:S:)

that (MAS 1_RT[I‘BJS currently working with a frattle project { S

around Matansas, Cuba. He stated that MAS MARTIN )was with

CASTRC in the mountains rior to s takeover of the Government

in Cuba and that later ,(MAS MART I?hsj UL CASTFE:s secretary.CSJ
d

ZABALA hdded that MAS ?XR’P.‘. 7as at one time the(director of £ ¢ )
Radid Havana.‘(,S)

‘C(;ZABALA stated +haB in October, 1966, VECIANA and éSJ .
another individual, a resideént of Miami, Florida, and _the editor L
of Replica Magazine. thexe, uif.'{ LESNIK, dv1sed ZABALA that CS'J ;
ALDREGUIA GALLEGC reportediy got $20,000.00 from the Cub:

ove *‘“‘W"‘l“‘ during 1976, for some unknown reasoi. ZABAI Ai\ﬁC’S—J
stated ‘that \GALLESO Had Dﬂen working in Miami at a finance (S
company ang_ that now he jis the owner_of a pet store.. @BALACS:)'
stated that Jhe had tolid (the "General™ @vember 29319]6 £$3
this informgon cencerning GALLEGO, and there was no reaction

2

whatsecever,

CZABALA stated thaDin his recent contacts with the (53
CUIS, he had givea verv little informati on concerning VECIANA

stated that on th‘—‘ times that he was contacted by the CUIS they
showed him pictures and asked him about various people. At the
same time they tamed all of the conversation and offered him
alcoholic bevevagﬂs They had advised(ZABALA Jhat they 'vouldéS-J
very much appreciate if he could get VECIANA outside the |
United States. ((ZABALA believed tnaguhoulf’ this ocqur, the Cf—j ‘
Cubans would at¥eémpt to seize him by some manner L

@XBALA stated that the Cuban Vice~Consul in Mexico
Citv, on Marc: 1:331977, -told him th \tCCARLOC—Jdnd thc Gener';ig
wanted to see hin in{Mexico City onéey ]93197} ZABALD (5
stated- that Yhe advises the Cubafs that he is on his way to
make a mee¥ by calling the Cuban Embassgy in Mewico City and
}rlnq if the visa for Dr IRANDA PRADC is reaay.és)
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'é%BALA stated that he currently has two post office C_,Sj :
‘boxes. He has an old box which is located in 0Old Sarn Juan, - .
General Post Gffice Box 4073. He stated that he acquired a
new Post Office box 2t the Manillas Station, Santurce,
Puerto Rico ._(zip code 00904), and this is Pos+t Cffice Box -
- Number 40287.) Both boxes are under his full name. He stated .
that the Cubans know of his postal box (in Santurce, Puerto RicoUCfD
- The CUIS at one time wanted to know how they could contact :
CS) 'ZABALBand he suggested a Post Office box.

@ABALA zdvised that at this timel}he is on very good s
relations With his Cuban contacts. He staced tlhiat(CARL §a11d C!D
the "General" lhad mentioned on several occasions that I‘Se)‘y' CS'.J '

ould like him to go to Cuba for a vacation with the@

CZLABALA was questioned about his involvement in an CGJ
embezzlemént matter in the eariy 1970's, which involved his
indictment and_lazer imprisonment and probation, ZABALR etated
that his group, V¥hich included -VECIANA,@imse;‘LfDanci four otherCS‘_j

- Cuban exileg(whd vere residents of Venezuela: SECUNDINQ ALVAREZ,.
ANTONIO ARQOCHA, ACGUSTIN BARES, and BEngincer LUCILO PENA, jwanted '5)
to raisg moénevy for the Chilean operatiz:- which is mentidfed

2 stated_that the latter four individuals are pro'ij%

Ly
stillfin VenezuelzDas he last saw them in 1971 or 1972 the S)

@BALA advised that iBthe CUIS would want to contafﬁéfj
him for some reason they could possibly use@is sister ko S
contact him telephonically. He stated thatr they could also
poesibly contact him through his new Sinturce, Puerto Rico, <50
postal box. ( ZRBALA stateddat this point that he did not thi'nkéﬁ—j
‘that they would ausze it. '

1

|

: ' |
{2ABALA stated that]over the period of the last several £5) |
months he had received a. total of approximataly $1,900.00 from .
the CUIS for his expenses. éABALA stated that)his only =scurce 45_3

of income at this time is revenue received frém his handling
of the@inese Circus Grm:a_5\ |

\ FELIX ZRBALA advised that)possibly on Wednesday,cj_zj :
CApril 13,1977, he would have to travel to@os Angeles, Califbrrxiajégi
to handl€ some arrangements for the abovenm‘ention"edé-hinese (_5)
Circus Group? He stated he would return to Puerto Rico, probably

on Saturday,/April 19 1977.{5)

it h §
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e . BBRLA was/questioned as to his method of traveling‘cjj‘
to@anama a &

rly in(Janvary, 1977.Y[2ABALA stated thatlhe & .S_)
traveled on Monday morning, ¢Janvary 10, lB?’?Dwith EasternC,.S')_

‘Airlines_f£light number@SS to Miami, and immediately went on
to(Banama. He stated that he spent one night in{PanamaDand S50

i

immediately returned to Puerto Rico via Miami.

‘The interviewing Agents questionédCZABAL}Das toCS)
polygraph examination asg +o the truth of all of +hé facts
mentioned in this interview and those accounts mentioned 1ir .
the latter half cof his interview of@pril 8—,) 1977, and he Z«SJ
responded: positively without hesitation.
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_ 'On(zpril 3 l”?r,C:ELIY ZABALA MAi:]nlao rnown
Tutd;)a rewtdewt at( 350 Leri da, Urbanization Valencla C{

é;)

io Tiedras, \Puerto ico, was advised of the 1€cntxtv of tthf;:)
1ntnrv¢ewxng Agn-gs, nd he Lurnlshcd the fo$low1ng informa- !
tion: :

]
1

ijui ZABAL@JadV¢ sed that he was a member of 3 lpbabb<isj
from 1961 to 19585. HE ia cu’rentlv a member of Lirculo deanalfSD i
a IQIQL Cuban exile social group Jin [Puerto Rica,) and bevnndgfsg)
this belongs to uo othar PCGlitifal oF social g*ouo in Puex
Rico. e stated that he is not a member of ente LlhbruCJOuc:S:>
Macional deé Cuba {Cuban Natio »nal Liberation Iront) or the ‘

Coordination of Inited R”VOLULlOHdVY Crganizations (COR ) .1 He

-
stated that on Apvil 2, 197 7, he attended a meeting wiaich
concerned itself wiith human rights and was pregided over Lv
one, FRANKLIN DELINO LOPEZ who was interested in sending five
uban exile individuals to Washirgton, D. C., and present a v
N case to’ the United Statesy Department of State to tell Presicdenct
J ARTER how to dezl with the Cubans. de stated that their main ' J
~7: Coencern here was the political prisoners and the &yc*mﬁ cf
5_“723 .Commuanigm gnger ‘E”TRO: (}y;uALﬁ stated that)he parvicipated Jr*(fij ~
D no otier similar activieles. He stated that hie does have a
\-\8 E close relationship with 4 very political individual, &RIOUL CSJ
DEZ% NOWEZ, who is {he editor of Replica ‘udga.nnaln San Juan, ;
,,\505 uerto Rico. ‘ : ]
WR2ILD - - | |
0%3 ?‘-”aB:&Lf‘Dadvisrad that@is sister, AMALIA ANGELTNA C§J

ZARALA MAS and Ais wo“her ANGELINA MAS,) came to Puerto Ri ic
from Cuba on Decnlb r 23, 1975) for a vVacation ¢n Puerto Riz O.ng
21 BaL§3rtateq that (uis mother has a six month visa hnlchfSD
explirés in Fune?)lQ?i, and Lhatég1:3 8 currently att rﬁhtlnacg;)

. . to stay three months longer in Puerto Rico and is awaiting
word from Cuban aithorities through(ﬁ_. ddughteijmlo has 1nco{3ﬂ)
returned to Cuba to sacure a Cuban government oF remain ine
Puerto Rico. Upon receipt of that OK from the “ubaﬁ government,”
thﬁ\ggbject's motheijwill than apply to the Unlted LL“‘E"ZTEJ

la

. - ) o

Tmmigration and Matdralization Service (USINS) for s threa -

month extention oFC:Gr visa to visit Puerto Rico. 4§ABALA‘5 ] i

sister, RMALIA;)w“a in_Puerto Rico from December 2 1976:)<: ' :
7

i
until/January « 1277 ,0 at which ttwe(:no returned to Cuba(f /THWQ
¥ b

3

5 by 2t :

— .y KT.LJ PR CKe| DV ﬂ - a <& ¥ - = -
4/8/77 Hato Rey, Puerto Rico e & %JJEE—STd'iﬁzs
aperd N 9 } [ - - e Fiie 3 b Pl i - -
fnterriewed an o TIT T O AT IO COiT L‘\u:‘:oD* \j
) S8As HARRY B, BRANDON and s CLASSIFIED
-, b“.-- : P?\UT_.[ ?.‘l,. n[_ls 1/P_1R/ '7“,, \u..—i L il " f‘} Ché‘) e dictared 4,/8 /:‘H-:?
W , omﬂa‘uSL f
Ity dpeument s of the FEL I is the property of the FE! und s toored to your Sguncy; ‘
Board s conte Bl your agency, . ) ‘ - . - f‘
CIasmﬁed by : SEC R _ | i
| T . . R ! L
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( FELIX ZABALA stated that @‘EALIA is married to JULIO CESAR Cﬁ‘J
S MARTIN,)who is a mediCal .doctor who has a.very qood

practice Calixto Garcia Hospital 'in Havana, Cuba. ;) ‘3
tated +Fat(%yAAIA'P husbanajh not a Dolltlca*—typeérz

. ZABALA E
persermrand hg is not considerad tg be a Communist. He

stated that(ﬁﬁL*O,C“SAR MAS MART {;31: nappv living under<15:)
the Cuban syster of government bécause he is a doctor and
therefore lives extremely well, 7ABAL§35 ated that thel. §.
latter's brother,[ﬂblg MAS MARTIN |is currently liying
outside davanaGQESLgnad to an agrlcultural proJCCE ZADPﬁg)K:SD
stated *hatCiUIS MAS MART :]who is approximately 50 vears old.
currently having a severe drinking problen ZPBPLéjbelluveczrﬁ;j
that he is working with the agriculture project in thc
vicinity of@ataﬂ?as, uub@@ABALPDt edLUIS MART [_5-3
Communist and an ant1-Bat13tite.(ﬁZABAL added that h*sCLSLD
Céister's recent trip to Puerto Rico was her first trin rl5$
to this coun :3 He stated that he last sawf{ hgr in l9géﬁln<:EL3
Cuba,. #“BATgﬁreJo*Led that he went to(Jamaica ¥nd metlhis )C
/sister and nis mather on December 21, ls?i}Sand assisted in
heir travel to 2uerto Rico by’helping them to a hotel in
Kingston, JamaicéISand then to the United States Embassy there Cj{)
"to secure a visa to visit Puerto Rico, He stated that sinc '
1965 ha had oanly talked to(ﬁas sséfei)on tne telephone (:5

approximately every six months.

C:ZABALé)s+ateﬂ that he rarely writes to any Frlendscfgj
or fam;Ay memher:s in Cuba. He stated that{ his brother,
DOMINGO ZABALA, itlso known as Nlno:)ls currentlj(;n “h‘etlc [)
promote%)aﬂﬂ e worke in a group _known as &ﬁnz Ingtituto C_SJ .
Maciconal Deporte: Revolucionarigzhn Cuba. (@ABAL%}stated thathij
-his father,'@psu L ZABALAZ)QLE on(@gvamher 23 954, intif
Cuba and that(ﬁia two. sisters, AMALIA and ELEJéj)curreutlv
live in Cuba. 2 stated that(his brother, JOSE LUIS LABALAZ) SLJ
also known as ("PiPE," DOMINGO,)and himself snent variocys DerloﬂsC{j
of time in Cuban jails. He stated that(iPEPPE)served four yﬂarquj

nd ninpe montqéjwhlﬂh began 1nz_fv of 1961 DOMIEG@Z)wno

(zaBALAYtermed @ non-Communist, was in jail for(18 monthgjfrom(f_
'Seotcmbpr, 1961, to 1963.) /ZABALA Jtabcd that he himself was(
in jail onlv for(éeven days| which began 1n(§ay, 1961. ZABALMN
added that the reason that” the above individuals received jaiXl
terms had to do \iLn(f?eir affiliation with a group which was

Goiny lant bombs
in T‘“SJ.Z
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: QEELIX ZABALA MAQ:Ltated that he doesn't know any[:sg -
individua who are in FLNC or CORU.. He stated that(ﬁEINOLC'$;37 =
RODRIGUEZ )is a coqd friepd of his and” they have be 7 L
associatéd since(EABALA's ffiliatjon with{Alpha 65.) He CTS‘ N

| stated that he ¢I@ not tHink that (REDNOL RODRIAUEZ Jis ctiilils D

L R R g ST AR

" a member of the latter organization. He stated that he has .
ﬁ' only. belonged tc¢ _one political group in Cuba and that _he was

; a member of the(%ovimiento Revolutionario Pueblo (MRgz)and Cis:)

| that that group Tlaced over 100 kombs in nd around Havana, f
g Cuba, protesting the CASTRO government.ézs - E

}f ZABALéjwas questioned about his relationship vithC:S;)

B one ANTOM VECIANA and he stated that VICIANA is like Q;_ C:f:]nﬁg*
: own brother,) He added that VECIANA ishis son's_Godfathe?jj 5]

C
; and is currently a resjident of Miami, - -Florida. CEABALAt)éZSLJ :
; 7 reported that VECIA&A(%pd himsel® were |[in Aloha 66 and atd S

1

resides at Numbe.r 811 Northwest 30 Ct., Miami, Floxida, 33125. ‘
ZABMALA stated thangECIANA ieft Alpha 66 inm 1966 and that he(ﬁé;)
- 1s .definitely an-i-Castro and would personally like to kill ’
g - CASTRO. He did niot know VIECIANA to be affiliated with any -
4 political groups at this time. (E}BALA stated that)four or (S
five vears ago that YVECIANL, EMRIOUR NUNEZ, and MANOLO RAY ‘
went to Costa Rica and formed a revoluticnary. party {anti-
CASTR0O) , which had the same ideals of Alpha 66, He added that
this groun which was known as Partido Revolutionario Del Pueblo,
lasted perhaps eight months.

: ne time attemptadfto form an Alpha 65 groun in. San JuanZ)[fSLj

; (Egerto Ricé] Twa her individuals,(écc rding to ZABALA, . 7
i © were in on this anterprise: ¢(Tonv CUESTiﬁ(who is possibly livingéé)_
: - pow in Miami, Florida). ZABALAconsider®d VECTANA to not only( S ;
3 - Cge hiS‘friené:)but his bUsiness partner)and added that VECIANACZS ) |
E

i FELIX ZABALA bmg)rev_e'aled' that on(October 28, 19‘@(5_3 ‘
§ he left _g&n Juan, Puerto Rico, (@and traveled to Kingston,lJS 5
4 - - Jamaica, Jfor the purpose of seein (ﬁn entertainment promoter,és_

ﬁ. FELIX $MITH, Jabovt putting on the hinese Circus Review from(fsgj'“

‘Taiwan. } He addec that he met no one other thanf{FELIX SMITH
during his stay in Jamaic§z) He insisted that he had met no one(s)

Tﬂﬁ-&u&#&;_
Vi wLUooLt

Ui AR At e P er T b MO

[
i P .
T ! . - - - P LT o ey
v pt . PR . - P . v - B - . s e - . ey - v}
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who could be a representative of any foraeign government, <
articularly from Cuba. (FELIX ZABALA MAS Jreported that on C—‘Sj '

November 8, 1976,)he traveled to Miami and then on toC:5:)

Kingston, Jamaica He stated that he went there to see the ‘ig:J

‘promoter, FELIX SMITH,\and discuss problems opn. hg to-get(f§:7

money cut of (Jamaica™1f ZABAﬁE)werefto bring fthef§hinese £ $ )

Circus Review from Taiwan to Jamaica. ZARBALA jJadded that ‘

this was approxinately one month prior to thé popular

elections and tharg is always a problem bringing monev out

offJamaica. ZA,A#E%aqain stated that he had contacted nodeiD

on€ other than(§3L+ SMZT%}LSS .

CEABALA adviseé]that he traveled toC@amaicéjagaianﬁ;)..
onjNovember 30, 1976) and returned to Puerto Rico via Miami,Cf;> o
on{ December 2, 1376. ) He stated that at that time he again (:FJ
visited( FELIX SMITH. ZABAQEﬁstated that he traveled alecned $_).
to{Montego Bay Jaad another town,(§gho-nios, in Jamaiciiland(igg)
visited/theaters)where he could possibly fresent the Ciinese S5
Circus, Vlle added_that he staved in the Sheratoﬁ]ﬁotel when £ S
he was In(Xingston) on this occasion. He stated that he had LS
seen no family mammbers ©or anvone who could be possibly
considered a representative of a foreign government. He
added that.while.inﬂﬁamaiqéjhe traveled by(@pblic‘autOmobiles CS:)
which are used. a3)taxis or buses.CSS ‘

P N

, ZABALA Mﬁg)advised that he had rented the "Happyé:f;)
Center Bar" which is located in(Hato Rey, Puerto.Rico,) for 5D
the period between December, 1974, and July, 1976, He stated
he gaveyup this line of business in that he was not making it
financially. He added that at the moment he is not in

financial straights and that he has been receiving current

income from his é_;:omotion of the Taiwan Circus Group and two CK_J b
, _ professional prize fighters (hoth Dominicans), HECTOR JULIO i
(. ~ MEDINA and ADRIANO MARRERO, also known asNan%gé He stated

i that the latter_two ipdividuals are(under his ntrol)as he C:é;]

i "is their(manager)and éﬁceives approximately 33 percefit of any & £
i ‘purse for setting up their fight%BLSB - B 1
j; | CEABALA stated that he would like to go back to Cuha(jij

if CASTRO and the Communist system of government was out of
Cuba. He added that he personallv bhelieves in a svstaem of
‘Socialism and Denocracy. (ZABALA Fencrtod that hig family(ilj)

’ - 11, i - . : ~ T, . - - . T T
P : here does not-:lile the Compmunist form of government and that §:j
H T N e B ~ Ly P e . i - PR [ o LN
Loy, nls- hyrovher P DITVIVIGO LT aoon onoh ol tne current iy C
L .

1 . Al
system, ZABALA]uaé not sure iﬁ(éis sister, AMALIA, likes duedS)

1_.\‘ [ \.:.1..--7.1..—:——- \

B T e L I I = e s ety

_ : . —— : ; B
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CASTRO or Communist system. He added that éhé:kold a friend,é;é;j-
(CHUGO PEREZ,)a Cuban exile who is about 50 vears old and C_ié)

resides infrlecral Park, Puerto Ricg:)that if(éhé)could g S

ocut of Cuba~with{her four children, she would leave. 5h§?[:5;3
-reportedly told(PEREZ)that/her husband JULIO CESAR MAS & & ) ,

MARTIN Jikes theé good” stylé of living that he currently

enjoy¥ in Havana, Cuba, as a ranking medical doctor. ZABALA C:SD

added_that ((TUGO 2EREZ Jsernt alot of clothing back & Cubatf{ ,
with @is siSter, AMALTA, for HUGO PEREZ' father.YS

_ C}ABALéjadvised that as far as his future travelﬁi‘s“D
pPlans are concerned, he interds to go to ibs Angeles, CsO ,
C liforni%})about the 153th of April and there, prevare ;j :
(ggeatrical arranqementé} He stated.that this would take Cso. -
approximately two or three days. ‘He added that bhe has to -
go to(égnto Domingo jat some future date for the gﬁea- icalCLﬁﬂj '
. Presentation of the Chinese Circus Review from Taiwang Ha - - 0
. Stated that this would probakiy be in Ma 1977. He add%g. b
t this noint that VECIANA, supra,(énd héjset'up_all the ¢5 ‘ .
‘{Chinese Circus Review from Taiwan's engagements. | ‘He added &30, -
at he might possibly be in, Chicago and New York City,
New York; after May, 1977.

The interviewing Agents reminded @BAL@that he at L350
one time in 1966 was interviewed and polvgraphed by a United .
States Government official. ZABAL@Z}who stated that he did <8
not know the results of that interview or the polygraph,
stated that he remembered taking the test and being interviswed
at a heotel roomczg the Miramar Hotel, Miramar, Puerto Ricoz:]{fSD
but that. he did Fot know who or what organization was benind
it. He stated tkat an Agent of the Federal Bureau of Investi-
gation (FBI) at that time had set up the interview and the
examination. He stated that at that. time he was asked about
going to Cuba and working for the United States Governinent
for intelligence reasons. . He could not furnish any details

.about any of the individuals, approxi ately three or four,
who were in the rcom at. that time. égs

The interviewing Agents questioned ZABALﬂ)about Z;5J o
a possible trip to Panamqfﬁhich was made onfJanuary 10, 197313515;3'
He was confronted with information that revéaled that he had
traveled with(%an American Airlines, flight 58i3 to fanama) L5
on{January lO,‘197fz>United States Passport numker 72494311, S
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- Panama
"Florida, and Wegt Palm Beach, where he spent one night. in

,be perfectly honest with tHem about anv poscsible contact of

C}anuary 19, Jantary 11, 1977,) he was supposed to go to Housto%?(ié)

‘stated, thgugh, pon arrival at. Miami, there. was. a convention
‘of(managers Yf (zuditoriums {from throughout the United Stateg j )

. as the{managers)that he wished to see were there in Miami,

. . . . : . I

pEndp | SEORET

Cng

tourist card nunber(i4564%§3anﬁ that he returned to the Cij}
United States on(January ' 197"D another é’-m Arherlcanc-s
irli:is flight, number 586. ZABALA.stated that he. wus in

G

for cne night and thereaftar  traveled to Miami

. . Pa— .
[ PP N

the company of (JOSE PRADOS HERRERO,\who currently resides C:S:)
in Puerto Ricof (telephone number 7T3-4367).\ He statel that s J
he went to (Panard Jon this cccasion for{boXing tusiness Jand & S;)
that he saw{ LUIS TDSPADA, a hoxing promoter, and(ﬁx RCDIuO S;)
SANCHEZ, of the VYorld Boxing Association. Iz stated that he
only contacted these two versons and cne radio .commentator,
wh%;;‘he was 1n(§an:mq on this occasion. He added that oncCﬁ

of (hic fighters, HECTOR JULIQ MEDINE Dwas suppcsed to CightllS.
ROBERTO DURAN Jand that/ZABALA kalled(iEDINA (a resident of €&
Santo Domingo) frOWCEEnamgjﬁnd(ghp fichtex Jadvise i%hdpLﬁt> 5;3
that he wasfout DL shapé)an4 therefore could not _lght DUPAN, Sj
ZABALE)added ‘that he’ has(éyclu51ve permission to glgnja Cf
contract re(&EDIuA. He stated that he discussead (the DOSSJb1G(;£;)
fig%ﬁ)ﬁlth the afoF¥ementionead radlo commentator.

i

The. interviewing Agents again reguested that C\"AL;J Cj.

foreign agents or other government representatives while on
the above trips sutside Puesrto Rico. He strengly advised that
the interviewing Agents had his word that he never contacted |
anyone from o for=ign goverrment, embassv official, cqnsular
official, foreigna attache, or intelligence officer. 3

C}ABALéjstated +that_on the above mentioned datcs,c:Si)

and {San Antonio, Texas,dand other nlaces in ‘the United ta%ff <)
He

to range for a (presentation of the Chinese Circus.)

these
ZABALA

are 1ndividuals who couldfpresent the Chinese Circus) J)/.¢
tated for this reason he did not have to go to Texa$s

particularlv at(ﬁ?e Ramada Inn Hotél]hround anuary 11, 197..

In light of the 9ubject currentﬁ?robdtlog)reqyl ?f:
tions with nltei States Probation Orflce, e was UULQLLOﬁEd

-as to.wheth he had votten the perpission of qro-xLlJn
-officor to traveL tOC?iDW” hdrlanJanJary of .915} ile stated

that iz had this narmizgsion.

3 L e ——— S CR B

. . . e e e s e b s P P e s e wm - + s meaga
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~mentioned travels and he stated that he never brought bachk

(%ugust 1075:)he brought back to Puerto Rico from{Santo
o)
2
- presentations. He stated ‘that he had "$300.00 in.additio

- placed these checks in an acc0%§f at (Banco Obrer?j>Hato Rey, (:S 5

. a trade name. e stated that t

~possible SlO 000 (advertising pro lem he_has with this

‘the latter individuals that_they owe him appgoximately($15,006.00

Cff sent (FIGUEROA § check foF{310,000.00]via delivery agencV,/”

R T """"‘"_“-'5

(gABAL{]was asked if he had ever been rerues‘_e'T to C:S;j
‘bring. anything Fack to Puerto Rico from any of his above .

any money oifher than business monev. He stated th t in

Doming pproximately $800.00 as this was the rEJLlL of & -
(grize %E}therm He added that he recent]yv brought b acPngj)
¢ Puerto co some checks which were from the Chinese C;rcaé:)égfa

these checks which represented{box office receipts,) He
‘Puerto Rico, in the account of

romoter Antillana,)which is <

is account 15 administer ;)
by himself and (VECIANA.) He added that infDecember of 1976 Yod
he brought back to Puefto Rico fromf{Jamai ;]approximatel

$400.00 when he was ac¢ompanied bv hls:aother and‘sisteiﬁffoﬁz(:$:3_

Cuba on their journey to Puerto Ri

e

L The interviewing Agents cueb+1onnd(fPLIX ZABALA C.S
MAS)about hi relaélons‘uo ith one @Abf’"EL FIGUEROA ’-m‘sﬁ

individual. CEABﬁLA stated that(FIGUERCA)is the owner of ;)
an(z%ye“t151ng firm, Conmunlca31oqs Arts,) and was respon51ble:C¥LJ
forfadvertising the Chinecse Circus in LSS Angeles, San Diego,
Santa Monica, Pasadena, Santa Barbara, and San Bernardino, C:S;)
California, whils= the(éginese Circus Wwas recently thers, “He 5_)
stated J-hat(%‘L.-.U ROA D Who i3 a resident of Miami, Florlddﬂif

sent thefads)to farlouq(iewsoaners in California from %1an1(fjij
and that{ZABALA >rotested the advertising irn that the nrint 24 )
was too small in e advextisement for people to read ile

added_ that he. ani(VENCIANA omplained to(;IGUEROA nd
paid{ FIGUEROA $3,400.00 fOor the advertising. FIGUEROX

for{the advertiging. ZABALA |[stated that on Fébruary 19, 197?)Gr

Espasas Advertising, Incorporated, 596 De HOoth Avenue,C;S
Urbanization Balidirich, Hato Rey,) Puerto Rice C90919. CESP3¢€§>C:QJ
reportedly made :the dellvorv t FIGUFRQé}anu then lmmcalatelycigj
advised( 2ABALA Jto send a cashilers check from his bank . 1n<:5:}
Puerto Rico to{FTGUERCA Minasmuch as the first check would not(jEL)
be cleared by a HMiami, ‘Fleorida, bank for approximately tw

weeks. .CZABALADS':ated that on @rch 2, '197'9 he sent thez )

A RS

SECRET
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cashiers check via @;Dasas Advertlslng, Incorpora._ecD to - CJJ
C;IGUFRoﬁjbnd that the first check, which. should not have been

eposited in light of the serond check, was placed in an
S unknown kank and when it finallv reached Puerto Rico there

were insuf€1c1ent funds to cover 1it, ZABALA d)stated that both

checks were made out to COﬂmunlcatlons Arts.){ S

CQ
CJJ

(EELIX ZABALA dv1sed that(é}s blotner, PEPE {(JOSE C;Ji)

LUIS ZABALA), his sistér ELVIRA,\and he, paid an organlzat1on

which handles thz vaperwork f Cubans who wish to vig
iﬁ 10 (SJ

outside Cuba, (Alwacen Espano pproximately {$1,200.00
‘secure the finman-tial aspect of (his mother and sister's

1eav1ng Cuba. H2 stated that(his brother, PEPE,)filed the(3513

JAlmacen Espancol
of the money went i to an account in(Kingston, Jamalca,)to
render secure that(his sister.and mother]would not be a

P ' pecessary aﬁnlfﬁitlons regarding (his mother and SlSteith

- . would

" ELVIRA,
‘sister eaving Cuba gpther than aendlng the necessarv

application papers to(Almacen Esvancl Yin Miami, Florida.

ave money to leave that country. He added that

his sister and his mofher)and that afte they landed from
Cuba he took then to(ipe Sheraton Hotel)and later on tq the
United States. Embassy to secure the nelessary visas. 423

Puerto Rico,)on Uentewber 10, 197¢,] between

-$1,200. OO from hisfpresentatio
_ Beach, Florida, bety en(@g_ober 5 and 10, 1976. _He ETated

Santiago as his_fighter)backed out of the deal“and it fell
through. Ei

| SECRET

e e bt ek k£
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added that he went tofJamaica or(@ecembpr 21, 1975:)to help‘

that he got approximately($2,000C. OO n or about Decembe 18,3C¢

976, as a re<:.t of his snll1ng h rights and contract to th
flghter, HECTOR JULIO MEDINA. VABAL stated, WVRveE that
had to pay this nioney back to promoter DON KING Jand “utalOHLSC;SJ

757

he

ZABALA Jadvised that between(February qj and(&grﬂn
1977, he earned approxlmately(EB 800 00 )from the(?érformances

in Miami. He stated that approximatelyv half CSJ)

o3

financial burden to the(Jamaican Government)and that t?gg C:équ
PE
himsaXf had nothing to do with his mother's and (;5:)

s 3
£33

The 1nierv1ew1ng Agents questxoned(é&ﬁALé}about nis £ 53
recent source of_ income "‘and he stated that he earnéd a nrox1-
matelv<é3 000.00 /from a(érlze fightlwhich w held)in ﬂayam

ESTL.BA’\I DE JESUS
and (HECTOR "JULIO EDIﬂﬁz) He added that_he earned an@*oxlmately(:
%:b‘ the (Chinese Circus Jin Mlanl(féaj

533
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"of the hinesg \_lrcualn én Juan, Mayague ' and Ponc_ejc-us.)

which extends to January 29

~viewing Z

_JOHN F. & IWF vas shot in Dallas, Texas, VECIANA and an

-"Mr. BISIOP" knew VEZIANA since 1961 /Hedded that
‘had handled an assassination attemnt agiins: PIDEL CESTRO
while CASTRO was_in Chile in 1971. lZAdAIZﬂgtqi—ed that ) vECIANA (_S)

Puertce Rico.

FELIX

ZABALA HES,Swho had been furnished by the Cﬁgﬁ)
Jnterv1e”1"3 Aaents

a Spanish copy of the XAvice of Rightis

- form which he said he understood and signed, was nresconted

sy

)
i
a reading of  the statubes aaving ;o_do witn foreidgn govern- I
ment agents and the Foreign Agents Registration Act of 1938,

The Ldvice of Rishts form was urnlsneﬁ to (FELIX ZABALA uASj)CLS:) ‘
prior to the aforementicned discussion Qf his travel outside

of Puerto Rico ia the last six months. / ZABALA \was ﬁto*ﬁb'c,ﬁg)
advised that he 1ad been asxed to tell Fthe trdth in all the

above matters and that any discrepancy Jin his account could

1378

ﬁAt this point, (;?LLY ZABALA Wgt)dd"1sed the int r—szi)
ents that he had no idea how.the FSI had gotten :
all the facts about nim and that the FBI seems to know
everything about him. He stated that he is not. a Communist ;';
and that anything political that he would do would be against ;
FIDEL CASTRC. A this pomt Cz_g.:zm* -Jautatcﬂq that he had CSD
waited for a lon; time for this moment and that he is
willing to tell <«he interviewing Agenis evervthing. (EEBAHA C:f:)
MAS Astated tnﬁﬁ}the following acccunts are onlv known by o
himself and his “riend,)ANTONIO VECIANA. Is stated. that(S) ‘
VECIANA recently had sB®me problems with a United States
Government assassination committee which was looking into i
the assassination of JOHN FITZGERALD KONNEDY. He stated that i
VECIANA had to appear on aporoximatelv three occasions in ‘
Washinqgton, D. C., the last of which was around December 10,
1976. [z%BxL °tc+e that approximately one month b;fore(éa

individual \hO Z;”ALA felt was associated with United Sta;eségg
Central Intell gence Agency (CIA), "Mr., BISHOP," met y h =
;AOP C 5\_)

|
‘possibly be a vi-:&—xtion of_-sls cu*‘re'g Fec.e al prabatio:jC;J 1I
f
}
|
i

LEE HARVEY GSWALD in Dallas, Texas. C’Z.ixBP‘LA stated tha

went to Bolivia o work for the United States g vernmorL around
1967. (ﬁe stated %hiés."ﬁCTLJ\ [ena i:]went to Chile in 1971 S)
e,
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to set uv an operation to kill CASTRO. Cﬁe stated thQ%)toCZS‘)
expedite this, false Venezuelan passports were made, the

Coes I
E

'.necessarv guns were brought in in the diplomatic pouches,
- hand grenades were nicked ur in Bolivia, and a United States

.dl“lOWd; 1c ca¥ carried that paraphenalia rrom Bolivia to _ S
Chile. E:gBAL hhatpd t‘a;)tﬁe plan was prepared in ﬂlamldgé)
Florida, and that time VELIANhE;aS st1ll working for

the United Stateb Embassy in Bollv1a. {He added thatfue an@J.S
VECIANA rented the room in Sanflaﬂo, Chile ‘and staved ther

for two or three édavs. CEABAAA stated that JJUAN DOMINGUEZ éi)

and MARCO RODRICUERZ (Lauan exiles not further identified)
. thereafter took over that room and enrolled in an approximately
:8ix month course in nhotorraph end television in Santiago,

The purpose of the euﬂeavor was to place a gun inside one of
the cameras which would be sed by DOMINGUEZ or RODRIGUEZ and
when FIDEL CASTED made his appearance before members of the

dded thatda high cfficial in the Chilean government secured

he necessary prass permits for these individuals to come in

the proximity of CASTRO when he.arrived in. Chile in 1971. ﬁ
He stated thaéltﬂe operation was not successful as DOMINGURZ éég
and RODRIGUEZ failed, by some means, to shoot CASTKO on the

first day that hz was presented before the members of *he :
press and that on the second day one of those individuals Y
stated that he must go to theé hospital as his appendix was |
bothering him. The other individual stated that someone in
CASTRO's wvicihity identified him and thereazter, zégsxpotential

Cifess, he would be shot by one of these individuals., ?ABALACé;)

assassin left Chile and was later seen in. Bolivia

. [2ABALA reported that ANTONIC VECIANA prepared a (S ]
letter for the benefit of FI CASTRO in Cuba in which he

signed the nickname of his (VECIANA s} secretary, MARGARITA.
(MARGARITA is HILDA CAO, who is currently a resident of ) .
San Juan, Puerto Rico, an employee of the United States CL
Government in Hato Rey, Puerto Rico. 'She was .VECIANA'S : ,
~Secretary whi'r ne was in Cuba and while he was in Puerto Rico = .
from 1961 to 19367, 2and ascociated with Alcoha 66}, That letter
contained informaition concerning ANTONIO VECIANA's connection

with the United 3tates Central IntelquenCﬂ Agencyv and hisg

attempt to kill CASTRO in Chile in 1971. [ZrnaLaystated that ééD

the information in the letter was known 4o no otier indivi duu4d€¥q

DocId: 32177781 Page T2



and VECIANA had rﬂquestedégﬁBALA.to transmit that letter tofS
is sister, AMALYRZ, 1EJC for—personal-delivery to FIDEL

- CASTRO. [;BBALA tate that “he letter inferred that($

VECIANA's secretary was di ssat¢511ed with VECIAMA and t£hat

-VECIANA wanted a lnroa amount of publicity due to his

-
. oy
R ;f‘,u___..__'._........‘;__._.a‘.i

aooaarantTa hoigra United Suatacs C"Zlfu“_”; suoun which
dealt with the a:sasqlnatlon of JOHN F. KENMEDY. This letter
_ .. was s bm:*tf to Cuba[7ia 22BALA's sister,lon or about (S
g 'f‘ eotenbcr 1l 1976. ZABALP stated that he jthen received a£f3cj

i Aeall from(his sis ter, MPqu:]ln Cubza,. arf shé}stated thasz %
- she wanted to se: him in Jdlclgé]on October 4@) 1976.

! ' éded that he re:ponded to(iis 51Qtor' resuest angd was

' ' Jamaica on Octobeor 2_:31 76, and i met there by is €1sbe;:](f$j
; , e stated that he was staying he Sheraton Hotellin

; , Kingston, Jamaica,\and on his Alrst night there he met a éf‘;)

o . 8ister,}{and he, vent to a larage. hotel (one or two: level

! caband style) noahlhlv cutside( Kingston, Jamaica. 2ABALA C:S;)
described CARLOS Jas 2 white mal®, five feet six inches tail(fjij

weighing 350 pouldo {(over weight), having dark eves, dark
hair, with grey streaks in the sides. CARLOS \was Furtﬁclffskj
described as belnq approximately 40 yedrs old and that he wore

© glgsses or hac no other destln 1bh1uc physical charzcteristics.

o

ubaniﬁf the nam of(&PRLOg:) He added that {CARLOS, ZABALA's C:S;)

CARLO escribed himself to/ZABALA a person who was high (C.$)
up i he Cuban covernment 1ntelllrence. C@ARLOﬁ)carrled with s

: him at all tifmes a businessman's attache case which. ained
: , a pistol. <:?ABAEi}d1d ‘not see the(élst?z}at any time ?

: ' - In addition to meeulng CARLOS upra, ZABAﬁi)meLC:S:Q

i the dr ver of the_automobile whl took ZHDAuh ZABALA's C
sister, and(QgPL(Z)uo the hotel. ThlS individual was the £ 8

(glce consul ‘of the Cuban Emkagsy in Kingsteon, Jamaica, JUAN <:s;j
ARBONELL ZABALA)des crlbed(égR“ONBLL as being a white male,

il ' welghlng 170 pourds, five feet eleven inches tall, having

P black hair, dark eyes, and wearing glasses with darh plastic

frames. ther distinguishing characteristics were noted

by ZABALAﬁ/_SCS

Upon arriving at the notel ZKBALé]iaQ cuLutlonpdCfé;j !

L ' !
£ ( ARLOS and JU2ZN C?D%O“prihn the presence of(ﬁ;s QlHtﬂt'C;%é%j

Ay \and they wanted to know current lnformatlon concerning

3

v

&
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ORLANDO BOSCH, CORU, REINOL RODRIGUEZ, FRAJK CRSTRO ANTONIC
VECIANA, and otker members uf anti-CASTRO groups. In response
to VECTANA's letter to FIDEL CASTRC, @m‘“os and CARBOU ELL_J £$3
. felt that VECIANA's fﬂcvetarv dlsllk&d VECIANA and thev

roquested thasfPinnTs Well e sacretary that thaev will C:g:B
broadcast the information presented in "her" leLLe“ over 9
Radio Havanaz_ in about a week's time. /ZABALA s_atr§3thau Cs

inasmuch as(he was *esnon51ble for foruardlnq the supcosed(ifu)
letter from VECIANA's secretary, the Cubans believed +that

BAE@)grsd*’y disliked VECIANA also. (ZABALA stdted txéﬁ)no <:5;)
such broadcast was ever made according o ANTONIO VPCT’"‘.Cﬁil

CEABALA IEPOltEd thqzjln the course of the above- gﬁij

: mentlonﬂd contact with CARLOS and CARBON ELE})the latter

stated that they would get in contact with him through hlS

sister, AMALIA,) They as ced ZABALEjpf he needed any money ang (:5;1
e replied negatively. -

- . C%hBALA HAS reported bhé;)le returned hoC:amhl 5%;
around Novémber §:}1076 and stayed at Lhe(gheraton Hotel

During Ris Tirst evening there, a strange voice telephoned

-his room and advised him *to go outside. He went qoc

dr}.(‘i C
-stoed by the hotzl swimming pool and then saw CARLOU ra 5_)
and was again taien byi ARLOS and JUAN CARBONELL the

sI

hotel where he previon v met these 1nd1v1duals. BHLA.C;
stated thé:)the cide from the (Sheraton Hotei} ngsuon,
Jamaica?y the other hotel takes appro: 1mately thirty

entering this hotel uBALEJwas introduged to(™"The Ceneral.'tii;)
(At one time during the inferview with #The General')the Ky
latter was refer-ed to as(:bPGE } Aé?BALA stated_ that be

also carried a brisinessman™s attach€ case which/ZAB? S
suspeécted could carrv(a qgun. ZABALA stated-that durl g the CS;)
‘course of this contact the e Llre:g;nversatlon was taped

a tape plaver({in the room. ((ZABALA escribedcgﬁgxgpenéraiﬁﬁéiij

minutes by car aad t?:s hotel is located near the sea. ‘Upon
Z

as a white male, five feet S@ven ifiches tall ~we hing- 160 )

-poungs approximately 36 vears of age,_and from n Fuegos,g ¢

Cuba. ZABALA stated \that fThe General,")looked like a well( S
}

built, firm mlll,ary tvpe., ( He stated that\this individual 5
(ﬁad dark:galr wi:h slight tTaces of grey ©n the side. [?hc

'General” Yhad dark eyes and no otncL distinguishing phvSical Cﬂij
characteristics
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@ABALA stated tha_j
Cuban individuals
plane which had recently de
" plunging into the sea. The
RODRIGUEZ, FRANK CA8TRO 2, an

TV T [ r_ Tl A
F‘\_‘.'\,C, ang: the

C.‘

“J. P -

located at- Plaqlﬁr and lath
Jaﬂ“ch}‘or reagsng of placi

choold 1n(§ama1"i:) The Cuba
arrange for the(lamaican uthorities to arrest nonnT

CASTRO, and "BEHD* and
the Cubans. In z2dditien

to

persons and 1nu11ﬁ°d ENRINOUE NUNEZ. On
according to(ZAR: Lq:)thev gave hlm 5500.
and expenses, ‘Taey wanted -him

individuals were all current suspected éftﬂ—CPSTRO

out about the abOVc menii

in the course of ‘this contact the
vanted to know about the bomb on a

'SEGRET

stroved the plane and sent it
v wanted him to invite REINOIL
4 “BEBO‘ {IL.ast name nessibly

T I LI

= 4\.4._ ._.L 4\ BCU\A-.» SL_OI‘t, «'llcn ls
lvenae, Miami, Fiorida)

i1 individuals eould then

Al ..ULH.J 1

ater tnese could. be given over to

three
Cukan

1i3¢ bonbs against Dro—uubané;_Sg?

s

_ e ahove, the Cubans wanted an
"up date" on pictires of dbout thirty individuals. Thes=z
S P Y

tvpe

+o go-to Venezuela +o find

oned Lubad wlane bombing.

00 for pDlane tickets

November 9 1976Q1Dé_$‘)

Csj.

BLIX JnB\LA:SAS advised that Jovembor 25:)1976 Cij:j

he returned to(Janaica
s known 'as the
CfABALl stated thdu approx

nd this time wen¥ to place w
"Little Dub)

nately 9:60 _p.m. that evenin

in the city of -fcho Rios,

three men came i to the f'Little Pub. " Cie stated that
individuals werel+h 'General," CARLOq and a third ”hb”ﬁ

whom he had not nrevmouclv n@t
as a white male, six feet three inches tall,

pounds, having ﬁhoxt
age, and having heav prescr
individual inforred auBRL{:K
Cuban Imbassy in Chile durin

weiching 220

» dark hair, approx 1mately 33 years of

lntlon glasses. This latter

hat he had heen worklng in the
g 1971.

2ol

’
53:53

He described this individual

753

<

=
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for.his November 29 anticipited meeting in _ .
~him information to,furnish to the Cubans. ZABALA said that

thdf)VECIANA (told hi

@ABALA stated thai{]VECIANA had, @ preparation. 553
amaica, given .

VECIANA furnished(him with)information concerning the

bombing of the Air Cubana Airliner stating that the infor-

mation would appzar to be good and was true, however, it

was well known within the anti-Castro Cuban Ccmmunlty and

he did not kelleve if would harm anvbody. (ZABALA said Si)
i%)that ORLANDO GARCIA, who was an Y

employea nf the Jovernment of ’:ﬁcz;n;w. ﬁH4 Tormer CIA

employee, had gone to Santo Domingo in 1976 and met with

ORLANDO BOSCH an FRANK CASTRO. VECIANA further advised

that there was also present at the meeting a representative

from Brigade 2505, name unknown. VECIANA szid that at this

time, BOSCH, CASTRO, GARCIA and the representative from

Brigade 2506 nlasned a bombing of 'a Cubanaz airliner. At

some time following this BOSCH went to Venezuela to take

command of the operation. Upon arrival in Venezuela BOSCH

was met by "MONO".MORALES, a Cuban exile living in Venezuela.

VECIANA said that MORALES was the individual who had

testified in a Yaderal trial against BOSCH a few years

prior to this time. MORALES 1isg supposed to have told

BOSCH that he wished for all past differences to be forgotten

cand for them to dnite in this act, as all good Cubans ChuJ?“

try to get rid of CASTRO. At this time MORALES gave BOSCH
a machine gun and offered a car and driver as well as the

-use of an apartmznt that he (MORALES) stated that he had

arranged for BOSTH. VECIANA said that:BOSCH still did not
trust MORALES and instead went to the apartment of ALFREDO
AGUIAR, another Zuban exile in Caracas. . BOSCH supposedly
stayed at that ajartment and during this time was

in contact with an old Cuban revolutionary named "PEPE!

as well as a forwmer CIA operative named "RICG." RICO was
described as beiag a Cuban exile also. RICO supposedly

gave BOSCH 32,002 during this time in order to support the
intended operatisn against the Cubana Airlines. BOSCH

was also in contact with a Cuban exile attorney while in
Venezuela, name unknown, however, it was stated that BOSCH ,
was arrested in ZJaracas at the home of this attorngy >
following the bowbing. VECIANA,further(?old ZABALA jthat CLS
when the bomb went off, it was such a tragedy that thet;zé

" CORU. group wasrafraid to claim credit for it. VECIANA
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.;‘ ﬂfurther advised tbat the Goxernment of Venezuela had

reviously had knowledge of the plans for this bombing, :
however, they also became very nervous when.the bopb went
off with the plane in the air. VECIANA(told ZABALA that (S5
the plan had been for the bomb to go off while the plane
was on the runway in Barbados, avoiding serious loss of

lives, however, the plane departed earlv and thus the bomb

went off while the plane was in the air.

C%ABALA reiterated that VECIANA had given him this € SJ* |

"information to furnish as he )(VECIANA) stated that most of
~thig dinfermotior hed heen hinted at in the rewsvpoarers and

that he felt that ZABALA could impress the Cubans with thusC:J;)
information as well as fiilizing this information to cover
for the fact that ZABAL%;mad actually not(%pne to Venezuel CZ;E)
as previously requésted By the Cuban Intel igence Agents(

_ CﬁABALP said that he furnished this, informatign CT}T)CTJ
té}the Cuban Inteiligence agents during thefdNovember 285 01976 'j
meeting and they appeared yverv pleased with the information, .
ZABALA said that)he also C§§ previously directed by VE CI%W{AG%Q
told the Cuban Zgents That VECIANA had been involved ¢nlqomm L
sort of testimony regarding the KENNEDY assassination. o QQAhH.n )
said that he did not furnishthﬁl with any details other than =
telling him that VECIANA had traveled to Washington using
a travel voucher issued under fthe name of qenaLor SCIIWIEXER.
ZABALA said thatlhe did not know why VECIANA wanted this
information given to the Cubans unless it vas(ip further ZTSQB'

"econvince him that he (ZABALA) was furnishing them with good

informaticonJin the hopes that they would utilize the

sprevicusly furnished information and give VECIANA the

publicity he desired on radio Havana

Following th (ﬁpvember 29,) 1977, meeting which was<:5;j
taped by the Cubans,/ ZABA ijsaid that he was instructed to X
meetCEARLogjin Fanama jon January 162)1977; being instructed

to go to the(Panama lilton Hotel Jand be standing in the £

parking lot 3t & p.m. Hle was told that somebody would pick

‘him up. CEABAL%)added that he was given (3700)at the ¢ §D
~conclusion of

‘his meeting by the Cubans, which was to

provide expgnses for the trip he was supposed to have taken:
thYenezue é)as well as the trip for the(ﬁgvember 2§D 197 ;:JLJ
meeting. (éABALA said at the conclusion of the meeting he\ :
asked the Cubans to help in getting/his mother and siste SO
out o©f Cuba for aé%udﬁtmas vacation |in Puerto Rico and

SECRE
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ime stated that)he .also recalled that during this meeting

}{fhéy told him that they would help him. (ZABALA at this C SO
t
2 it

hey requested That he get any informatioh possible in
reference to COEU and "Condor,'" which ZABALE}

need of information as to who had placed a recent bomb
in the Cubana Airline Office in Madrid. They told him
that they had scme information which led them to believe

that¢a black male, who was from Puertotﬁicqj)had laced C.S;)}?ﬁ
black maleiresembledcg.)
%)at this meeting 52

the Pomb, They further sajd that this
an Indiai)in appearance. (ZABALA added tha
e had alsoe given them nine papers which he had writuen
outBRconcerning cld bombings in Puerto Rico. CZABALA said'dfs:)
that Jthese papers were false and had to do with bombings

four and five years old which the Cubans believed were S
conducted by_anti-Castro groups. (QABALA said that he now(fé&j
recalls that Jduring that meeting they also gave him the
Embassy phone number(zn Jamaicfg)with instructions to call(féL}
1f he needed to contact them(gg

for JUAN CASTILLD." ZABALA sa%ﬂjhe was told that if he

needed to contact_them to follow the procedure and then )
automatically go {the fellowing night at 9 o'clock to the C;S_J

C Little Pub Night ub in OCcho Rios, Jamaicgz)where he would

(be met:)(ZABALA said ha?}he never did hav
use this proceduvre. ' '

occasion to( §

CEABALA said thafMthe next contact he had with s
any of theé Cuban Intelligence Officers was an accidental X
contact on(%gcemder 21,)1976, when he was{in Jamaica\to C:ﬁc)
eet the Cuybana Airline plane with(gis sisTér and mother.) L9
ZABALA said)that he saw ("CARLOS™ )getting off of the same .S
£light and nodded to him. ((ZABALA said thaﬁjth@ﬁ evening(lg;)
he Xhis sister aird his motherjfwere staying_.at the Sheraton -
otdl in Jamaicalwhen he was contacted byggARLOS. ‘ZABALA.éjglj
said that. CARLOS|contacted him yery brieflI® at his room
nd told(ZABALE Lhat he ((CARLOS)Jwas just passing through & $.J

(Kingston, Jamailcaf enroute to pgarticipating in the opening(g,
of a new E%%assy in Mexico City.l At this time(@ARLOﬁ]gave :9'

ZABALA $300 Jwhich represented The portion of the money Z%at S

" ZABALA himse}i}had placed with (ALMACEN ESPANg%:hn Miami
'in order to help ge‘té

is sister and mother o of Cubak S

ask, "If the visa is ready CJD

. Vdescrived as L $9 -
.a cover name for CORU. (He stated that)they were also inc S

N _
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G_ S . ‘ C;ZE”ALP sald that the ne t contact was on.January
R in ama ZAB%LAﬁ;ﬁld tha he Tlew fTrom Mikmi

o 65-51 L T _f. - fi‘,“i, ‘f

uring ihe .day anuary 10, 1977, arriving (in Panama Ci);'
t 8:15 p.m. _(ZABALA said Jhe immediately p*oceed d to the Cs” =

. Cganama Hilton Yand checked in, and then went to(the parklng

| lot at 9 p.m. LABALA said-that he was met{at the parking

H : - lot by CARLosggpno w11ked up and then said, "Let's go for _

a walk." CQABf A salé)they wvalked two or three blocks and CT;D
as they were walking a car pulled up alongside and CAPLOEJC:IM)
directed him to get intov the car. (ZABALA a&%ﬁ)b 1d not C;ﬁ:)

_ o see the face of the driver of the car. 'The driver drove

1 only a short distance and stopped. /ZABALA b&l@j&hat at Cf--j

" this time thev left the car and the driver and ontered
4 Aapartment Dhlldlﬁg wnere they procegeded to an apdrtmcub.
3 _ "ZABALA said Jthat when(he and CAR L0§:Bn+elmd the apartment Cfg:)

P "The General |was already in the apartment with his taoe(ﬁ
: recorder set up. CZABA A said{tha{ at this time he gave
them{telephone books from Sal” Juan)as well CQC;;1 iiotela y;O Zj 3
1 books from the Cuban section of Mlaméhas_the had prevwouﬁ%g
; requested(ipese teiephone books. ZABALA saiéjbhat he d;c 52
not have any other informaltion to give them and they
‘again requested that he obtain general information concerning
the activities of anti-Castro groups in Puerto Rico and
Miamj. (ZABALA said thdt during this meeting they gavs C:S:)
him(§800)for exp=nsges. ABALA said thag}thev arxaqged jij
another contact in Hehlco‘hlts, with the contact scuelulod Cﬁ
for(March 1977. [CZ4ABALA saidlat this time he was given ¢f5
‘,Cé'leather yﬁé key 40Ld€%>hulc had a slip of paper inside ,3
whigh was to be a contact telephone nuuber for him to call _
n(ﬁgxico f;ff} This telephone number wus furnished in € § .) <i
i J

case({ ZABALA \needa2d to_make contact wita the Cuban int9111W°Pcm
Officers. ABA Sdlabthat he was furnished the(ng code
wor whlz na 'Is thé visa of Dr. SALGADO regdy." ?A“ALA C .J

said” that e was also told that if he called (the Embaaugciij

in Mexic Cltv h2 was simply to ask th question and.,hang

up. and then DrOC‘ed the next night to(i_store called Gigante, 5)
S which was near(ile Embassy in Mexico City.\ He was to standg’ ¢

5 | in front of (the Sigante at 6 p.m.)and would be met. He  $

was furnished with a(éode phrase Jwhich would, serve toZ §
identify the Cuban Agent. The (Ohras é}“uS 'Do you see anycﬁ53
taxis around here,f]an‘ ZABALE}W&S told to answer,ﬂ@l saweif:}
one but it is broken{i)which would identify~cne to the other.ng
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o QEABALA said tha{)*ollow1ng thlq meeting he became<:{j
ed w1th{§he promotion.of the Taiwan Clrcws and

was doing extegnsive traveling. (ZABALA said that id 5

not make the(ﬁgrch @:l 77, meeting in(legico ClpE)as

was in Californias wi the Taiwan Circ nd due tol

business_reasons was not able to go to(i

said théi)durlno this period of Ltime that{he and VECIANA C

- were ha\unfr inancial problems w1th the Tawwan twrcvc)lnd

nesdand mon RIS e
IEeTOen mor

was able to obtaln(é 545 OOO loan jto help continue lEIT

tour of the Taiwan u1rCuQ and that he (ZABALA) was aple

to borrow $20,000 from hi% cousin in Puerto Rico, who had

a short time before won the Puerto Rican lottery in the

amount of $400,000. ZABALA said thaijﬂub to promotlonaijcr&J
difficulties fdc' continued to have Moaey probleins and iha

at this timelVECIANA suggested that ZABALA try to contact (6

- the Cubzns in Mexico City ard see if they.would give him

money. ZABALA said that on March 18, 19773 he called

Mexico Citvlfrom Los Angeles ut1¢1é1ng the phone number ¢

he had been glVEx on @nuary 10,1277, and used the C,odef)a
phrase, "Is the wisa of Dr. SALGADO readv " when the

Fmbacc‘ answered. ZABRBALA said that \as pr°v1q sly THSLIJCLed

~he then hung up and on the morning” of Jarch 19,13)1977,

flew to(Mexiro CLt}A ZABALA said tha{lhe went to the
appointed place (atf6 p.m.,}yhowever, nobody shfued up.

C?ABALA said that {this was never ekplaﬂued

CZABALA said Irom @Alco CLtBhe returned to CS.)
an Juan on Marc.y 20,) 1977, via sexicana Airlines. ) On Cfig)
March 25) 14(?,(3@BXLA sald thatJhe again call ed he(:$;>
number 1ﬁ(£p\1co City a d gave the cod" word, SALA ng;)
said that|he then flé&w Miami on azch 2'i\1977 and £ )
proceeded tofilexico City From Miami. ZABALA®said that £5.7
on (March 2.33 977, he went uo@he Darklno 10_5111 the €57

Gigante store areal and a man came up and gave the pronanZQJ

code word. ZABALZ debCleed this man as a Cuban male, [¢
S

‘approximate age 307 5'5" tall, heavy build, ‘weighing C

approximately 170 pounds, loncr straight blaCL hair and

as having a very round Tace. ZEABALA said thai}the man CS_J

told him he was ¥rom the Embassy and that they walke S)
ABALA C

wis

a Tﬁ;\ short wav down the street: into a rbstaurant

nable to recall the name of the restaurant, ZABALé)CS

SECRET
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S Salé}at thls tlme he gave thlS man a sealed package contalnlngtfij
g0 'Reéplica' newspepers from San Juan and 1&@5)9nd told. the man C}:]

o that inasmuch as he had been away from(Puerfo Rico with a tour £ 5, |
groupyhe did not -have much new information. (ZABALA said that)ds
the Man appearec to be content with this and told(ZABALA s
that he would deliver the package to/CARLOS. ZABALA saiT\C £
that unbeknownsi to this man, he had dlso enclosed fo ¢F :

§
% sealed letter acdressed toL;ARLOS 11 which he asked .
P - CARLOS for $20,0008in order to hely win @2iRila)with nis(SD

L H - AR
Tinancial problems. (ZABALA said tnat he e\plalgzd in the &S
5 . letter(ip CARLCS that scme of the pr&blems_had been zs. gé;q
-result of his tiaveling_ to meet the Cubans. \but ended the
i - letter by statirg that (ig the event that CARLOS could notCﬁf:)'
i : get him the money that (ZABALA)Y Vould continue te work £35D
| with him. (ZABALA said _that)th& man from the Embassy thenﬁ;}
’ : aid that ('The Ceneralf)anaCEARLO wanted to meet ziah "

i ZABALA during Hav Yand they agreed upon the date of ay (;ij
; iij
) o

e

©1977. ( ZABALA said[he was instructed to go to{the Kola{i
Staticn bf the ¥ co City Metro Sysfeﬁjaqd stand 1der
the sign for the subway to Tacuba. ZABALA said t at he (Eiig
_ was to meet atzgyp.m. ‘May 12,)1977, under the Zacuba
; , sign. ZABALA sald that Jall of thege arlapﬂemcnts were
~made without the man knowing thqt had a letter reguesting C:ij
- $20,000, addressad to CARLOS (%ADALA said thé:)he has. not. 23
heard from any cf the Cubans sifice that time_and assumnes
that he would be expected to make the[}ay 1%;)1937, meet;(s)

en in MIami -and at this time VECTANA Jwanted hlﬁ)to goll

o the CIA and te2l1ll them what had happrened and offer .
I vork with the CIa, CZABALA sala)he was most hesitant i*:oC:5
¥ do so (and had told VECIANA that he did not wish to do s_j(s

& ~ C?ABALA said that durlng tqe:ﬁast week he had C:j:)

’ CAt this time ZABALA stated thai]he also recalledC:S)
; another b "lef contact with Cuban Intelligence Agents which -

' occurred (on January 1731977 when he flew @rom San Juan toCS)
‘ Jamaica with his sister when she was returning to Cuba.

, "ZABALA said th%zlhe decided to go toKingston, Jam11c{D=C

; with her at the last minute /as she had a large number f £ £33

' 1uggag§>and was unable to handla{all of the ¢uggage herqeiijis

B
- > -

wL

| VU )
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fﬁA?ALA ald he also quhed to go to extend‘?he visit w;th
i . his sister. ZABALA said that he went to Klngcton Jamaica,
:  + ' and.was only.there for a _few hours, howev he was con- o
: ' 7 tacted at_the airport byYJJUAN PAQBOWEML He (7ABALA) gav;](#):,‘
CARBONELL copy of theTJACK ANDEREON newspaper column
which had to do with the KENNEDY assassination. [ijALA
, said that he had carried the newspaper article with him
e in case he¢ was contacted while in Kingston. ZABALA said
: : thaé]the article had to with the KENNEDY .assassination andé%ﬂ
a mysterious Cuban named ”Y' ‘who had had some involvement
~.with the CIA and with the eﬁnedy agsassination, EZAB%L
gaid that he Pelieved this Toto he VECIADS bhut did not (&
know now thTS informatiocn had U'ottmﬂ to JACK AVEFRSO
ALA said that it appeared that -his me 2eting with Cﬁ““OV“IJ CQS:)
was accidental but e believed that the Cubans were adept
in planning meetings and he assumed that inasmuch as ﬁis
sister had left the airport to go to the Cuban EmbnSS},
; that she had told CARBONELL that he (ZARALA) wou d, be in
; the airpozt area waitirg to return to San Jud_:[ S)

At thls time (ZABALA sa;élthab he also recalled (:S;).
that {although hi isterjdid not talk tc him at all during CS
her Christmas v1.¢t from Cuba about intelligence matters, <15

hat during fhe(:gnu;rx 16:)1917 meeting lﬂ(?aﬂaﬁd H:(CﬁQ}
was told byl ithe General)to 1nstrqu his sister sin San Juand S:}
to contact MNANOLO RAY ) ZARALA said JRe was not told why
is SlStE‘BW‘:’: to COI‘TcL(_,tg_R—’L but gavelhis SlS-.E.‘I‘ this (:SD
essage wnen he returned an Juan. (ZABALA saidlhe wasCfS:}
worried about(ﬁ;f sistex belng invoived in this matter
s0 he waited until tneca) before she was to depart San 5:]
Juan fgr Cuqé)to 01verer the mp age. At this anuacgbe 357
asked (him (ZABAL2)Vto contqct RAY Jand arrange a meetln*(fiﬂ
which(ZABALAYstated he had done. (ZABALA said that she
met w1LhCBX the qay before {she left for Cubé:but he has Aﬂa
no idea what ihey talked about. (;;GA A described RAY (ij
as being a former iMinister of Public Works in Cuba prior
to the Castro takeover\ and said he was curre ently emploved

4

1

5.
:

building constructed cn Ponce de Leon Avenuclin San Juan
the Martln Feno Canal. ZABALA said that) he did not nnowéfgj
CEA%jmell and was not familiar with ‘his politiecs or leanlpgo,cij:j
althougn he had supposed him to be an anti- Ca%tro Cuban. )gj

o

L

T
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[ZABALA was questioned concernlng he reason: 4hv<L5 :)
VECIANA had wanipd(hlm o send the letter o Cuban Prgmier f
CASTRO detailing VECIANA's activities with the CIA. ABALA

stated thatJVECTANA was concerned about his testimony befor g%)'

the committee irvestigating the KENNEDY zas sassination and,:
for some unexpleined reason, wanted to establish himciif in

the U. S. Cubarn Community as a former CIA operative TECTIANA
ald ne wes cerioin Thoet CAETED would brozdeoast taisg
information on Iadlo ilavana as soon as he received it and

‘as Radio Havanz was coﬂg¢-.uL1‘ monitored in lMiami, these

facts wopld soon be known among the Cuban communltx' zABALA LS

said that Yhe did not guestion VECIANA -further as VECIANZA
obviously did nci wish to talk about it and(bp (Z&BAL%ELC}C)
decided to go alongfcut of his friendshiDyfor VOCIANA mCSj
his seemed to be of ‘the utmost importan®e to VECTANA.

ZABALA said thatlwhen no broadcast occurred, VFCIAwA[;equestea
he continue hisTcontacts and urge the Cubans at each meeting
to make the broadcast under the guise that he (ZABALA)

wished the broadcast in order to embarrass VECTANA as he

N

(ZABALA) was supposed to have had a falling out with VLCIANﬁ}ﬁS

At this time(Z4BALA)stated that he was extremely {57
glad to have beea able To gef this off of conscience and
tated that he was phy51callv and emotionally ‘exhausted.

CEnBAud cxpressed great confidence in the FBI and stated s
that [he wighed. t> work with the FBI in any way possible, ij)
including ;urth@" contacts with the Cuban Intelligence gj
Agentshor any other capacity in which he could serve Cw{)
ZABALA stated thit he was a loyval American and firmly

in§t the Comminist systein and had only become involved
1n contacts with the Cubans in order to[igrry out the
wishes of his good friend VECIAN 15) |
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The following description of (E‘ELIX ZABALA MAS g?as
Y . .‘

obtained through interview and observa

Name
Also Hnigwn As

Residence

Social Security
Account Number

Date o7 nirth
Place of Birth
Sex
Race
Height
Weight
Hair
Eves

" Secars/larks

. Physicél Characteris

Puerto Rico
Driver's License
Father
- Mother
Subject's Occupation
Wife ’

Subject's Children

Subject's Brothers

p

n:

E;Tn zazaia tas (C§0)
TUTO; FELIX SABALA MAS
350 Lerida

Urbanization Valencia
Rio Piedras,\Puerto Rico

(581 -90-5117 s
October 13, 1937

" Pinar Del Rio\Cuba
Male :
White

On what the left eye is
observing.

(}49670 .
JOSE L. ZARBALA
ANGELINA MAS PEROJO
Entertainment promoter

Cuba)

BETTY ZABALA*REGO; born
November 4, 1960, at
Havana, Cuba:.

SUSARA ZADALA REGO, bhoirn

Puerto Rico:
FELIX ZABALA REGQ, born

March 12, 1962, at gan Juan,
Puerto Rico. a f
JOSE LUIS ZABRALA, also known

as "PEPE", born Decembyer 4,
1931

» P
Lo

R
R R
o

CARMEN REGO (Cate of bLirth:
February 17, 1938, at Havana,

June 9, 1963}.at75an Juan,(ﬁs’)

(resident at 105 Marte,
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Subject's Sisters

age 42, resident of Cuba.

'DOMINGO ZABALA, also known

as "NINO," age 39 (currently
a resident of Santiago de

Cuba; ' '
ARMANDO Z2ABALA, also known Qg; _

as "ARMANDITO," age 25
(student, Chicago, Illinois)
AMALIA ZABALA, age 50,
resident of. Cuba;
HILDA ROSX, age 43,
resident of Peru;
ELVIRA SABALD PUBavo,
age 456, resident of
Carolinra, Puerto Rico;
ELENA ZABALA MARTIN,

e Nrm s e e i W et
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C}}JJX zABALA adv1sed thaéjthe Cuban Government 1s<:$:)

awvare of who was responsible for the killing of several

members of (the "?ragmatistas”ﬁin Miami, Florida. The CUIS C:ﬁ:)

told him the® names and at thHis moment, ZABALéjtdnﬁot reballtﬁf

who they were.(:fe stated that the CUI" identifigd them as ;)
Ht

nmembers of the "Erammatictas.”  ZABALMN added thqgjthe CJPQC;S
has never stated or inferred, ¢ a:‘bhcy had anv intelligence
agents working ir Florida.ggo

ZARALA stated that he was recruited for(the p}annaj killing(S
Of CASTRO by VECIANA in Miami, in 1971. At this time VECIANA
was a United States Lppassy emplovee in Belivia. C?AﬁnLA

[ip'reviewinﬂ his activities ip)Chile in 1971,65:)6:)

stated thaéfazt“r_+hey nlann=ad the Qttack which was bhased on(%é)

information VECIANA §aid that he had: recel"od from a Chilean.
that CASTR(O was: comlnq to Chile in October of 1971, thatlhe

{ZABALA) flew to Venezuela aﬁ? ECIANA went to Bolivia. ZABRLA‘@
MARCO RODRIGUEZ, two anti-~CASTRO
-Cuban exiles frer Miami, also went to Venezuelaﬁé;tn him)te :9

stated thafJJUAN DOMINGUEREZ an

beyin training in photography and television camera téchnigues

as the plot involved their nosing as cameramen, CEABALA said

that shortly after he arrived in Venezuelézr‘e went to ChileS

dn February and(fented an apartment for t¢ uTe of D MINGURE
B

and RODRIGUEZ. le wasdin Chile for two or thrée days, ( ZABRE
was unable to recall the location of that apartment ZEBALA

added that|shortly after this, VECIANA and & Cuban ﬁvxle named
NAPOLI, drove to Chile from Bolivia with the guns and grenades
to be used in the attempt. The arms were hidden under the back
seat of a United States ICmbassy car VECIANA used to transport

the arms. Thé arms were later hidden in a closet of ths ,
apartmeni and NAPOLI and VECIANA returned to Bolivia. The two
cameramen went to Chile in July to await CASTRO's arrival.

/s 3

S

Thev had in their nossession forned Venezuelagn. and Domlngcnnt('
s

passports[iglch‘ ARALA had prepared. ZABALA [got the passnor
from indigent Venszuelan and Dominican natiBhals in Venezuela
y telling, them that he coulﬁ}hulu them enter the United States
ey qavehi%)bhblv massports as(he said hedwould need them
2ABALA stated that hgjsteamed the pictures off{ the passports
and replaced them with photographs of RODRIGURZ and DOMINGURZ,
He tnpjlavqnped trhem with hogus Government stamps which VECIAY
had made previocusly. EZ&BnLéi%tated thqﬁ)thc Federal Burcau of

Tanee e . R R A o

A E U — - 3 - . : . C e
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Invest1gat;on (FEI) had taken these stamps from VECIANA's :

home in Miami in a subseqguent search. CZABALA stated that [(S

when the plot failed,igs previously explained, ZARBALA stated

thaf] POMINGUEZ, who said he had been recognized by a cousn.néS)

in CASTRO's party, fled to Belivia and RODRIGUEZ, who had

had an appendicitis attack went to Venezuela. RODRIGUEZ, .ot

who was a Federal fucitive at the time, later returned o I

Miaml where he was arresjied on Federal charges._(%ﬁBALA

added that the "General"lconfirmed that one of CESTRO's (S .

former bodyguards was named DOQUINGUEZ and had been in .Chile

with Premier CASTRO in 1971. [ZABALA added thaﬁ)onﬂ of the(ép o

persons he knew to be involved in the plot with VECIANA was ’
.+ a Chilean senator named RENE PARADES, and had a slip of

naper which had his 1971 Santiago teleohone number as

62111 (office), and 259598 (home) 1& -

[zrBALAKstated) that VECIANA later(told him)that big@
Central Intelligence ATency (CIA) contact in this matter w
code name “BISHOP," altnouah.[ﬂBALA said hE]neVﬁr dctuullvag
met this man. VECIANA said recently that this was the qamn ‘
"BISHOP" who was with him when they talked to_LEE HARVEY OSWALD -
in Dallas hefore President XENNEDY's death. {ZABALA staed f
that{VECIANA was the onlv source of this- lnfO’maLan concery n1“g<;)
LEE HARVEY OSWALD contact in Dallas one month before that
assassination. éi: stated thaé]VMCIANA had put this 1nrormat*0uG§D :
in the suppgsed iatter from VECIANA's secretary to FIDEIL CASTRO oo
VECIANA badCold »ABALA Jthat VECIANA, "BISHOP," and OSWALD met i

in a downtown Dallas office anpr0x1ﬁately one month before the ;
actual KENNEDY death, .

@{\BALZ\ stated that I‘(»goellnved that JVECIANA vantpd@

the letter mentioned above rou to. FIDEL CASTRO so as to
cause strife in relations which were 1nnrov1nq between. the L
United States and the Cuban Government. [He stated LhéE)VVCIAWAC:§3'
probably felt that a disclosure: such as this concerning CIA
activities and the Chilean plot against CASTRO would cause the

Cuban Government to break off relations and cause adverss i
publicity against the United States.. VECIANA originally wanted
to route that _witer to FIDEL LASTPO via the Czechoslovakian
Embassy in Washington, D. C. ?ABALA stated that he hjaclf (5)

suggested that he handle it through his sister in Cuba. The

SECRET
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)(igtter was subsecuently bentfgy ZABALA to his sister for h_ ‘
routing Jto FIDEL_CASTRO and for this reason ZAB&LA 5 qut ;5)
contacted (ZABALA Jand requested that he come (o Jamalca.
[ﬁECIANA was in favor of 2 RALE}making such tripg andézs
‘contacting the CUIS, and (VECIANA vaid ZABALA Fo})«:he
v expenses invelvedin his fivst trin, M4 thiz 814, ZARALR éfg:) :
( stated that heyhas advised VECIANA of all of the results of .
| : his recent trips and contacts with the CUIS. (thALA stated
that [VECIANA had placed in the abcve-mentioned letter the Gi)
names of Mr. BISHOP, BLAIR, and KAIL, who VECIANA had reporited
were members of the CIA and who were working 4n the United
States Embassy in Cuba brior to FIDEL CASTRO's takeover. -
CigBALA stated that)he has never é;fz? able to detarmine if 5f5:3

VECIANA is himself a CIA Agent.

C@ABALégwas auestioned as toﬁthe:pOIitical.sympathy<§5;j \
of a current refident of Puerto Rico, MANCOLO RAY. ABALA S:] ;
stated th%gjhe worked for the CASTRO governnent as minister A
"of publiic “Works after CASTRO came. to power in Cuka and by
the time of the Ray of Pigs invasion, he was against YIDIL
CASTRO. In 1963 and 1964, MANOLO RAY Formed an. oxganization
known as JURE in Puerto Rico. (ZABALA advised that)RAY has¢25:> g
lived in Puerto Rico all the time that he has been out of o
3 Cuba, and that around 1974 RAY had a construction business
- '‘possibly dealing with architecture™” in Jamaica. é{a. stat'—"dj CS:}
that RAY had the business for a. two or thres vear period and
had to leave Jamaica due to visa reasons. RaY believed that
! . the Cuban Governm:=nt wanted him out of Jamaica. C}ABAL{)CL{J
é considered RAY to be a social Democrat, politicaily’ soeaflnq.
" He added that RAY still has his Cuban crtizenship and zs
currently_in bad financial straichts. ((ZABALA stated Ythat tha6:<;7
E%General ,3 on@qnuaxy 113 1677, @n Pa‘nameg wanted tof have <
ABALA have nis sister W¥ontact MANOLC RAY: vnlleiépe was C,S;J
vigiting in pPuerts Ri‘coland, advised: him that the Cuban Govern- :
ment wanted.- to help him qet his business visa again in Jamaica. ey
They wanted, also, to meet him. C%ﬁBALA reported that he toldcfs;) ¢g
his sister, and she]saw MANCLO RA on@nu ary l':“D 1977, in C;‘_) C
San Juan, Puerto Rico, for a period of three to four bours
ZABALA'S sister told ZABALA thaDRAY had to think abdut the Cj)
Cuban Government's offer. ABALA's sister (AMALIA) qgave
MANOLO RAY her address, number 1140 Nueve Vedado, Calle 393, i
‘Havana, Cuba. 2ADBALA added thatMor a five minute period 7
prior .to departur:{of his sister, MANOLO RAY discussed sovcthinqéij
. . briefly with@is ;Jstmrjés) '
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(}ABALA WS Gues+1on¢d about the current status of C jﬁ
[LUIS MAS FARTIN Fnd[JABALA stated 4haf)the information which (2
was previously furnished Oﬁ(zprll 831977, by fLimself® qoncernlnq ’)
C SYMARTIN)was the truth. (QABALA stated tnaQaCCOldﬁlq 75 nisCsD /

sister, MAS LARTIN“Has a serious drinking probhlem)and is no
: . longer a high q:j_hng in the Cuban Government. [LABALA stated (:Sj
3 : thattﬂgs WARTI@)ls currently werking with aééatti*-project (Y /
‘ around Matansag, Cuba. IHe stated that MAS ﬂQTEjﬁwas with

CASTRO in the mountains Drlo* to his takeover of the Government - -
in Cuba and that 1 ater, (1As ?*"&.R’PI@waqé}\UL CASTRQ's smavetary, ZS]'_!

wd

i ZABALA added th AS HQRTTV vas at on2 time Lhe[i;rec;oz of(fs:B
' Radio Havanz. 3 \

f ‘ ' CEABPLA statad tha;}in October, 1966, VECIANA and stl}
: another individual, a resid¥n=z of Miami, Florida, and the editor
: - of Replica Magazine.there, !MAX LESNIX, advisedﬁ?ABAﬁ@)Lha;(iggj
ALDREGUIA GALLEGD reportedly got $20,000.00 from the Cuhan
Government during 1976, for scme unknown reason. (anAT§>dfg:>
Stated t“aE]GAL JEGO had been working in Miami at a finance D
company and” that now he is the owner of pet store. CZE\J}\JJ?CSD
(stated that helnai told(éhe Gcneraij)on November 29,Y1976,C5

this information concerning GALLEGO, and there was no, reaction
whatsoever. Cja '

OS] e m e b 2

C;ABALA stated thé:31n his recent contacts with the(ﬁ{j
UIS he had given verv little informaticon concernlga‘VFCIAVA
0

; - (REINOL RODRIGUEZ, GUSTAVO CAST ILLO, and FRANK CASTR ve (S )
stated that on th: times that he was contacted by t CUTsS they

4, showed him picturzs and asked him about various people. &t the i
: same time thev tajded all of the conversation and offered him . z
5 o alcoholic heyeraqges. They had advised(ZﬂTALéjt‘at they - ould(iij

i very much -appreciate it he could getr VECIANA outside the

United States.'CE}BALA believed thatldshould this occur, the(fs;j
‘Cubans would-attempt to seize him by some manner. Cﬁ%\

(:ABALA stated that the Cuban Vice~-Consul in Mox1co<‘5
City, on Marec «3,31977,. #0014 him th t(?AELO{]a.d the ””eneralljdgj
_wanted to see him in Mexice City Z%ay lg} I577. [zABRLE YLK
stated-thaé}he advises the Cubans Lha; he is on his way to(;y
make a nmeet bylgallinq the Cuban Embegsy in Mexico tJ*'
asking 1f the viga for Dr., MIRANDA DRADO ig relﬂv:]LS
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: QEABALA stated that he currently. has two pest officig;:)

boxes. He& has an old box which is- located in 0ld San Juan,
General Post Office Box 4073. He stated that he acquired a
hew Post Office box at the !anillas Station, Santurce,
Puerto Rico o (zip code 00904}, and this iz Poot DIEfica Dow
Humber 40287,) Both boxes are under his full name. He stated
that the Cubans kaow of his nostal boxéin Santurca, Puerio 3
The CUIS at one time wanted to know hou ey . could contact
‘C?ABAléBand he suggjested a Post Office box.,

-

the "Generalf Yrad mentioned on several occasions that.ébﬂycﬁf
would like him %0 go to Cuba for a vacation with them4§$§

ZABALA was questioned about his involvement in an 4
embezzlemént matter in the early 1970's, which involved hi

1
indictment and la:ter imprisonment and probation. ZABALR ©

that his groud,Mwihich included VECTANA,(himsel? ) and four othe

L0 at _S)
ZABALA advised that at thisg timéjhe is on very qood(js:l\

relations“with his Cuban contacts. He stated that(ﬁARLpgladeLSL)

uated)

rc:SJ ,

-

-.Cuban exiles{who were residents of Verezuela: SECUNDINO ALVAREZ,

ANTONIO AROCHA, AGUSTIN BARES, and Enginecor LUCILO PENA[]wante
to raise money fo: the Chilean operatics which is mentioned
above, i@ stated _that the latter four individuals are probabl
still[;\ enezue{i}as he last saw them in 1971 or 1972 there

CEABALA @dvised that ifd)the CUIS woqld want to cont%ftc:i).l

him for some reascon they could possiblv use(bis sister Jto (S
contact him telephonically. He stated that theyv could also

that they would use it.

months he had received a total of. approximately $1,900.00 from
the CUIS for his expencses. ZLABALA stated that %is only scurce

of income at this time is revenue received from his handling
- of the(??inese Circus Grou%?lgﬁaﬂ S .

977, he would have to travel tofl.es

to handle some arrangements for the above-mentioned{Chinesa( £

@

$)

possibly contact hinm through his new Srnturce, Puerto Rico,iiéil )
postal box. ((ZABATA stai?c at this point that he did not think £$)

Cs)

[®

, FELIX ZZBALA advised thaﬁ)possibl' on Wedﬁesday,c i) o ),
(épril 13, Angeles, Californiz,

I Circus Group. Yy He stated ha wouid return to Puerto Rico, probabley
i on Saturday,TApril l€23l97f.ts o .

b ~ '
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i - o ABALA waé)cuastloned 4as o his method of. t*avellng(;gj ;
# ‘ ‘toc_anamd early Jananuary, 197;% ABALA stated thatihel ) i
traveled on Monday morning ;¢Gan ary 10, JQ??) with Fastern (5
‘Airlines flight : unbanED to Mlaml, and 1mmed1attly went on .S
to(Pananity o ztated that heo Epeit one night in Panamé}andCﬁSJ
immediat ‘returned to Puerto Rico via Miami,

The 1nterv1ew1ng Agents GuébthﬂEd(éABALéjaS to CS)
polygraph examination as to the truth of z11 of thé facts
mentioned in this interview and those acco: nts mentionad

- the latter half of his interview of April 1977, and heé?fj)
resoondca positively without hesitation,

{
I
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